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Pravo poletje, na veselje tistih ki jim sonce v teh dneh segreva morje in tistih, ki so ostali kar doma, se je pričelo. 
Bazeni na našem območju so tako prepolni. 

Foto: EDI MASNEC 

Žetev se je pričela 
Prvi žetveni tian pšenice na Ceijsliem v ponedeljeli 

v laški občini so na rade-
š k e m k o n c u pričeli spravlja
ti pšenico s polj sicer že 
prejšnji četr tek, a v večini 
ostalih občin so prvo pšeni
co poželi v ponedeljek. Pri
delek, t ako ocenjujejo v vseh 
občinah, bo letos pribl ižno 
na lanski ravni; več pa bo 
znano po prvih odkupl jenih 
kol ičinah pšenice . 

V celjski občini je s pšeni
co zasejanih pribl ižno 300 
hektarov površin, o d k u p n i h 
pogodb je sklenjenih t renut
no 95 ods to tkov od 145 hek
tarov površin, kohkor j ih j e 
zajetih v organiziran o d k u p . 
P rvo pšenico so na poljih 
celjske občine že požeU. 

Tudi v žalski občini so že 
pričeli z žetvijo. V ponede
ljek so p rvo pšenico pospra
vili v Š e m p e t r u in Petrov-
čah, po pogodben ih obvez

nos t ih pa naj bi letos oddali 
480 ton pšenice . Pr idelek 
pšenice v žalski občini bo le
tos med 4,5 in 5 t onami na 
hektar . 

Prvi so pričeli z žetvijo v 
r adeškem koncu , v ostalih 
predel ih laške občine pa bo
do želi pšenico konec tega 
tedna . P o g o d b e n e obvezno
sti bodo v L a š k e m izpolnili 
p r edv idoma 67-odstotno, kar 
pomen i pribl ižno 90 ton pše
nice. 

V šent jurski občini t renut
no žanjejo pšenico s snopo-
vezalkami, p rve komba jne 
pa bodo poslali na polja dru
gi teden . S pšenico j e zaseja
nih 120 hek ta rov polj, pr ide
lek pa bo m e d 4 in 4,5 ton na 
hektar . 

Tudi v šmarsk i občini že 
žanjejo pšenico s snopove-
zalkami, kombanj i pa bodo 

pričeli z delom v teh dneh . 
P o g o d b e n o je zasejanih 230 
hek ta rov pšenice, pr idelek 
pa se bo gibal m e d 4 in 4,5 
ton na hektar . 

V t eh d n e h bodo pričeU z 
žetvijo tudi v velenjski obči
ni, najprej na poljih v Smar-
tnem ob Paki . S pšenico je 
zasejanih 60 hektarov povr
šin, pogodbe pa so sklenili le 
za 50 hektarov. Tako bo ve
lenjska občina ena redkih , ki 
bodo presegle načr tovan pri
delek pšenice. Sicer pa bo 
povprečn i pr idelek pšenice 
pribl ižno 4 tone na hektar , 
na nekater ih poljih pa bodo 
pr idelah tudi po 6 ton na 
hektar . 

V mozirski občini bodo z 
žetvijo pričeU prihodnji te-; 
den, prav tako pa tudi v Slo-j 
vensk ih Konjicah. Sicer pa 
bo mozirska občina izpolnila 
svoje pogodbene obveznosti , 
ki so vezane na približno 5 
hek ta rov površin. S pšenico 
imajo zasejanih nekaj nad 70 
hektarov , vendar so to zelo 
razdrobljene površine. Po
prečen pr idelek na mozir-
skih poljih pa se bo gibal 
med 3,5 in 4 tonami na 
hektar . 

IVANA F I D L E R 

Nemotena oskrba z moko 
v tozdu Mlini celjske mlin

sko predelovalne industr i je 
so ob k o n c u maja podaljšali 
svoj delovni čas. Tako sedaj 
neprekin jeno delajo ob so
botah in nedeljah ter seveda 

tud i ob praznikih , vsak dan 
po 24 ur. 

Delovni čas so podaljšali 
zato, da bi zagotovili nemo
teno oskrbo z mo k o na ob
močju. P red žetvijo običajno 
vsako leto pr ide do q ^ t e n e 
oskrbe z moko , saj proizva
jalci iz Vojvodine, ki zagota
vljajo d o d a t n e količine, v 
tem času ne izpolnjujejo svo
j ih obveznosi . Do tega priha
ja zaradi čakanja na višje ce
ne, zato je odločitev delav
cev celjskih Mlinov vredna 
vse pohvale . Oskrba za mo
ko bo torej na našem območ
ju n e m o t e n a ves čas do pri-
četka o d k u p a novega pridel
ka pšenice , kar pa bi brez 
podal jšanega delovnega časa 
v ml insko predelovalni indu
striji le s težka zagotovili. 

I. F. 

Delavci za 
višje OD 

Dnevi izplačil osebnih 
dohodkov postajajo v pre-
nekateri delovni organiza
ciji dnevi slabe volje, ka
dar delavci začutijo, da 
denar ne ustreza količini 
vloženega dela. Ob zad
njem izplačilu se je v celj
ski občini nezadovoljstvo 
nakopičilo v Izletnikovi 
temeljni organizaciji Pot
niški promet, v obrtnem 
podjetju Steklar (v monta
ži in delu brusilnice) ter v 
Zdravstvenem centru Ce-
Ue (v pralnici in med 
strežnim osebjem bolniš
nice). 

I Nezadovoljstvo z nizkimi 
j osebnimi dohodki so de-
i lavci izrazili na zborih de-
l lavcev (Izletnik in Steklar), 
v Zdravstvenem centru pa 
na posebnem sestanku. Ta 
srečanja sicer niso prinesla 
rešitve, saj je zanje potre
ben predvsem denar, a že 
sama razlaga vzrokov za 
nizke osebne dohodke in 
l^ožnosti za njihovo izbo
ljšanje je nezadovoljstvo 
vs^ začasno pomirila. Re
šitve pa bo treba poiskati. 

V Izletniku so delavci iz
glasovali višje osebne do
hodke, uveljavili jih bodo 
lahko, če bo to omogočal 
ustvarjen dohodek, v Sle
parju bodo možnosti pro-
u<:ili do danes, v Zdravstve
nem centru je povišanje 
osebnih dohodkov odvisno 

valorizacije sredstev za 
zaravstveno varstvo, kate-
em se bodo danes dogovo-

"^na skupni seji. 
Delavcev, ki v celjski ob-

^ini ne dosegajo sindikalno 
^voljenega najnižjega 

°^ebnega dohodka (21150 
«mar)ev), je še veliko, mar- ; 
^^Je tudi niso uredili siste-'] 
•liiTj^^i^^^^^^vanja, pa naj si 
in T ^ ^ ^ ^ še tako prizadeva
nj ^ P ^ m o , da ne bodo 
povsod čakali na odločno 
opozorile delavcev. 

MILENA B. POKLIČI 

Počitniško tlelo mlailih 
Motivi zanj so zelo različni: nekaj de-
narcev za počitnikovanje, pridobitev 
delovnih izkušenj in za šolske potreb
ščine. Stran 3. 

Planinske postolanke - OkrešelJ in 
Frišaufov tlom 
Potrebna je ljubezen do poklica in planin. Strani 16 in 17. 

Tudi malo alkohola le lahko preveč 
še zadnjič stalna rubrika, kije 30 tednov osveščala. 
Stran 19. 

Praznik občine Ceije 
Praznik 20. julij sicer res ni 

zapisan z rdečim tiskom v 
razne dokumente, zaradi te
ga pa za nas ni manj pomem
ben. V Celju ga slavimo kot 
pomemben dan, praznik na
še občine. Slavimo ga v spo
min na herojska dejanja bor
cev Celjske čete. To pa je pri
ložnost in še zlasti obveza, da 
pregledamo in ocenimo naše 
dosedanje delovne dosežke. 
Kljub raznim težavam, pre
majhni rasti industrijske 
proizvodnje, dohodka in 
akumulacije, lahko ugotovi
mo, da je bilo v tem obdobju 
vloženo mnogo prizadevanj 
in naporov delavcev in obča
nov za uspešno uresničeva
nje ciljev družbenoekonom
ske stabilizacije. Celjska ob
čina z raznoliko in močno 
razvito industrijo ima do-
kajšnje obveznosti pri dose
ganju planskih ciljev na po
dročju industrije in njenega 
prestrukturiranja. Celje kot 
regijsko središče pa tudi pri 
nadaljnjem skladnem razvo
ju družbenih dejavnosti. 

V obdobju od preteklega 
praznika do danes so v mar
sikateri organizaciji združe
nega dela posodobili proiz
vodnjo, uvedli nove rentabil-
nejše proizvode, pospeševali 
in razvijali inovativno dejav
nost ter še z vrsto drugih 
ukrepov dosegli večjo proiz
vodnjo, dohodek ter izvoz. 
Seveda je razumljivo, da pri 
teh prizadevanjih niso bih v 
vseh delovnih sredinah ena
ko uspešni. 

Na Hudinji je zgrajen nov 
velik skladiščno prodajni 
center Kovinotehne, Regij
ski preskrbovalni center 
SOZDA MERX ter za pre
skrbo občanov tega predela 
nova samopostrežna trgovi
na. Nadaljujemo s prepo-
trebno izgradnjo in posodo
bitvijo celjske bolnice. Mu
zej revolucije je pridobil no
ve sodobno urejene prostore 
za svojo dejavnost in še zlasti 
za strokovno razstavitev do
sežkov naše povojne sociali
stične izgradnje in dela ter 
zapuščine našega rojaka, ča
stnega občana narodnega 
heroja Franca Leskoška-Lu-
ke. 

V Medlogu je zgrajena 
nova vodarna. Uresničujejo 
se naloge sprejete z referen
dumom občinskega samo
prispevka. Še zlasti moramo 
biti ponosni na prizadevanja 
občanov v krajevnih skup
nostih, ki so s prostovoljnim 
delom in svojimi prispevki 
m.nogo prispevali k ureditvi 
prenekaterih komunalnih 
vprašanj in ureditvi svojega 
bivalnega okolja. 

Ob našem prazniku si ob 
čestitkah želimo, da bomo 
tudi v bodoče z našimi skup
nimi napori in prizadevanji 
uspešno premagovali vse te
žave, za naš boljši skupni ju
trišnji dan. 

Predsednik 
Skupščine občine Celje 
EDVARD STEPIŠNIK 

Na Vranskem se bodo devetič 
zbrali mladi kmetje 

ž e deveto srečanje mlad ih 
zadružnikov Slovenije bo v 
soboto in nedeljo na Vran
skem. Organizatorji pr ičaku
jejo, da se bo letošnjega sre
čanja udeležilo 45 ek ip mla
dih zadružnikov, vsaka eki
pa pa šteje po sedem članov. 
V§e ek ipe se bodo že v sobo
to popo ldne zbrale na Vran
skem, kjer bo ob 16. uri po
svetovanje na t emo delova
nja akt ivov mladih zadružni
kov. Ob 20. uri se bo pričel 
večer d o m a č e k m e č k e kuhi
nje, na ka te rem se bodo mla
di pomeril i v pripravljanju 
domačih , že skoraj pozablje
nih jedi . Njihove izdelke bo
do lahko poskušal i številni 
obiskovalci , ki bodo v sobo
to zvečer prišli na Vransko . 

V nedeljo bodo mladi odšli 
na Čreto, kjer si bodo ogle
dali s k u p n e pašnike , ki j ih 
zdaj urejajo na Dobrovljah, 
ob 15. uri pa bo tekmovanje 
mladih zadružnikov v koš
nji, grabljenju in k m e č k i h 
igrah. Mlade k m e t e bo poz
dravil tudi p redsedn ik RK 
Z S M S Rober t Černe. 

Oba dneva pa bo poskrble-
no tudi za zabavo mladih 
kmetov . Veselili se bodo lah
ko ob zvokih dveh ansam
blov, ves čas pa bo tudi do
volj pri ložnosti za sklepanje 
novih poznanstev , izmenja
vo izkušenj in dogovore o 
nadaljnjem sodelovanju. 

J E N E Z V E D E N I K 
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Kaiiouesl mi lio 
merilo selekcije 

Velenjski izvršni svet je sredi prejšnjega tedna v 
celoti podprl dosedanje razreševanje razmer v 
delovni organizaciji HPH, vključno z razrci^itvijo 
dosedanjega direktorja Franja Kljuna, in se zavzel za 
to, da delavci tudi vnaprej razrešujejo nastale raz
mere po samoupravni poti, brez posegov od zunaj. 
Sklepe izvršnega sve ta so podprli tudi delegati zbo
rov ve lenjske skupščine . 

Izvršni svet se j e tud i strinjal s sedanj im vods tvom 
kolekt iva, da j im je t reba zagotoviti p r edvsem možno
sti za delo in bo v zvezi s tem zahteval od sisov, da 
sprot i obveščajo k o m i t e za planiranje o nameravan ih 
d r u ž b e n i h na ložbah . Gre n a m r e č za to, da sta se z 
n izkimi gradnjami v velenjski občini začela ukvarjati 
t ud i Vekos in velenjski rudn ik lignita, ki skuša ta zago
tovit i delo in zaslužek svojim delavcem, ne glede na 
m o r e b i t n o ugodnejšo p o n u d b o de lovne organizacije 
H P H . 

Ob t e m izvršni svet zagotavlja, da n e bo ščitil in 
podpi ra l de lovne organizacije H P H samo zato, ker gre 
za velenjsko organizacijo združenega dela, t emveč bo 
skuša l upoš teva t i p r e d v s e m e k o n o m s k e zakonitost i . 
Le-to pa, ob sedan jem pomanjkan ju dela v gradbeni
š tvu, pomen i , da se bo de lovna organizacije H P H izko
pala iz sedanjih težav, le če bo dovolj k o n k u r e n č n a na 
tržišču. 

V t em pa je t ud i že odgovor na vprašanje , ali j e 
de lovna organizacija H P H v velenjski občini sp loh 
po t r ebna? Gotovo j e n a m r e č , da vsaj še nekaj časa n e 
bo dovolj dela za vse kolekt ive, ki se ukvarjajo z dejav
nost jo n izke gradnje , in selekcija bo nujna, ke r b o d o 
sicer vsi skupaj životarili. i 

V.E.1 

Zalfljučiii rai.i^«%0¥aiiii tatesr 
MlaHi raziskovalci so v Gornji Savimsk^ aolinl opravili vrsm 
pomembnilt razisitav 

Zak l jučen j e še en, t o k r a t 
t r e t j i š t u d e n t s k i raz i sko
v a l n i t a b o r v Gorn je sav in j -
ski do l in i , k i so ga le tos pod 
ok r i l j em g iban ja Z n a n o s t 
m l a d i n i iz L jub l jane in ob 
f inančni p o d p o r i moz i r ske 
r a z i s k o v a l n e s k u p n o s t i or
gan iz i r a l i v Gorn j em g r a d u . 
N a zak l jučnem pogovoru , ki 
so ga o rgan iz i r a l i v ponede 
ljek, so m l a d i p r e d s t a v i l i 
p r v e r e z u l t a t e svoj ih razi
s k a v , ki so j ih zelo ugodno 
oceni l i t ud i p r e d s t a v n i k i 
m o z i r s k e obč ine . 

Zaradi specifičnih razmer 
na l jubljanski Univerzi se je 
letošnjega tabora udeležilo 
le 16 š tuden tov (lani v Lučah 
več kot 30), ki pa so kljub 
t e m u u s p e š n o opravili vse 
zastavljene naloge. Razdelje
ni v tri skup ine so š tudent je 
Bio tehn ične fakultete pro
učili možnost i usmerjanja vi
sokogorsk ih kmeti j v prido
bivanje doda tn ih oblik do
hodka , ugotavljali ods to tek 
poškodovanos t i gozdov na 
Menini planini ter izdelali 
p red log uredi tve krajevnega 
j ed ra v Nazarjah in Šmar-
t n e m ob Dreti . 

Kljub t emu, da bodo do
končn i rezultati raziskav 
znani šele jeseni , ko bodo 
vse zbrane p o d a t k e računal
n iško in tud i d rugače obde
lali, j e mogoče o neka te r ih 
ugotovi tvah mlad ih razisko
valcev spregovori t i že sedaj. 
Tako so agronomi ugotovili , 
da j e možnost i za pr idobiva
nje doda tn ih oblik d o h o d k a 
na v isokogorskih kmet i jah 
kl jub visoki stopnji obdela-
nost i še dovolj , kažejo pa se 
p redvsem v domač i predela
vi mleka , vzreji p l emensk ih 
teli C in ovčereji. 

P o mnen ju š tuden tov je 

najpogostejša ovira t emu . da 
se kmet je ne odločajo za tak
šne obl ike doda tnega prido
bivanja dohodka , v premaj
hn i tržni p rodornos t i mozir
ske zadruge, ki naj bi zagoto
vila tud i o d k u p doda tn ih trž
nih viškov. Ob teh ugotovi
tvah povejmo tud i to, da so 
agronomi , ki so obdelali 12 
v i sokogor sk ih ' kmet i j , kon
trolirali tud i rodovi tnost tal. 
Vzeli so 60 vzorcev zemlje, 
na osnovi poda tkov , ki j ih 
bodo dobili, pa bodo izdelali 
t ud i gnoji lne načr te za na
slednjih pet let. 

Gozdarji so za svoje razi
skave izbrali 150 hektar jev 
vel iko površ ino na Menini 
planini , vsako stojišče, na 
ka te rem so po posebn i meto
di ocenjevali zdravs tveno 
stanje dreves ter ugotavljali 
njihov prirastek, pa je meri lo 
po en hektar . 

Ugotavljsgo, da znake umi
ranja poleg je lke kažejo tud i 
s m r e k e ter nekater i listavci, 
najbolj ogrožene pa so za
h o d n e lege in robovi pobočij 
Menine p lan ine (ter tud i 
ostale Zadrečke doline). De
lo, ki so ga opravili j e zelo 
p o m e m b n o za d o k o n č n o 
analizo stanja, ki bo znana 
jeseni . 

P o m e m b e n j e tud i prispe
vek š tudentov , ki se ukvarja
jo z urejanjem k r t i n e . Izde
lali so predloge uredi tev kra
j evn ih j ede r v Nazarjah in 
S m a r t n e m ob Dreti . Izdelali 
so tri var ian tne predloge, ki 
so biU po mnen ju vseh, ki so 
se udeležili zaključnega raz
govora, boljši od sedanjih. 
P red loge bodo v občini kori
s tno uporabi l i pri sprejema
nju dolgoročnih planov. 
Kakšen bo odziv Nazarča-
nov žal ni znano, saj se pred
stavitve eno tedenskega dela 
š tuden tov iz te krajevne 
skupnos t i ni udeležil n ihče . 

Celotna izvedba letošnjega 
tabora j e slonela izključno 
na amate rsk i zagnanost i štu
dentov, ki j ih je f inančno 
podpr la mozirska Razisko
valna skupno.st, pros tor pa 
so j im odstopil i v COŠ Gor
nji Grad, v okviru te us tano

ve delujejo že tretje leto, so 
imeli le adminis t ra t ivno 
podporo , zato j e vprašljivo, 
pod kakšn im okriljem bodo 
svojo delo še nadaljevali. O 
tem se bodo odločili do kon
ca leta, ne glede na to, kak
šna bo ta odločitev, pa b o d o 
pr ihodnje delo z raziskoval
n im delom v Gornjem gradu 
nadaljevali, 

RADO P A N T E L I Č 

Novi tednik - Radio Ce
lje, Trg V. kongresa 3a, 
Celje. Telefoni uredniš
tva: 22-369, 23-105, 27-

728,26-408. 

Uspešne priprave na volitve 
konjiški občini so evitiontliali že 1676 kanaieSatov 

v konjiški občini se skrb
no pripravljajo na skup
ščinske vo l i tve v prihod
njem letu. Tako v krajevnih 
skupnost ih kot v združe
nem delu so se resno lotil i 
vsebinskih priprav, ki jih je 
vzpodbudila že zaključena 
razprava o organiziranju in 
letovanju delegatskega si
s tema v občini, dobro pa po
teka tudi evidentiranje 
kandidatov za delegate. Do
slej so j ih evidentiral i že 
1676. 

P r i p o m b e , predloge in 
mnenja o organiziranost i in 

delovanju delegatskega si
s t ema v občini v t em času še 
obravnavajo v vohlni komi
siji ter svetih S Z D L za orga
niziranost in razvoj ter za de
legatski s is tem, mnenja pa 
bo strni lo p redseds tvo ob
č inske konference S Z D L ko
nec meseca. Predlogi za 
s p r e m e m b e se v največji me
ri nanašajo na bolj smo t rno 
organiziranost delegacij . 

Za zbore obč inske skup
ščine so doslej evidentiral i 
581 kand ida tov ali p reko 100 
ods to tkov glede na število 
sedaj izvoljenih. Od tega so 

za zbor združenega dela evi
dentirali 426 kand ida tov ali 
103 ods to tke , za zbor krajev
nih skupnos t i pa 155 kandi
datov ali 95 ods to tkov. Za 
skupšč ine samoupravn ih in
teresnih skupnos t i so skup
no doslej evidentirali 1095 
kand ida tov za delegate ali 
88,8 ods to tka od pot rebnega 
števila delegatov. V združe
n e m delu so j ih evident i rah 
770 aU 912 ods to tkov, v kra
jevnih skupnos t ih pa 325 ali 
82.2 odstotka . 

M I L E N A B . P O K L I C 

Velenisico gospodarstvo več 
kot mililardo in pol izgube 
Delavci rudnika in termoelektrarne ne itodo prejemaN 
zalamčeniit osebnih dohodkov 

Delegati vseh treh zborov 
velenjske skupščine so ko
nec prejšnjega tedna obrav
naval i pol letne rezultate 
velenjskega gospodarstva, 
vendar razprave ni bilo, ker 
je zaenkrat natančno znana 
le izguba, ki jo bo imelo ve
lenjsko združeno delo ob pr

v e m pol le t ju . Ce lo tna izgu
b a ve len jskega gospodar 
s tva , b rez izgube velenjske
g a de la Gorenja , bo ob pol
le t ju znaša l a m i l i j a r d o in 
670 mi l i jonov d ina r j ev . 

Od tega so največjo izgubo 
ustvari l i v velenjskem rudni
k u lignita in sicer milijardo 
300 mili jonov dinarjev. Rud
n iku sledi šoštanjska t e rmo
elektrarna , ki bo imela ob 
polletju 300 milijonov din iz
gube . Zaradi tega j e kolekti
v o m a zmanjkalo denarja za 
o sebne dohodke , ka r pa bo
do rešili s pomočjo kra tko
ročnih posojil. Zaradi izgube 
so t ema dvema de lovnima 
organizacijama sozda Rek 
F ranc Leskošek-Luka grozili 
tud i zajamčeni osebni do
hodki , venda r se j e zvezni iz
vršni svet prejšnji čet r tek 
od loč i l da zanje omenjeni 
zakonski predpis tokra t ne 
bo veljal. 

Ob t em še velja zapisati , da 
bi bila izguba v teh dveh ve
lenjskih kolekt ivih še večja 
in sicer za 600 milijonov, če 
se t ako v velenjskem rudni

ku lignita kot v šoštanjski 
t e rmoelek t ra rn i ne bi odloči-
U, da ne bodo oblikovali 
skladov s k u p n e porabe . De
legati zborov velenjske 
skupšč ine pa so ob t em oce
nili, da gre v p r imeru obeh 
delovnih organizacij, ki sta 
širšega d ružbenega pomena , 
zgolj za krpanje nastalega 
stanja in da j e že skrajni čas, 
da se razmere v premogovni
š tvu in e lek t rogospodars tvu 
d o k o n č n o rešijo. 

Izgubo bosta ob polletju 
imeli še delovni organizaciji 
H P H in EFE. O vzrokih za 
izgubo v podjetju za hidro-
gradnje, gradnjo p rome tn ih 
objektov in hor t ikul turo , le
ta bo ob polletju znašala 22 
mili jonov dinarjev, smo že 
poročali , m e d t e m ko o vzro
kih za izgubo v delovni orga
nizaciji EFE , gre za 19 milijo
nov dinarjev, delegati niso 
razpravljali. Ob t em velja še 
omenit i , da izguba Gorenja, 
kjer gre v g lavnem za nepo
ravnano izgubo iz pre teklega 
in ne iz tekočega poslovanja, 
n ikakor ni majhna. V. E. 

V Celju višie 
cene vode in 
odvoza 
odpadkov 

Celjski izvršni svet j 
prejšnji t eden sprej, 
o d r e d b o o novih, viSjj 
cenah vode in odvoza o, 
padkov . Za kubičn i rrv 
ter vode za gospodinjstv 
bo po novem t reba odšt( 
ti 31,60 dinarjev namest 
prejšnjih 24,15 ali za 3 
ods to tkov več. Voda 
ostale po rabn ike se je 
dražila za 29 odstotkov 
Kubičn i me te r stati( 
38,10 dinarjev, prej pa j; 
29,55 dinarjev. Podražit) 
vode so vzpodbudi]; 
p r edvsem višji stroši^ 
čiščenja načrpan ih ko! 
Čin p i tne vode v Medlog 
po pr iče tku obratovanji 
tamkajšnje vodarne . 

Čeprav j e Komunal; 
Celje oziroma njena te 
meljna organizacija Jav. 
ne naprave predlagala, d< 
bi se cene za odvoz od 
padkov povečale od 43 de 
144 ods to tkov, so na k. 
v r š n e m svetu sprejet 
eno tno , 45 odstotkovnc 
povečanje cen odvoza bd 
padkov . Za gospodinj 
stva j e nova cena 3,80 di 
narjev za kvadra tn i me 
ter, za ostale porabniki 
pa 4 dinarje. Odvoz stant 
486 dinarjev za kubičn; 
meter , na jemnina za koti 
tejner 33o dinarjev na 
dan , upo raba odlagališča 
52 dinarje za kub ičn i me 
ter, pri dostavi kontejner 
ja po naroči lu pa stant 
vsak k i lometer dostave 
66 dinarjev. 

O ceni odvoza odpad 
kov bo izvršni svet po
n o v n o razpravljal, po 
sprejetju aneksa k dogo
voru o s k u p n i h izhodiš
čih za določanje stanarin, 
cen k o m u n a l n i h storitev 
ter mes tnega in prime 
s tnega p rometa v letu 
1985. Takra t bo tudi potr
dil moreb i tno razlike 
m e d 45 ods to tn im dvi
gom in po aneksu dogo 
vol jen im dv igom cene. 

M I L E N A B. POKLlt 

Mednarodni mladinski tabor Trobce 
V nedeljo 14. julija se je v 

Trebčah začel mladinski 
delovni tabor z mednarod
no udeležbo, ki je organizi
ran v okviru republiške de
lovne akcije Trebče 85. Ta
bor organizirajo že tretje le
to, v skladu z usmeri tvami 
RK ZSMS pa se po svoji 
obliki in vsebini precej ra
zlikuje od ostal ih de lovnih 
akcij . 

Najpomembne j ša razlika 
j e v tem, da je na t aboru mož
no sodelovati tud i za krajši 
čas (vendar ne manj kot en 
teden) in da ni n o b e n i h sta
ros tn ih omejitev. Tud i u rn ik 
ni enoten in si ga krojijo ude
leženci sami, morajo pa 
opravit i 6 delovnih ur. Ude
leženci n iso organizirani po 
br igadah, t emveč v posebne 
de lovne skup ine in j ih zdru

žuje interes , da pomagajo 
manj razvit im krajem. Sa
m o u p r a v n o organiziranje in 
delovanje sloni na pr inc ipu 
dogovarjanja vseh udeležen
cev, saj sami odločajo o pri
pravi, izvedbi in ocenjevanju 
delovnega tabora. Letos n e 
bo priznanj za posameznike , 
kot je to običaj na klasičnih 
mlad insk ih delovnih akci
jah, t emveč bodo podelili le 
manjša spominska obeležja. 
Takšna zasnova dela in ži
vljenja v taboru s e j e pokaza
la za uspešno , kar potrjujejo 
tudi lanski in pred lanski de
lovni rezultati in zadovolj
stvo brigadirjev ob o d h o d u 
iz Trebč . 

Letos bo ude ležencem ta
bora osnovna naloga izgradi
ti k o m u n a l n o infras t rukturo 
(vodovod, ceste in e lektr ično 
napeljavo), uredi tev spreha
ja ln ih poti v S p o m i n s k e m 
p a r k u Trebče in obnovi tev 
g radu v Podsred i . Poleg tega 
bodo pomagal i tudi kraja
n o m pri poljskih, živinorej
skih in gozdarskih opravlih, 
v krajevni skupnos t i Zagorje 
pa bodo popravljali še cesto. 
V taboru delujejo tudi po
sebne de lovne skupine , ki 
opravjajo razna pol i tehnična 
in raziskovalna dela, pred
vsem s področja arheologije. 

Kot vsa leta doslej tako tu
di tokra t organizatorji tabora 
nudijo ude ležencem številne 
možnost i za interesne-dejav
nosti . Med njimi velja ome

niti plavalni in lokostrels 
tečaj, seznanjanje z osnov 
mi fotografije, pr\ 'e pomo 
rad ioamaters tva in računi 
ništva, če pa bo dovolj vel 
interes bodo program deji 
nost i še razširili. 

T r e n u t n o j e v Trebi 
okoli 70 udeležencev, od' 
g a j e več kot polovica tujcf 
Prišli so p reko mednarod 
izmenjave š tuden tov in sit 
j ih j e 23 iz Zah. Evorpe, 25 
j ih je prišlo iz Madžarske, ' 
Ija pa še reči, da je med £ 
mačimi udeleženci tudi 
družin. 

R O B E R T GORJAJ 

Pomoč delovni 
brigadi 

Mladinci obč ine Moziij' 
teh d n e h zaključujejo des 
d n e v n o de lovno akcijo & 
nja pašn ikov na Menini P 
nini. 

Brigada, ki jo sestavlja 
mladincev k r epko pres' 
zastavljene cilje, pri tem 
j im pomagajo tudi os' 
mladinci in kmetje . Tako 
prejšnjo soboto organizi' 
še poseben udarn išk i '̂ 
Brigadir jem se j e priklju^ 
še 12 mlad incev in 9 kme'' 
t ako da so presežek nof 
še povečali . Končni rezul' 
letošnje lokalne delovne ' 
cije bodo znani v nedeljO' 
se bodo brigadirji razšli. 

Zbor borcev 3. bataljona VDV 
v okviru praznovanj letošnjih jubilejev 40. oble tn ice 

zmage nad fašizmom in p rograma praznovanj krajev
nega praznika Vinske gore, bodo v soboto , 20. julija ob 
16. uri , odkril i s pominsko obeležje pri k m e t u Vihru na 
Lopa tn iku . 

T a m so se n a m r e č p red več kot š t i r ideset imi leti, 
na tančneje , 7. februarja 1945, z okupator jem spopadl i 
borci 3. bataljona VDV ki so bili utaborjeni pri t reh 
kmeti jah: P e t r u h u , Tušu in Vihru. 

Odbor skupnos t i borcev 3. baffeljona VDV in kra
j evna organizacija Z Z B NOV Vinska gora, kot organi
zatorja, vabi ta vse preživele borce 3. batal jona VDV, da 
ge udeležijo odkritja tega spomenika . 

F R A N J O M A R O Š E K 

Planinci po poteh partizanov 
Plan insko d ruš tvo Rogaška Slat ina letos že tretjič organi

zira pohod »Po po teh bočkih part izanov. Pohod bo v nede
ljo, 21. 7. ob 7.30 uri. ZbiraUšče p o h o d n i k o v bo pri Korsu v 
Prvomajsk i ulici, odkode r bodo krenil i do pr i redi tvenega 
prostora . Proslava, ki jo organizira občinski odbor Z Z B 
Šmar je pri J e l šah ob Dnevu vstaje in 40-letnici osvobodi tve 
bo na Boču pri lovskem d o m u ob 11. uri . 

R.G. 
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počitniško delo mladih 
Motive zanj najdejo v zaslužliu za počiiniltovanje, za šoislie potteliščine in za 
priaobitev poldicnih znanj 

v zadnjih nekaj letih je po-
litniško delo šolajoče mladi
ce vse bolj pogosto. Tako se 
večina mladih odloča za delo 
nredvsem zato, da b i zaslužili 
nekaj dodatnih dinarjev za 
nrijetno počitnikovanje, vse 
več pa je takšnih, ki na
menjajo prisluženi denar za 
nakup šolskih potrebščin. Ne
kaj pa se najde tudi takšnih, 
ki želijo v času počitnic izpo-
Dolnit i v š o l i pridobljeno zna-
Jje in tako čimbolj spoznati 
svoj bodoči poklic. 

Počitniško delo je v različnih 
delovnih organizacijah pov
sem različno urejeno. Ponekod 
se trudijo in namenjajo prilož
nostnemu delu mladih potreb
no skrb in jih uvajajo v delovni 
proces, drugod pa so prakti-
kanti prepuščeni bolj sami se
bi in svoji iznajdljivosti. Tudi 
plačilo učencem in študentom, 
ki nekaj počitniških tednov 
delajo, je odvisno od tega, ka
ko delovna organizacija gleda 
na počitniško d e l o . Še najbolje 
je tistim, ki poi,šČGJo priložno
stno delo preko Študentskega 
servisa, saj imajo tako zagoto
vljeno urno nagrado nad 200 
dinaijev. 

In zakaj delovne organizaci
je sploh sprejemajo mlade na 
)očitniško delo? V večini zato, 
cer jim v času dopustov zma-
r\jkuje delavcev v proizvodnji. 
Drugod pa so to prerasli in po
skušajo s počitniškim delom 
mladim pomagati pri spozna
vanju dela, ki ga bodo kasneje 
opravljali. 

Približno tako je tudi s po
vračilom potnih stroškov in to-
jPlim obrokom. Delovne orga
nizacije, ki mlade odgovorno 
sprejmejo na počitniško delo, 
jim to zagotovijo in poskrbijo 
: Se za osnove iz varstva pri delu 
ter najosnovnejše informacije 
o delovni organizaciji. Drugod 
pa je potrebno topli obrok po
sebej plačevati - ali pa ga 
sploh ni - in se v delovni orga-
fiizaciji čimbolj potruditi, da 

• jpladi sploh izvedo kje in zakaj 
••del^o? Večina namreč le ne 
aela samo zaradi denarja. . . 

'študentski servis: 
skrb za mlade v 
vseh osmih občinah 

Celjska enota Študentskega 
servisa posreduje delo mladim 
^vseh osmih občin našega ob-
M̂ ocja. Se najslabše menda so-
°^iujejo z delovnimi organiza-
^ jami v celjski občini, saj le-te 
™so pripravljene plačevati ta-

visokih urnih nagrad. 

ŠtnH P''^^'l'^ikih poslovanja 
i ̂ udentskega servisa je na-
' naJ .določena najnižja urna 
; rtfSrada, ki trenutno znaša 200 
"'"anev. Mladi pa lahko dobi-
t , , if i^žja in zahtevnejša dela 
diSi i" še nekaj deset 
te vi?^^' Seveda so 

; ̂  isje urne nagrade upraviče-
i no 'J5 ^^^^^ svojem prilož-
nih delu mmajo nikakrš-

(jair, i ugodnosti, ki izha-
1 merja ""^^"^^^ delovnega raz-

•dentfr^'-'" imamo enoto Štu-
; deset 1 ^ ^ servisa približno 
' bei ' članstvo pa še pose-
. ^^rmo narašča prav v zad-

nekaj letih. Tako se je z 

lanskim šolskim letom pove
čalo za približno dva tisoč 
učencev in študentov. 

Povpraševanje po delu, 
hkrati pa tudi ponudba delov
nih organizacij, je v počitni
škem času veliko večje. Tako 
je v začetku julija - kot nam je 
povedala vodja celjske enote 
Marjana Volf-Džordževič - ve
liko mladih čakalo tudi po ne
kaj ur, da so prišli na vrsto in s 
tem do dela. Seveda pa je po
datek o veliki ponudbi prilož
nostnih del preko Študentske
ga servisa nekoliko varljiv, saj 
se v zadnjem času pojavlja ve
liko delo\mih organizacij, ki na 
Študentski sei-vis pošljejo spi
sek mladih, katerim nudijo de
lo. To so ponavadi otroci njiho
vih delavcev. 

Vprašamo se lahko, ali je 
takšen način pravilen? Menda 
pri nas velja načelo enakoprav
nosti tudi pri iskanju dela - pa 
čeprav je to le priložnostno de
lo. Seveda pa velja upoštevati 
tudi drugo stran, torej delovne 
organizacije in ipihovi delavci, 
ki želijo nuditi delo svojim 
otrokorri. Morda bi bilo ob tem 
še najbolj sprejemljivo, da tak
šne delovne organizacije ponu
dijo delo tudi ostalim učencem 
in študentom in se ne zapirajo 
povsem v »svoje vrste«. 

Cooa-cola in SIP 
Šempeter 

žalsko združeno delo ima 
počitniško delo urejeno s po
godbami prek Študentskega 
servisa. Kljub temu, da je urna 
postavka praviloma najnižja, 
pa omogoča študentom in dija
kom razmeroma dober za
služek. 

V Slovinovi Coca Coli s Štu
dentskim servisom že precej 
let uspešno sodelujejo. Ker je 
poletje čas dopustov jim vrzeh 
v proizvodnji zapolnijo mladi. 
Večinoma jih potrebujejo za 
opravljanje težjih fizičnih del. 
Delovna organizacija jim nudi 
brezplačen topli obrok, ne po
krivajo pa potnih stroškov, kot 
nam je pojasnila Irena Zlobec. 

Branimir Furlan, 4. letnik 
Vojno-tehnične akademije: 
»V Coca-Coli letos nisem pr
vič. Zaslužek bom namenil za 
počitnice. Z nagrajevanjem de
la sem zadovoljen in kar je 
predvsem pomembno - odnosi 
med nami študenti in redno za
poslenimi so prijateljski. Do 
sporov je prihajalo včasih zato, 
ker so redno zaposleni delavci 
neprimerno slabše nagrajeni, 
kot pa zagotavlja študentom 
najnižja postavka Servisa. To 
razmerje dohodka za enako de
lo je res krivično, toda študenti 
za neskladja nismo odgovorni. 
Delo z mojo izobrazbeno stop
njo seveda ni v nobeni zvezi, 
vendar pa spet daleč od tega, 
da se ga ne bi naučil ceniti in 
spoštovati.« 

Anton Zupane, k i je odgovo
ren za počitniško delo v SIP 
Šempetru nam je povedal, da 
imajo ta trenutek na počitni
škem delu približno 90 prakti-
kantov. Večinoma so to štipen
disti, nekaj pa je tudi zunanjih, 
ki so največkrat otroci njiho
vih delavcev. Poudaril je, da 
namenjajo posebno pozornost 

izobraževalnemu programu, za 
katerega se usposabljajo prak-
tikanti, če je to seveda le mo
goče. Pre dvemi leti so začeh 
sodelovati s Študentskim ser
visom, kar ustreza delovni or
ganizaciji in študentom. Ob 
nastopu dela organizirajo pre
davanja o varstvu pri delu iz 
katerega praktikanti opravlja
jo izpit, čeprav tega znanja niti 
ne izkoristijo popolnoma, saj 
jih v proizvodnji razporejajo 
na manj zahtevna dela. 

Uroš Koželj, dijak 2. letnika 
Srednje zdravstvene šole: »S 
počitniškim delom si žehm 
pridobiti denar. Ker je SIP v 
bližini dom.a, sem se odločil 
opravljati počitniško delo prav 
tu. Pohvaliti moram mentorje, 
ki se veliko ukvarjajo z nami in 
nam pomagajo, da se kar naj
bolje vključimo v kolektiv. Za 
varstvo pri delu je poskrbljeno 
in do zdaj še ni bilo nezgod-
Prehrana je zadovoljiva, pa tu
di delovno opremo nam pri
skrbi SIP. 

Že res, da mi delo z železom 
ni v veliko zadovoljstvo in bi 
raje delal z ljudmi, a žal bi v 
celjski bolnici, kamor bi lahko 
odšel na počitniško delo, zelo 
malo zaslužil. Denar pa je ta 
trenutek tista stvar, ki jo naj
bolj potrebujem.« 

Pivovarna Laško 
V Pivovarni Laško je na po

čitniškem delu več kot 100 
mladih. Počitniških delavcev 
ne iščejo preko Študentskega 
servisa, saj je prijavljenih vsa
ko leto dovolj. Mojca Manfreda 
je povedala, da zaposlijo tudi 

osnovnošolce, vendar le stare 
nad 14 let. Za oddaljene imajo 
organiziran prevoz, vsi dobijo 
malico, zaslužek pa se giblje 
od 70 do 145 din na uro in je 
odvisen od dela, ki ga posa
meznik opravlja, predvsem pa 
od njegove uspešnosti. 

Janja Sipek, dijakinja 2. let
nika Gostinske šole: »V Pivo
varni upoštevajo pri razporeja
nju na delovna mesta smer šo
lanja. Seveda pa to vedno ni 
mogoče, saj je več učencev iste 
smeri kot pa primernih delov
nih mest. Delam v kuhinji in 
bom tako ob zaslužku pridobi
la tudi n e k ^ prakse, ki mi bo 
koristila pri nadaljnjem šo
lanju.« 

Miran Kolšek, dijak 2. letni
ka STŠ - strojna usmeritev: 
»Tako kot Janja sem tukaj tri 
tedne. Že drugo leto delam v 
polnilnici, saj sem zadovoljen 
skoraj z vsem: z delom, odnosi 
med ljudmi, zaslužkom, z mali
co, ki je zadnje čase sicer mal
ce okrnjena, ker je kuhinja v 
obnovi. A kuharice naredijo 
svoje in kljub težavam vsi do
bro jemo.« 

Tudi to Je počitniško 
delo 

Mateja Piki, dijakinja 3. let
nika Srednje družboslovne 
šole: »Delam preko Študent
skega servisa pri obrtniku. 
Všeč mi je, da lahko opravljam 
delo doma. Montaža škatlic za 
nakit, ki jo opravljam, ni težka 
in sem z delom zadovoljna. 
Plačana sem 250 dinarjev na 
uro oziroma 3 dinarje po ko
madu. Mislim, daje delo dobro 
plačano, zanj pa sem se odloči

la predvsem zato, ker potrebu
jem denar za počitnikovanje.« 

Irena Žibert, dijakinja 3. let
nika Srednje zdravstvene šo
le: »Delam kot medicinska se
stra praktikantka na nevrolo
škem oddelku bolnišnice Voj-
nik. Ukvarjam se predvsem z 
nego bolnikov Za takšno delo 
sem se odločila zato, ker me to 
veseli in ker je praksa za medi
cinske sestre zelo pomembna. 
Znanje, ki sem ga dobila v šob 
mi pri delu sicer koristi, ven
dar pa je veliko stvari s kateri
mi se moraš seznaniti na od
delku samem. Za svoje delo 
bom dobila približno 6000 di
narjev, kar sicer ni veliko, ven
dar pa vsi vemo, kako je z de
narjem v zdravstvu. Mahco 
imamo organizirano, prispe
vek zanjo pa nam odtegnejo od 
plačila.« 

E M O 
Letos so na počitniško delo 

sprejeli precej mladih tudi v 
delovni organizaciji EMO. V 
mesecu juliju dela v proizvod
nji 34 mladih, prav toliko pa jih 
predvidevajo tudi za mesec av
gust. Opravljajo predvsem laž
ja dela v zavijalnici in pri mon
taži posode. Ker je bil edini po
goj za sprejem na delo starost 
15 let, je tu vehko takih, ki so 
šele končali osnovno šolo in si 
dela ne morejo organizirati 
npr. preko študentskega ser
visa. 

Pri prihodu na delo so imeli 
uvajalni seminar na katerem 
so jih seznaniU med drugim tu
di z varstvom pri delu. Sicer pa 
se lahko v primeru kakšnih te
žav in nejasnosti pri delu obr
nejo na kadrovsko službo, na 
skupinovodje, pomagajo pa 
jim tudi sami delavci. 

Mladi bodo za svoje enome
sečno delo v proizvodnji, ki ga 
opravljajo v dveh izmenah, do-
bih 24.730 din, zagotovljeno pa 
imajo tudi mahco. 

In zakaj so se v EMO letos 
odločili za organizirano počit
niško delo, kar prejšnja leta ni 
bilo v navadi? 

Marta Bračun, vodja kadrov-

sko-socialne službe: »Imamo 
veliko dela z novo tehnologijo, 
smo pa tudi v zaostanku s pri
pravljanjem posode za izvoz. 
Vemo tudi, da je poletje čas 
dopustov, veliko pa je tudi bol
niških in porodniških izostan
kov, tako da naši počitniški de
lavci v glavnem zapolnjujejo 
vrzeli.« 

Sonja Repec, dijakinja 3. 
letnika Srednje šole Boris Ki
drič - cestno prometna usme
ritev: »Za to delo sem se odlo
čila zato, ker sem želela spoz
nati delo v proizvodnji in pa 
seveda tudi zaradi zaslužka, ki 
je - glede na nekatere druge 
delovne organizacije - kar do
ber. Delam pri montaži poso
de. Delo ni težko, je pa precej 
enolično. Delavci so nas lepo 
sprejeh v svojo sredino. Za de
lo v proizvodnji se najbrž ne 
bom več odločila, saj vse ži
vljenje ne bi mogla delati za 
tekočim trakom, ker to člove
ka preveč psihično ubija.« 

Bojan Korez, učenec 8. ra
zreda OŠ: »Na delo sem prišel 
zato, ker potrebujem denar za 
na morje. Nimam napornega 
dela. S tekočega traku pobi
ram izdelano posodo in jo zla
gam v pale te . . . Z delom sa
mim sem zadovoljen, še bolj 
pa seveda s plačilom. Če bi me 
sprejeli, bi še prišel v EMO. 
Zakaj pa ne?« 

Počitniško delo tako ali dru
gače. V naših zapisih smo 
predstavili predvsem tiste de
lovne organizacije, ki se z mla
dimi trudijo in zanje dobro po
skrbijo. Kako so s tem zadovo
ljni učenci in študentje, najlaž
je razberemo prav iz njihovih 
izjav. K ^ pa bi bilo potrebno 
storiti za to, da se pogoji počit
niškega dela izboljšajo in da v 
prihodnjih letih še več mladih 
- poleg potrebnega zaslužka 
seveda - pridobi tudi nekaj ko
ristnih in zaželjenih delovnih 
izkušenj, pa ostaja še vedno 
odprto vprašanje. 

IVANA FIDLER 
INES DRAME 

MARJETA TRATNIK 
KARMEN KNAVS 

P O G L E D V s v E T ^ k o y j n o t e h n Q 

V znamenju Reaganove bolezni 
Združene države države Amerike 

imajo budo bolnega predsednika. 
»Predsednik ima raka*, je stvarno 
sporočil pred TV kamerami zdrav
nik v imenu ekpipe, ki ga je bila 
operirala in nato preiskala izreza
no tkivo. Obenem so nakazali, da 
ima pri tej vrsti raka Ronald Re-
agan statistično petdeset odstot
kov možnosti, da živi še pet let. 

Za ljudi zunaj Združenih držav je 
v marsičem nerazumljivo, kako od
krito govore v tej državi o boleznih 
državnikov, politikov in sploh zna
nih ljudi. Odkar je moral Reagan v 
bolnišnico, odkar so ga najprej pr
vič, nato pa kmalu še drugič operi
rali, objavljajo podobe človeškega 
drobovja, kažejo, kje je bila prva, 
kot kaže, nenevarna bula, kje pa 
druga, rakasta. Do najmanjših na-
drobnosti opisujejo potek operaci
je, objavljajo mnenja zdravnikov o 
možnosti preživetja ob takšni bo
lezni, intervjujajo bolnike s takšno 
boleznijo, ki so ozdraveli ali se vsaj 
počutijo bolje. 

Takšna je Amerika - tudi do indi-
skretnosti zvedava, radovedna, 
senzacionalistična. Pri tem v nji

hov zagovor slišimo, da je vseeno 
bolje tako, kakor da ljudje ne vedo, 
da so njihovi najvišji voditelji na 
smrt bolni, za primere pa navajajo 
dogajanje v neki drugi veliki drža
vi v zadnjih letih, ko so tajili, da bi 
bil ta ali oni voditelj bolan ali pa so 
njegovo bolezen predstavljali kot 
nedolžen prehlad. 

Piše Jože ŠlrcelJ 

Ob Reaganovi bolezni se posta
vljata vsaj dve vprašanji, pomem
bni ne le za ZDA, ampak za širši 
svet. Prva je, koliko bo 74-letni 
predsednik zmožen še naprej redno 
opravljati sVoje posle v Beli hiši. 
Če ne bo, bo ponovno uveljavljen 
amandman 25 k ameriški ustavi, ki 
določa, kdaj in kako podpredsed
nik ZDA nadomešča predsednika. 
To se je - za šest ur - že zgodilo ob 
Reaganovi operaciji. Za ameriške 
predsednike velja krilatica, da je 
to najnepomembnejši pomembni 
položaj v državi, da podpredsednik 
nima nobene besede, nobene obla
sti. No, o sedanjem podpredsedni-^ 

ku Georgu Bushu tega ne bi mogli 
reči. Opravil je številne misije v 
tujini. 

To je torej prvo vprašanje bližnje 
prihodnosti: Reagan ali Bush kot 
namestnik? 

Drugo, neposrednejše pomem
bnejše vprašanje je, ali bo prišlo do 
srečanja na vrhu med ameriškimi 
predsednikom in sovjetskim vodi
teljem Gorbačovom, ki je napove
dano za čas od 19. do 21. novembra 
v Ženevi. Kakor da bi želeli pouda
riti, da srečanje vsekakor bo, so 
Američani že poslali v Ženevo svoje 
delegacijo, ki pripravlja vse po
trebno za srečanje voditeljev obeh 
supersil. V interesu vseh ljudi na 
svetu, ki jim je do miru, ki so proti 
atomskemu uničenju, seveda je, da 
bi se voditelja sestala in se po mož
nosti dogovorila o omejevanju je
drskega oboroževanja na zemlji in 
o preprečevanju oboroževanja v 
vesolju. 

V Washingtonu zagotavljajo, da 
tako uspešna operacija omogoča, 
da pacient dokaj normalno lahko 
opravlja svoje delo... 
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Zaostajanje pri razvojnih ciljih 
še najuspešnejše v kmetijstvu in zunanji trgovinski menjavi 

Visokih in zahtevnih ciljev, ki so si 
jih v Celju zastavi l i na začetku tega 
srednjeročnega obdobja, niti že delno 
znižanih v letu 1983, ne bo mogoče 
doseči . Namesto da bi rasel, se je 
družbeni proizvod povprečno letno 
celo zmanjševal , zaposlovanje pa se 
je povečevalo . Produktivnost dela se 
je tako letno zmanjševala za 1,8 od
stotka. Za predvidevanji je zaostala 
tudi industrijska proizvodnja, na 
drugi strani pa so v občini vel iko do
segli v kmetijski proizvodnji in zuna
nji trgovinski menjavi . 

Izvoz so povprečno povečali vsako 
leto za 10 ods to tkov, uvoz za 6 odstot
kov. Tako so dosegli , da predstavlja 
izvoz v d r u ž b e n e m proizvodu že četrti
no oziroma za celo s rednjeročno ob
dobje povprečno 19 ods to tkov. Začrta
ne ods to tke so sicer v občini s t em 
dosegli , venda r z njimi glede na razvi
to predelovalno industr i jo v občini in 
njeno iztrošeno opremo, še niso zado
voljni. 

Več zadovoljstva vzbujajo v t em ob
dobju naložbe. Med njimi s e j e povečal 
delež opreme , delež lastnih s reds tev 
pri financiranju in delež gospodarsk ih 
naložb. Zelo u s p e š n e so bile naložbe v 
kmet i js tvu. Tu so že lani dosegli celo
ten srednjeročni načr t h idromel iora
cij, naložba v farmo govejih p i tancev 
pa je b is tveno povečala stalež živine v 
občini . 

K u s p e h o m v kmet i j s tvu j e precej 

p r ipomogel tudi sklad za pospeševa
nje kmet i j ske proizvodnje in za inter
vencije v preskrbi . Zadnji dve leti s e j e 
kmet i j ska proizvodnja povprečno po
večevala za 5 ods to tkov, t ržna proiz
vodnja pa celo za 10 ods to tkov letno. 
P o m e m b e n uspeh predstavljajo za Ce
lje tudi samoupravn i sporazumi , pre
ko kater ih združujejo sredstva za po
večanje kmet i j ske proizvodnje v obči
ni in izven nje. Tako si j e Celje zagoto
vilo oskrbo z osnovnimi p reh ramben i 
mi proizvodi. 

Med razlogi za nedoseganje začrta
n ih ciljev na večini področi j , zavzema
jo p o m e m b n o mes to kadr i . V občini 
sicer ugotavljajo precejšnje p r e m i k e k 
povečanju deleža s t rokovnih kadrov , 
venda r je tu zaostajanje v primerjavi z 
repub l iko ah državo veliko. 

Se p re sk romni uspehi so značilni tu
di za organiziranje in razširjenost razi
skovalne dejavnosti . V zadnjih letih 
nastajajo nove razvojne službe, nove 
raziskovalne enote , povečuje se število 
inovacij in veča njihov delež v družbe
n e m proizvodu. Gospoda r ska koris t 
od inovacij predstavlja že ods to tek in 
pol d ružbenega proizvoda. Kljub t e m u 
pa organizacije združenega dela še 
vztrajajo pri t radic ionalnih p rogramih , 
brez novosti , ki bi pr inesle p reobra t v 
s t ruk tur i gospodars tva . 

Glavno gibalo pos topnega pres t ruk
turiranja gospodars tva j e delo v zvezi s 
p ro jek tom pres t ruktur i ranja , ki ga 

uresničujejo v okviru obč inske razi
skovalne skupnos t i . V zadnjih t reh le
tih so si zastavili vrsto p o m e m b n i h , 
novih nalog. Od številnih novih pro
jektov, k i j ih bodo kmalu uvedli v pro
izvodnjo, pričakujejo, da bodo že na 
začetku pr ihodnjega srednjeročnega 
obdobja dali dohodek . 

Zaostajanja in premiki , p redvsem pa 
po t rebe , narekujejo za naslednje sred
njeročno obdobje smele cilje. Družbe
ni proizvod naj bi se letno povečal za 
tri ods to tke , industr i jska proizvodnja 
za 3,5 ods to tka in kmet i j ska proizvod
nja za 4 ods to tke . S k u p n i izvoz blaga 
bi naj le tno porasel za 8 ods to tkov, od 
tega na konver t ib i lno tržišče za 10 od
stotkov. Tako bi dosegli 111 ods to tno 
pokri t je uvoza z izvozom oziroma na 
konver t ib i lnem področju 120 odstot
no. Ob koncu srednjeročnega obdobja 
bi izvozili 33 ods to tkov d ružbenega 
proizvoda. 

Med osnovne pogoje za dosego teh 
ciljev sodi boljša kadrovska opremlje
nost združenega dela. Kot p o m e m b e n 
cilj, ki spada že med pogoje za dosega
nje d rug ih ciljev, pa so opredelil i veča
nje deleža akumulaci je v d o h o d k u ter 
večanje koncentraci je in pravi lno 
usmer jenos t akumulaci je . Vse to bo 
t reba doseči z večanjem vloge razvoj
no raziskovalnih in informacijskih de
javnost i ter izboljšanjem organizacije 
dela. 

Industrijska tradicija in uvajanje novega, sodobnega sta značilnosti in potreba celotnega celjskega gospodarstva. 
Emova Tovarna posode je zgovoren primer, kako težko in kako potrebno je stopiti iz zastarelih proizvodnih okvirjev. 

Indoii center se vedno boij uveijavija 
Informacijsko-dokumen-

tacijski center Celje (IN-
DOK Center), v letu 1985 iz
polnjuje že deseto leto 
uspešnega delovanja. Delu
je kot samoupravno organi
zirana služba, ki v okviru 
dejavnost i družbenega si
s tema informiranja opra
vlja strokovno pol i t ične in 
operat ivne naloge pri ob
veščanju za samoupravno 
delegatsko odločanje ter je 
v skladu z določi l i zakona 
in opredel i tvami v občini 
tudi nosi lec in koordinator 
del in nalog pri obveščanju 
na tem področju. 

Kot sestavni del celovitega 
d ružbenega s is tema informi
ranja v občini I N D O K Cen
ter opravlja: informacijsko 
dejavnost , dokumen tac i j sko 
dejavnost , dejavnost na po
dročju usposabljanja in izo
braževanja ter dejavnost i na 
s t rokovno pol i t ičnem in or
ganizaci jskem področju . 

Pr i opravljanju nalog in 
dejavnost i Cente r u s p e š n o 
sodeluje z vsemi informacij
sk imi s lužbami, organi in or
ganizacijami v občini , ki v 
celoti aU delno v okviru svo
j ih dejavnost i opravljajo de
javnos t i d ružbenega s is tema 
informiranja, kakor tudi s 
sredstvi j avnega obveščanja, 
zlasti z Novim t edn ikom in 
Radio Celje ter ostalimi sred
stvi množ ičnega obveščanja. 

V okviru informacijske de

javnost i , ko t svoje temel jne 
naloge, Center ureja in izdaja 
I N D O K informacije - skup
no de lega tsko glasilo občine 
Celje, s ka te r im spro tno ter v 
kra tk i in jedrna t i obliki po
sreduje najš i ršemu krogu 
občanov - vsem gospidinj-
s tvom - informacije o druž
benopol i t ičnih in ekonom
skih vprašanj ih na nivoju 
občine. V okviru informacij
ske dejavnost i ureja in izdaja 
tud i INFORMATIVNI BIL

TEN, R E F E R A L N E I N F O R 
MACIJE in Č L A N K E . . . ter 
izvaja d ruge obl ike posred
nega in nepos rednega infor
miranja. Tudi dokumentac i j 
sko dejavnost ter dejavnosti 
na področju usposabljanja in 
izobraževanja ter dejavnosti 
na področju usposabljanja in 
izobraževanja ter s t rokovno 
poh t ične in organizacijske 
dejavnost i v e d n o bolj uspeš
no in kval i te tno izvaja. 

INDOK Center bo tudi v 
nas lednjem srednjeročnem 
obdobju (198&-1990) na pod
lagi s amoupravnega spora
zuma in združenih sredstev 
za dejavnost Centra zagota
vljal kval i te tno izvajanje 
vseh u tečenih dejavnosti , 
kakor tudi spro tn ih novih 
nalog pri uveljavljanju ob
veščanja delovnih ljudi in 
občanov ter delegatov za sa
m o u p r a v n o delegatsko odlo
čanje. 

Nagrade »Siavico Šlander« \ 
Nagrada »Slavko Šlander« pomen i priznanje o b č i n e | 

Celje za najvišje dosežke, izredne s tvari tve ali v r h u n . ' 
ske u s p e h e na vseh področj ih življenja in dela, ki s o | 
sp lošnega p o m e n a za obč ino ali pr ispevajo h krepitvi I 
n jenega ugleda. Podeljujejo j ih vsako leto v trajno 
počast i tev in spomin na borca in revolucionarja I 
na rodnega heroja Slavka Šlandra . ' • 

Nagrado »Slavko Šlander« za leto 1985 prejmejo-
Občinska raziskovalna skupnost, de lovna organizaJ 
cija Kovinotehna Celje, Aero - temeljna organizacija-
Grafika Celje in krajevna skupnost Pod gradom. 

Giede na težave 
doitaj uspešno deic; 
Razkorak med potrebami in možnostmi' 
v družbenili dejavnostib se Je še povec^ 

Družbene dejavnosti celj
ske občine so se v tem sred
njeročnem obdobju sreče
vale 2 vrsto težav, ki so izvi
rale predvsem iz razkoraka 
med potrebami in možno
stmi kot posledice stabili
zacijskih usmeritev o zao
stajanju rasti vseh vrst »po
rabe« za rastjo dohodka v 
gospodarstvu in inflacij
skih cen. Potrebe pa so 
hkrati naraščale. Ob raz
vrednotenju programov de
la, omejenih možnostih za
poslovanja in nakupa opre
me, težkem ekonomskem 
položaju delavcev v teh de
javnost ih in drugih ovirah 
je razuniljivo nedoseganje 
nekaterih ciljev. Kljub te
mu je bi lo v družbenih de
javnost ih ve l iko nareje
nega. 

Med posamezn imi področ
ji d ružben ih dejavnosti j e 
\Tedno izpostaviti razisko
valno skupnost, k i j e postala 
vzpodbujevalec in u s k l ^ e -
valec razvojno-raziskovalne 
ter inovacijske dejavnosti v 
občini . V akcijah pospeševa
nja raziskovalne in inovacij
ske dejavnost i sodeluje letno 
preko 110 učencev s 30-40 
raziskovalnimi nalogami . 
Oblikovali so se nekater i no
vi razvojni oddelk i v delov
nih organizacijah, inovacij
ska dejavnost pa postaja po
s topno prv ina načrtovanja v 
organizacijah združenega 
dela. 

V šols tvu bo po t r ebno še 
veliko naredi t i . Vidnejše no
vosti v o s n o v n e m šolanju iz
virajo iz šolskega leta 1983/ 
84, ko so pričeli bolj sistema
tično vgrajevati e l emente ce
lodnevne šole z novim pred
m e t n i k o m in učn im načr
tom, m e d t e m ko razvoj ce
lodnevne šole ni dosegel na
čr tovanega obsega (20 od
s to tkov otrok v COŠ). Z re
formo v srednjih šolah so iz
vedli nekaj adaptaci j prosto
rov in pridobil i del novih. 
Reformo so uresničeval i ob 
pomanjkanju us t reznih uč
benikov in ob oh lapno izra-
žanih po t rebah po kadr ih , ki 
so pretežno odraz obstoječe 
tehnologije, kar pomeni , da 
izobražujejo in načrtujejo 
pre težno za danes , ne za ju
tri. Višje in visoko šolstvo v 
Celju se j e v t em času skrči
lo, da bi bih bolje izkoriščeni 
centr i v Ljubljani in Mari
boru. 

Za zdravstveno varstvo j e 
v t em obdobju značilna kre
pitev osnovne zdravs tvene 
s lužbe in uspešno izvajanje 
nžuvečje naložbe v družbe
nih dejavnost ih - modern i 
zacije bolnišnice. Za načrto
vanji ostaja del i tev dela m e d 
osnovno in bolnišnično de
javnost jo, zdravljenje na do
m u in s p r e m e m b e samou
pravne organiziranosti 
zdravs tvene de lovne organi
zacije. 

Svoje naloge so u spešno 
uresničil i v otroškem var
stvu, m e d t e m ko v social
nem skrbstvu niso dovolj 
naredil i za prevent ivo, saj so 
bili kadr i in sredstva usmer
jeni v reševanje spro tn ih 

p rob lemov zaradi padanjajj 
vljenjske ravni občanov •{ 
omejenih s reds tev za skuj( 
no porabo . Skupnost sociais 
nega varstva je postala 
j ansk i nosi lec oblikovanja j 
usklajevanja socialne poliji 
ke v občini . i 

S t rokovne us tanove na p[< 
dročju kulture so svoje nalt 
ge v okvi ru možnos t i opravi 
le, načr tovanega pa niso d(! 
segli pri s p o m e n i š k e m va:̂  
s tvu, zgodov inskem arhiv; 
nabavi knjig, širjenju knjii 
n ične mreže in še kod. P; 
telesni kulturi so po obseg 
uresničil i osnovna cilj; 
množ ičnos t športnorekraci; 
skega delovanja in ohranite 
obsega pr ior i te tnih športoi 
skupnost za zaposlovanje) 
svoje naloge dobro opravlj; 
la, čeprav ciljev še ni dosf 
gla, Indok center , pa j e stn 
kovni nosilec in usklajevale 
de legatskega obveščanja 
občini . 

V nas lednjem srednjeroi 
n e m obdobju bo nujno zagt 
to vi ti ustreznejši delež sred 
stev za zadovoljevanje skup 
nih po t reb , saj bi trajanj 
t akšne »onemoglosti« dmi 
ben ih dejavnosti , kot sm 
j im priča sedaj, slej ko pr; 
povzročilo velike posledice 
mater ia lni d ružbeni bazi. Sf 
danje razmere ne omogočaj 
smelega razvoja v naslec 
njem obdobju . Zato v dru; 
ben ih dejavnosti načrtuje; 
se lekt iven razvoj posame: 
n ih dejavnosti ali delov znc 
traj njih, preusmerjanje 
prevent ivo in cenejše oblik 
dela in storitev, varčevanje 
mater ia lom, dopolnjevani^ 
posamezne dejavnost i rJ 
podlagi s reds tev iz nepi 
s redne menjave dela, finai 
čno udeležbo posamezne! 
uporabn ika v ceni nekateri 
storitev, prostovoljno del 
občanov v neka te r ih dejav 
nost ih , boljšo organizacijsk 
in d o h o d k o v n o povezano! 
izvajalcev, p roduk t ivno ^ 
poslovanje, krčenje naložj 
in ohranjanje obstojeiii, 
zmogljivosti z boljšim vz(ft 
zevanjem objektov i 
opreme . 

Na vseh področj ih bô l 
imeli p rednos t z zakoni zag' 
tovljeni p rogrami dela, 
pa bodo morah svoj razvi 
načr tovat i na osnovi izsle<̂  
kov razvojno-raziskovalnef 
dela. Pričakujejo še večji 
m a h po t reb po obvladovali, 
računalniš tva in informa-
ke, kar bo zahtevalo nove ri 
čine organiziranja in posl̂  
vanja tud i na t em podroiJj 
d ružbenega dela. 

Ribiči za praznil 
Tudi celjski ribiči se bô J 

vključili v praznovanje ohti 
skega praznika. Obiskali J* 
bodo ribiči pobratenih ribišl^ 
družin iz Čuprije in Doboja 'j 
menjali bodo izkušnje na P 
dročju ribištva in reševanj 
ekoloških težav. , 

V soboto 20. julija pa se b^J 
ob 8. uri na Šmartinskem j ^ 
ru pomerili v lovu rib, ob 
uri pa v Vojniku, pri osno^ 
šoli, v suhih disciplinah. 

file:///Tedno


številne pridobitve v 
(raievnih siiupnostih 
Znfia prizadevnost itrajanov za 
eševanle življenjsliiit probiemov 
Za celjske krajevne skup-

losti je v zadnjih let ih zna-
ilen stalen, vztrajen raz-
roj. Iz leta v leto so bolje 
irganizirane, kar se odraža 
, velik' meri tudi pri obli-
tovatiju mnenj in sprejema-
iju odločitev. Zaživele so 
ikup^^ine krajevnih skup-
losi, o perečih težavah pa 
je krajani pravi loma pogo-
(Torijo na zborih občanov. 

Velik razmah j e opazen pri 
comunalneni urejanju kra-
evnih skupnost i . P r i dob i tve 
;o v veliki meri odraz priza-
levnosti krajanov, ki z la-
itnim delom in s reds tv i pre
cej prispevajo. R a z m a h dela 
JI s tem tudi pr idobi tev , j e 
slasti očiten v času d rugega 
JI tretjega s amopr i spevka v 
jbčini. 

N^več pr idobi tev j e bilo v 
;em času v vaških in p r ime
stnih krajevnih skupnos t i h . 

MEd največje gotovo sodijo 
zdravs tvene postaje v Vojni-
ku , Š torah in Dobrn i . Tud i 
vzgojno vars tvene organiza
cije so pr idobi le precej novih 
pros torov, m e d d rug im na 
Dolgem polju in v Dobrni . 
Zgrajena so bila p o m e m b n a 
vodovodna omrežja (Ljubejč-
na, Š m a r t n o v Rožni dolini. 
Š t o r e . . . ) , posodobl jene šte
vi lne ces te (Aljažev hr ib , 
Škofja vas , Teharje, Trno-
vlje, Vojnik, D o b r n a . . . ) in 
ure jeno _ kanalizacijsko 
omrežje (Škofja vas, Trno-
vl je . . . ) 

S reds tva s amopr i spevka 
in obč inske k o m u n a l n e 
skupnos t i so v veliki mer i 
op lemeni t ih krajani s svoji
mi pr i spevki in z de lom, po
m e m b e n pa j e tud i delž po
moči p r ipadn ikov Jugos lo
v a n s k e l judske a r m a d e - na 
p r imer pri izgradnji vodovo
da v Ljubečni . 

Krajevna skupnost Trnovije 
v Trnovljah bo letos osrednja proslava občinskega praznika. 

IT tej krajevni skupnosti živi 1223 prebivalcev, veUka pa je 5720 
hektarjev. Značilnosti življenja v tej krajevni skupnosti so 
podobne kot drugod v celjski občini. Ob uspešnem delu skup
ščine in sveta krajevne skupnosti, zelo prizadevnih svetih za 
komunalo in socialno problematiko, pa so precej manj uspešni 
dolegati tako v delegaciji za zbor krajevnih skupnosti kot za 
samoupravne interesne skupnosti . Zelo uspešno je sodelovanje 
znotraj kraja - z združenim delom, društvom upokojencev, 
gasilskim društvom in KUD Zarja. 

?lrajani so pokazali veliko prizadevnost pri izgradnji primarne 
kanalizacije in pri asfaltiranju petih novih cestnih odsekov. P n 
tem so uspeli, še vedno pa slabo kaže s telefonijo. Dogovarjanja 
s podjetjem za PTT je bilo že veliko, vendar ni pripravljeno 
ničesar prispevati k izgradnji, niti za primarno mrežo. 

20. julij 1985 
ob 11. uri - S lavnos tna 

seja zborov obč inske 
skupšč ine in vods tev 
d ružbenopol i t i čn ih 
organizacij v veliki 
dvorani Na rodnega 
d o m a v Celju 

ob 18. uri - Osrednja pro
slava v krajevni skup
nost i Trnovije. V kul
t u r n e m p r o g r a m u so
delujejo Komorn i mo
ški zbor Celje, P ihaln i 
o rkes te r š torsk ih žele-
zarjev in recitatorji 
K U D Zarja Trnovije. 
Zan imivo bo pol u re 
p red proslavo, na pot i 
na pr i redi tveni pro
stor (pri m o s t u oziro
ma Prevozniš tvu) 

Spremljajoče prireditve 
Spremljajoče priredi

tve so se pričele že v ne
deljo z odp r t im plavalnim 
p rvens tvom P K N e p t u n 
na kopal išču v Celju, v to
rek in s redo pa j e bil na 
s tad ionu AD Kladivar 
Memorial F e r d a Skoka, 
18. julij ob 19. uri - Otvo

ritev razstave l ikovnih 
del celjskih umetn i 
kov: J a n e Vizjak, 
F ranca P u r g a in Anto
na H e r m a n a v Likov
n e m sa lonu Celje 

19. julij ob 17. uri - Ekip
ni brzopotezni tu rn i r v 
Š a h o v s k e m d o m u 

ob 18. uri - P r o m e n a d n i 
koncer t g o d b e Ljud
ske mil ice Ljubl jana 
na Tomš ičevem t rgu v 
Celju 

20. julija ob 16. uri Tek
movanje v p reskako
vanju ovir v Škofji va
si - organizator Konje
niški k l u b Celje 

80 let gasilstva v Škofji vasi 
S s lavnostno sejo v petek, 

12. julija in taktično vajo s 
prikazom gašenja in reševa
nja naselja, parado ter pro
s lavo v soboto, 13. julija, je 
126 članov prostovoljnega 
gasi lskega društva v Škofji 
vasi proslavi lo lep delovni 
jubilej - osemdeset letnico 
obstoja in plodnega delova
nja v reševanju ljudi ob po
žarih in drugih elementar
nih nesrečah! 

Na proslavi, kjer so se po
leg slavij encev zbrali tud i 
njihovi s tanovski tovarši iz 
sektorja Vojnik in sosednjih 
druš tev , j e spregovoril pred
sednik skupšč ine občine Ce
lje Edi Stepišnik in pri t em 
ugodno ocenil njihovo delo, 
kar j e potrdi l tudi z izročitvi
jo celjskega grba p redsedni 
ku druš tva Rudiju Ravnaku . 
Krajani Škofje vasi so ob po
moči gasilskega druš tva Ce
lje že leta 1905 ustanovi l ga
silsko druš tvo . Začeli so z 
zbiranjem prostovoljnih pri
spevkov ter tri leta kasneje 
kupi l i prvo moto rno brizgal-

'no in leta 1911 zgradili nov 
gasilski dom. P o vojni so na
daljevali z izboljševanjem 
gasi lske t ehn ike in znanja 
č lanov ter osveščanja vseh 
krajanov s področja gasil
stva. Danes ima druš tvo , v 
ka te rem je 126 članov^, od te
ga 28 žensk in 45 mlad incev 
oz., pionirjev, dobro gasi lsko 
op remo in urejene d ruš tvene 
prostore . Vse to pa je dose
glo s t em, ker j e tesno pove
zano s krajem, l judmi in de
lovnimi organizacijami. Dru
štvo so zaradi akt ivnost i v 
okviru obč inske gasi lske 
zveze Celje.-vkijučili v L kate
gorijo, saj izvaja vse preven
t ivne in opera t ivne naloge, 

Predsednik skupščine občine Celje Edi Stepišnik (desno) 
izroča celjski grb kot priznanje za dobro delo v osemdese-

tih letih predsedniku gasilskega društva Škofja vas Rudiju 
Ravnaku. 

k i j ih pred d ruš tvo postavlja
jo po t rebe in obč inska gasil
ska zveza. G D ŠkoQa vas se s 
svojimi dese t inami u s p e š n o 
pojavlja n a različnih t ekmo
vanjih ter j e pobra t eno z ga
si lskima d r u š t v o m a v Radi-
nah in Varaždinu. 

^ Ob tej pri ložnosti j e G D 
ŠkoQa vas za svoje delo pre
je lo republ i ško odl ikovanje 
gasilsko p lamenico IL stop
nje, obč inska gasilska zveza 
pa je odlikovala dvanajst 
č lankov s priznanji I. in IL 
stopnje. Prejeli so j ih B r u n o 
Blažič, Vinko Belak, Vlado 
Fidler, Jože in F ranc J amn i -
šek, S t anko Kasesnik , Milan 

Bincl, F ranc Flis, Vlado 
Kmecl , Zdravko Koželj, Ivi-
ca Kos in Vili Krajšek. 

Razvili so tud i nov prapor 
(to je opravil poveljnik ob
č inske zveze Ivo Pasero) ter 
nanj pripeli Obč inske gasil
ske zveze, kra jevne skupno
sti ŠkoQa vas ter delovnih 
organizacij ETOL, Tovarne 
volnenih odej in Zla tarne 
Celje. Upravn i odbor G D 
ŠkcQa vas pa j e ob tej prilož
nost i med d rug im izročil tu
di dve plaket i v znak zahvale 
za sodelovanje in p o m o č 
p r e d s e d n i k u skupšč ine ob
čine Celje Ediju S tep i šn iku 
ter delovni organizaciji Zla
ta rn Celje. 

Ob prazniku občine Celje - 20. juliju in 
Dnevu vstaje - 22. juliju, 
čestitamo delovnim ljudem in občanom občine Celje 

Slcupščlna občine Celje 
Izvršni svet sicupščine občine Celje 
Občinska konferenca ZKS, Celje 
Občinska konTerenca SZDL, Celje 
Občinski svet ZSS, Celje 
Občinski odbor ZZB NOV, Celje 
Občinska konferenca ZSMS, Celje 



Inženiring je na dobri poti ozdravitve 
Farmin nasprotuje povezovanju Inženiringa s sozaom Hmezaa 

Velenjski izvršni svet se je 
že pred kratkim odločil za po
daljšanje ukrepa družbenega 
varstva v delovni organizaci
ji Inženiring, kljub temu, da 
se je kolektiv izvlekel iz naj
hujšega in je na poti ozdravi
tve. Sredi prejšnjega tedna pa 
je zahteval od poslovne skup
nosti Farmin, da enkrat za 
vselej opredeli interese, ki jih 
želi uresničevati skupno z de
lovno organizacijo Inženi
ring, vendar se na zahtevo 
Farmin zaenkrat še ni odzval. 
Izvršni svet je tudi sklenil, da 
bo podpiral povezovanje In
ženiringa s sozdom Hmezad, 
kar so konec prejšnjega tedna 
podprli tudi delegati vseh 
treh zborov velenjske skup
ščine. 

Za podaljšanje ukrepa druž
benega varstva v tem velenj
skem kolektivu se je izvršni 
svet odločil, ker še niso razre
šeni vsi nakopičeni problemi 
iz preteklosti. Gre za nedoreče
ne odnose s poslovno skupno
stjo Farmin, neizvedeno inte
gracijo, neraščiščene ekonom
ske odnose z delovno organiza
cijo Elektrokovinarska opre
ma in posameznimi investitor
ji in za pomanjkljivo kadrov
sko strukturo zaposlenih. 

Ob tem je treba zapisati, da 
je začasni kolektivni poslovod
ni organ v času ukrepa družbe
nega varst\'a zelo veliko nare
dil, kajti pred tem so bili v ko
lektivu vsi apatični zaradi mi
nimalnih osebnih dohodkov 
ter odhoda odgovornih in stro
kovnih delavcev in so zato vsi 
čakali na prvo možnost, da za
pustijo delovno organizacijo. 

Zdaj je izguba v celoti pokri
ta, vsi samoupravni organi de
lujejo normalno in rezultati 
polletnega poslovanja so ohra
brujoči, niso pa še dovolj do

bri. Kljub temu, da je Inženi
ring zadržal trg, povečal izvoz, 
dosegel ob polletju 750 milijo
nov din celotnega prihodka, 
kar je dvakrat več kot v celem 
letu lani, in uspel zadržati ne
prekinjeno likvidnost, ga res
no ovira nelikvidnost njegovih 
kupcev in investitorjev. Tako 
znašajo terjatve Inženiringa 
kar 300 milijonov dinarjev. Iz-
terjatve pa so izredno težke, še 
posebej v ostalih republikah, 
in kolektiv se mora nemalo
krat posluževati tožbe. 

Problem predstavlja tudi pa
dec vlaganj v agrokompleksu 
in močna konkurenca, zlasti v 
tijini, ki nastopa z nižjimi cena
mi, boljšo kakovostjo in s po
sojili. Nadalje manjkajo kolek
tivu tudi strokovni kadri na 
področju razvoja, projektive, 
svetovanja in projektni vodje v 
sektorju trženja in izvedbe. 

Odstopil direktor 
poslovne skupnosti 
Farmin 

Poslovna skupnost Farmin 
se doslej ni odzvala, sprva na 
številne pobude, nazadnje pa 
na zahtevo izvTšnega sveta, da 
mora enkrat za vselej opredeli
ti odnose z delovno organizaci
jo Inženiring. Na skupščini, pa 
je imel pomisleke, zlasti kar za
deva povezovanje mženiringa 
s sozdom Hmezad, le delegat 
delovne organizacije Elektro
kovinarska oprema, ki je ena 
izmed članic Farmina. 

Poslovna skupnost se je za 
inženiring zanimala le dotlej, 
dokler mu je šlo dobro, ko pa 
bi bilo treba primakniti kak
šen dinar za saniranje izgub, so 
vse članice Farmina na Inženi
ring enostavno pozabile. Da 
Farmin ne misli resno, priča 
tudi dogodek iz skupščine po

slovne skupnosti, ki je bila 
prav tako konec prejšnjega 
tedna, ko je dal Anton Pečov-
nik, predsednik Farmina, od
poved, ker se ni uspel sporazu
meti z izvršnim svetom. Ker je 
bil Anton Pečovnik tudi pri
stojen in zadolžen za pripravo 
poročila, iz katerega bi bilo 
razvidno kako si v Farminu 
predstavljajo odnose z Inženi
ringom, lahko sklepamo, da te
ga poročila nikoli ne bo. 

Povezovanje s 
sozdom Hmezad je 
nujno 

Izvršni svet je podprl priza
devanje Inženiringa, ki išče re
šitve iz trenutnega stanja, tudi 
v ppvezovanju s sozdom Hme
zad. Kmalu po uvedbi ukrepov 
družbenega varstva so namreč 
v kolektivu na osnovi ustrezne 
analize ugotovili, da v bodoče 
ne bodo mogli premagovati 
kriznih obdobij, če se ne bodo 
vključih v večji sistem agro-
kompleksa, ki predstavlja teh
nološko bazo in je istočasno 
tudi potrošnik storitev Inženi
ringa. Tako so v kolektivu, ob 
sodelovanju Savinjsko-Šale-
ške gospodarske zbornice in 
velenjskega izvršnega sveta, 
ugotovili, da sta Vegrad in 
Emona neprimerna in da v pri
merjavi z njima največ nudi 
sozd Hmezad. k i je preko plan
ske poslovne skupnosti pove
zan tudi s sozdom Merx. 

Inženiring že zaključuje pri
prave za izvedbo referendu
mov in do integracije s sozdom 
Hmezad naj bi prišlo že pred 
koncem letošnjega leta. Miran 
Arzenšek, predsednik velenj
skega iz\'ršnega sveta, je v zve
zi s tem dejal, da se bodo v 
občini zavzemali za pospešeno 
povezovanje Inženiringa s soz
dom Hmezad in da pri tem še 

zdaleč ne gre za razprodajo te
ga velenjskega kolektiva, kot 
to nekateri skušajo prikazati. 

Delegati vseh treh zborov so 
poročilo o izvajanju ukrepa 
družbenega varstva v delovni 
organizaciji Inženiring in skle
pe izvršnega sveta v celoti pod
prli, vzdržal se je le delegat de
lovne organizacije Elektroko-
vinska oprema. V kolektivu pa 
pričakujejo, da bodo lahko že 
avgusta razpisali zasedbo indi
vidualnega poslovodnega or
gana. VILI EINSPIELER 

Libolsifi LiKO v Džerdapu 
v delovni organizaciji LIKO v Libojah, ki je nastala 

bivšega tozda Profelirka v sestavi Rudarsko industf,* 
skega podjetja Montana Žalec, je od 1. aprila VX-s (Jmj 
zaposlenih 35 delavcev. Glavna dejavnost je po bisedi 
direktorja Romana Jordana izdelava in montaža kovins|(i 
opreme za cestne, mostovne, kolesarske in snežne zaščit 
»Največji problem je v tem,« pripoveduje Roman Jorda, 
»da je naše delo sezonskega značaja, kar pomeni, da [ 
veliko dela poleti in malo pozimi. Zato smo se odločili^ 
pri nas delavci delajo vse, saj ob izpadu ene faze ne more 
počivati.« Problemi so tudi z materiali, ki jih nabavlja] 
preko slovenskih železarn, letno pa predelajo ali obljî j 
jejo v zaščitne materiale okoh 1000 do 2000 ton, Najv^ 
sodelujejo z železarno Jesenice, s katero so sporazum 
sodelovanju podpisali že pred desetimi leti. 

Trenutno so delavci Lika iz Liboj prisotni pri montg; 
del v Džerdapu in na severni vpadnici ceste v Ljubljana 
sicer pa imajo za opraviti še več manjših del, tako da so (j; 
konca leta povsem »razprodani«. , ^ 

Dosiel najuspešnejši pri izvozu 
Izguba so v ceijsiiem gospodarstvu še vedno veiiite 

Nič kaj obetavna niso letoš
nja gospodarska gibanja v 
celjski občini. Polletni rezul
tati bodo sicer šele konec me
seca, a že ocene po čtrtletju so 
pokazale zaostajanja v indu
strijski proizvodnji in dohod
kovnih pokazateljih, medtem 
ko so cilje v zunanji trgovin
ski menjavi celo presegli in 
zabeležili največje uspehe do
slej. Izvoz na konvertibilno 
področje se je povečal za 24 
odstotkov, na klirin.ško za 
12,6 ~ skupno torej za 21 od
stotkov. Pokritost uvoza z iz
vozom je dosegla skupno 
111,3 odstotka, na konverti
bilnem področju pa 104,4 od
stotka. 

2e za konec preteklega po
slovnega leta so bile značilne 
izgube, ki so letos še porasle in 
presegle milijardo dinarjev. 
Največje, so v Emu, Železarni 
Štore, Želežničarskem tran
sportnem podjetju Celje, v 
gradbeništvu, gostinstvu in tu
rizmu ter v zdravstvu. Večina 
organizacij združenega dela, ki 
je imela izgube že lani, je izde
lala sanacijske programe, nji
hovo izv^anje pa je dalo različ

ne uspehe. Pri tem v Tovarni 
traktorjev in v Hotelu Evropa 
uresničujejo dolgoročne pro
grame, oblikovane že v prete
klih letih, v Ingradovi Indu
striji gradbenega materiala in 
Merxovem Mlinu sanacijskih 
programov niso izdelali. Od ti
stih, ki so ob koncu preteklega 
leta poslovali z izgubo, jih v 
četrtletju niso več imeli v Mer-
xovem Potrošniku-tozd Pro
daja Celje, v Kmetijski zadrugi 
Celje, Hotelu Evropa in Rekla
mi Celje. 

Letos se poslovanje najbolj 
zaostruje glede likvidnosti. Za
radi visokih obrestnih mer, za
radi rasti zalog in večanja dele
ža kratkoročnih kreditov, je z 
likvidnostjo vse slabše. V pe
tih mesecih sicer v občini ni 
bilo organizacije združenega 
dela, ki bi morala zmanjšati iz
plačila osebnih dohodkov, a to 
je bolj odraz medsebojnega po
vezovanja in kratkoročnega 
kreditiranja, s katerim uravno
vešajo razmere, kot pa uspeš
nega poslovanja. Pričakujejo, 
da bo v prihodnjih m.esecih še 
slabše. 

Kot je povedal predsednik 
komiteja za družbenoekonom

ski razvoj v celjski občinii 
loš Pešec, so trenutno razni 
najbolj zaostrene v delovni 
ganizaciji Emo, Njihov letol 
gospodarski načrt je izrel 
ambiciozen, v prvih mesj 
pa za njegovo uresničitev; 
naredili dovolj. Oblikoval 
akcijski program, njeg 
uresničevanje v maju in ju 
pa je že prineslo bistveno i; 
Ijšanje. Za polletje zastavb 
cilje bodo skoraj v celoti d 
gh, a brez izgub verjetno š! 
bo šlo. 

Težave imajo tudi v LIK^ 
vinja. Tam jih pogojuje ps 
vsem visoka rast kreditov 
potrebnih sredstev za vzd 
vanje povečane proizvodnji 
izvoza. Pripravili so prod 
sanacije razmer: zmanjša 
vseh vrst stroškov. Če 
program pravočasno uresr. 
li, izgub ne bi smelo biti. 

Precej težav je še v gradb^ 
štvu (zmanjšanje naložb) i 
komunalni dejavnosti, kjeri 
reševanje življenskega st 
darda delavcev in občano^ 
precejšnji meri na račun tej 
javnosti. 

MILENA B. POKI 

39 med 300 največjih v SRS 
Delež gospodarstva celjskega območja v preteklem letu 

Gospodarski vestnik Lju
bljana je tudi letos pripra
vi l seznam 300 največj ih de
lovn ih organizacij SR Slo
venije v letu 1984. Tudi le
tos so j ih uvrst i l i po dohod
ku, m e d t e m ko v ostal ih so
rodnih jugos lovanskih revi
jah odloča o uvrst i tv i celot
ni prihodek. 

S celjskega območja (osem 
občin) s e j e »uvrstilo« na sez
n a m 39 de lovnih organizacij . 
Iz obš i rnega tabe la rnega 
pregleda v G V s m o vam pri-
praviU njihov seznam, za pri
merjavo pa navedl i tud i pr
vega in d rugega na seznamu. 

Števi lka v prvi koloni po
men i sedanjo uvrst i tev, šte
vilka v oklepaju uvrs t i tev le
ta. 1983, sledi kolona z nazivi 
DO, d o h o d e k v 000 din, in
d e k s 84/83, povprečno števi
lo zaposlenih in i ndeks 84/83. 
Tako bos te najlaže primerja
li »vzpone in padce«. 

Torej šestnajst de lovnih 
organizacij m e d prv ih 150. 
Ostale naj s a m o naš te jemo 
in n a v e d e m o njihova seda
njo in (v oklepgju) prejšnjo 
uvrst i tev: 

153. (182) G r a d b e n o indu
strijsko podjetje Vegrad, Ti
tovo Velenje, 157. (171) Ste
k larna »Boris Kidrič« Roga
ška Slatina, 160. (-) Gorenje 
servis Ti tovo Velenje, 165. 
(173) »Polzela« Tovarna no
gavic. Polzela. 177. (176) Zla
t a rne Celje. 185. (229) LIK 
Savinja Celje, 187. (232] TIM 
Laško , 188. (174) ŽG. Želez
n iška t r anspo r tna organiza
cija Celje, 206. (234) Trgov
ska in p ro izvodna DO ERA 
Titovo Velenje, 213. (223) Co-
m e t Zreče, 228. (245) Gore-
nje-Glin lesna industr i ja Na
zarje, 239. (250) Elkroj Mozir
je , 243. (219) L I P »Konjice«, 
255. (292) Elek t ro Celje, 258. 
(265) I M P Kl ima Celje, 266. 

(262) Toper Celje, 268. (I 
E lek t rokov ina r ska oprf! 
Titovo Velenje, 269. (-) Gi 
nje. P rocesna oprema. H 
vo Velenje, 270. (277) m 
Celje, 272. J268) Hmd 
Kmet i j s tvo Žalec, 275. ( 
Alpos Šentjur , 290. (J 
REK, Elekt ros t ro jna oi 
ma, Titovo Velenje, 293. (] 
J u t e k s Žalec, 297, (-) Bolj 
Lesna industr i ja Šentjuri 

Tol iko v k ra tek razmisi 
k i j e mogoč kl jub poman' 
nju m n o g i h številk, ki s 
i lustrirajo proizvodnjo ov 
m a poslovanje določene 
lovne organizacije, toda 
tud i padc i ali vzponi za d 
set ali več mes t - merjene 
d o h o d k u - povedo marsij 
Seveda ne izključujejo ^ 
n ih objekt ivnih težav, 
tere pa gotovo ni bila ini; 
niti ena od celjskih delo^' 
organizacij v preteklem 
s p o d a r s k e m letu. M 



Hla OK ZSMS Celje vlada ' 
poletne zatišje 

Delo Občinske konference ZSMS Celje je v polet
nih mesecih zaradi dopustov in šo lskih počitnic 
malce zamrlo. Konkretnejših akcij - razen mladin
skih delovnih brigad m minulega Srečanja mladine 
in borcev Jugoslavije - trenutno ni. 

Ukvarjcuo se p r e d v s e m z ev ident i ran jem za funkci
onarje in člane predseds tva , saj se letos izteka dvoletni 
jnandat in bo s e p t e m b r a vol i lno-programska konfe
renca. Pi"i i^vojem de lu se srečujejo s težavami, ki so 
prisotne že nekaj let in so iz leta v leto hujše. Osnovne 
organizacije n a m r e č evident i rajo v e d n o manj mladih , 
ki bi bili p r ip rav^en i prevzet i odgovornejše funkcije v 
sedanjem položaju. Mladi se raje posvečajo svojim 
individualnim in te resom ko t p a d ružbeno-poh t i čnemu 
delu, saj postaja le-to v e d n o odgovornejše . 

V Centru za k l u b s k o de javnos t pospešeno tečejo 
dela adaptacije. K o bo Cen te r d o k o n č n o urejen, bodo 
mladi našli v njem pros to r za zadovoljevanje svojih 
njgrazhčnejših interesov. 

Omeniti j e p o t r e b n o še razprave o do logočnem raz
voju občine Celje do leta 2000, ki naj bi j ih izvedle vse 
osnovne organizacije. Rezul tat i razprav - če bodo 
seveda izvedene - b o d o n e d v o m n o zanimivi , saj so 
prav mladi tisti, ki naj bi j i h raz\'oj še posebe j zanimal . 

Jeseni, ko bo izvoljeno n o v o p redseds tvo , bo delo 
normalno s teklo, m o r d a p a bo z nov imi l judmi zavel 
nov veter tud i na Obč insk i konferenci ZSMS. 

I N E S DRAME 

Kako dolgo bo smrad Travniškega 
potoka še motil prebivalce Hudinle? 
I zg radn ja kana l i zac i j e T r a v n i š k e g a 

p o t o k a n a Hud in j i , v k a t e r e g a se izli
vajo o d p l a k e Š m a r j e t e , je b i l a dogo
vor j ena že za l a n s k o pole t je . K l jub 
m n o g i m o b l j u b a m in d o g o v o r o m , p a 
se de l a še v e d n o n i so p r i če la . K r a j a n i 
Hud in je se vse bol j sp rašu je jo , kje so 
vzrok i tolik.šnih z a m u d in neizpolnje
v a n j a vseh ob l jub . 

Travnišk i potok, ki t eče skozi središ
če naselja Hudinja , predstavl ja pravo 
odpr to greznico v s t rn jenem naselju. 
Kot tak p o m e n i neva ren vir okužb in 
možn ih ep idemi j , saj so v njegovi ne
pos redn i bližini s tanovanjski bloki , vr
tec, šola, t rgovina in celo slaščičarna. 
Zaradi smradu , p o d g a n in vseh mož
nih nevarnos t i j e bila kanalizacija 
Travniškega po toka uvr ščena tud i v 
p rog ram III. celjskega samopr i spevka . 
P o p r v o t n e m nač r tu naj bi se dela pri
čela letos. Lani pa j e prišlo do dogovo
ra m e d kra jevno skupnos t jo in Zavo
d o m za planiranje in izgradnjo obč ine 
Celje, po ka te rem naj bi se izgradnja 
kanalizacije začela in zaključila že v 
letu 1984. Na Hudinj i j e bil lani n a m r e č 
praznik obč ine Celje in v okvir načr to

vanih naložb so vključili tudi reši tev 
tega prob lema. Do gradnje pa lani ni 
prišlo zaradi t ehn ičn ih težav. 

Kanaliziranje Travn i škega po toka ni 
samosto jna naložba, v ta sklop sodi še 
izgradnja suhe p reg rade Lahovnice-
h u d o u r n i š k e g a potoka , ki večkra t po
plavlja in s t em v zvezi tud i zgradi tev 
razbremeni lnega kanala , ki bi del voda 
Lahovn ice odvajal v Travniški potok. 

Zavod za planiranje in izgradnjo j e ' 
pri Nivoju naročil v o d n o g o s p o d a r s k o 
dokumentac i jo , ki j e za vsa ta dela po
t rebna , venda r pa j im te do konca leta 
ni uspe lo dobi t i . Po leg tega so zaradi 
podraži tev (naložba Travniški po tok 
naj bi t akra t znašala 45 mili jonov din, 
p rav tol iko pa tud i izgradnja projekta 
Lahovnice) pri Nivoju naročil i š tudi jo 
za najcenejši nač in izvedbe teh del. 
Odločili so se za sp remen jeno in najce
nejšo možno izvedbo kanaliziranja in 
kazalo je , da bo letos aprila gradnja 
vendar le stekla. Pojavili pa so se novi 
p roblemi okoli financiranja. 

Sklad za urejanje s t avbnih zemljišč, 
ki p r i speva več ko t polovico po t r ebn ih 
s reds tev za naložbe na Hudinj i , j e letos 

sp remen i l s is tem financiranja. Sedaj 
morajo biti vsa p o t r e b n a s reds tva na 
voljo p red zače tkom gradnje , m e d t e m 
k o so prej s reds tva zagotavljali l ahko 
za p o s a m e z n e e t ape dela pač sprot i . 
Denarja za vse p o t r e b n e in nač r tovane 
na ložbe t ako v zače tku leta ni bilo, saj 
j e imela p r e d n o s t izgradnja magis t ra le 
vzhod-zahod in n e d o k o n č a n e ceste in 
k o m u n a l n e u red i tve v s tanovanjskih 
soseskah , ki so zakasni le zaradi zgod
nje zime. 

Na Zavodu za planiranje in izgrad
njo Celje predvidevajo , da b o d o dela 
letos konec avgus ta ali v zače tku sep
t e m b r a k o n č n o stekla. 

Krajani Hudin je so okoli Travniške
ga po toka precej negodoval i , saj j im na 
sedežu kra jevne skupnos t i nikoli niso 
mogli dati točnih informacij o težavah, 
k i to naložbo spremljajo, saj o njih za
radi p r ema jhne povezanos t i z Zavo
d o m za planiranje in izgradnjo niso 
bili točno seznanjeni , p r e d v s e m pa ni
so bili pravi lno obveščen i o p redvide
n ih rokih . 

I N E S D R A M E 

Krajani Brez med rudarji 
Krajevna organizacija Rdečega križa Breze že nekaj let zapored organizira ekskurzi je 

Bvojih članov in kra janov in de lovne organizacije z n a m e n o m , da se ljudje, ki so sicer vedno 
doma na kmet i jah seznanijo z življenjem in de lom v delovnih organizacijah, kjer so 
zaposleni tudi okoKčani. Kl jub obilici dela j e zanimanje za ekskurzi je vedno precejšnje, 
tako da na av tobusu ni n ikol i dovolj p ros to ra za vse. Letos si j e blizu šes tdese t krajanov 
pgledalo proizvodne p ros to re S tek la rne in Sijaja v Hras tn iku , nekater i pa so si ogledali tudi 
Kidnik-Jamo Ojstro. Zaradi p o s e b n i h pogojev v j ami vsi niso mogli v notranjost . VM 

imajo težave s financiranjem 
v krajevni skupnosti 

Šmarje pri J e l š a h so si za 
letos zadali vrsto pomem
bnih nalog. Gre predvsem 
za zadnje delovne cilje iz iz
tekajočega se srednjeročne
ga obdobja 1981-85 v zvezi z 
izgradnjo in rekonstrukcijo 
cest, širjenjem telefonskega 
omrežja, ureditvijo j a v n e 
razsvetljave in vzdrževa
njem nekaterih objektov. 
Pri realizaciji teh progra
m o v pa se največ težav spet 
pojavlja pri financiranju. 

Del vseh teh nalog, ko t na 
p r imer dogradi tev ces tnega 
pr ikl jučka Halar-Predel , re
konst rukci ja ceste Korpule-
Brecljevo, uredi tev av tobus
nih postajališč in pos tavi tev 
j avne razsvetljave, bi mora lo 
biti realizirano že v l anskem 
letu, venda r so pristojni ugo
tovili, da j e bil f inančni plan 

za obdobje 1981-85 preveč 
š i roko zastavljen. Ugotovlje
no j e tud i bilo, da ob sesta
vljanju in sprejemanju plana 
še niso bili znani posebn i po
goji gospodarjenja, da so ce
n e mater iala hitreje rast le 
ko t pa pr i tok s reds tev in da 
na začetku p lanskega ob
dobja še ni bilp izdelanih 
p r ed računov za ' previdena 
dela. O b spoznanju, da niti s 
povečan imi sredstvi ne bo 
možno vsega realizirati, so se 
odločili, da bodo dela, ki so 
lani ostala nerealizirana, v le
tu 1985 dobi la priori teto in jo 
bodo verjetno imela še v na
s lednjem p l anskem ob
dobju. 

T r e n u t n o j e prva sk rb od
govornih, da bi z izgradnjo in 
rekons t rukci jo cest čimbolj 
m e d seboj povezali posa
mezne zaselke krajevni 
skupnos t i . Doslej so rekon
struirali že tri ceste, in sicer 
Šjnar je-Zadrže , Dvor -So-
t ensko in Mala Pr i s t ava -Bo-
bovo, končujejo p a t ud i ce
sto Korpule-Brec l jevo , dol
go okoli 1350 m. S pripra
vljalnimi deli pa so pričeli že 
tud i na ces tah Dvor-Mala 
Pr i s t ava-Orehek , S t r an je -
Kore tno in Šerovo-Škofi ja , 
ka ter ih pr ior i te to bi n^j uvr
stili v naslednjo p lansko ob
dobje. Izgradnja in rekon
strukcija t eh cest se financi
ra iz s reds tev samoprispev-. 
ka, ces tno komunalne- in te -
resne skupnos t i in doda tn ih 
prostovol jnih p r i spevkov 
prebivalcev zaselkov, ki so 
kot običegno opravili tudi 
glavnino del. 

Vendar pa z izgradnjo no
vih cest vsi p rob lemi še niso 
rešeni . P ravzaprav se glavne 
težave začnejo takrat , k o j e 
t reba te ceste vzdrževati . Že 
večkra t so s s t rani določenih 
vaških odborov p r i h ^ a l e 
p r i p o m b e zsu-adi s labega 
vzdrževanja neka te r ih kate
goriziranih in nekategorizi-
ranih cest. Od s redine prej-
šnega leta upravlja s temi ce
s tami Cestno podjetje Celje 
in se f inanc i r^o iz s reds tev 
RepubUške skupnos t i za ce
ste. Ta sredstva pa je možno 
razporedit i le za ceste, ki od-
gova r j ^o kri teri jem katego
rizacije. Ostale se urejajo s 
sredstvi za nekategor iz i rane 
ceste v s k u p n e m znesku cca 
300 000 din, d e m o pa tud i iz 
samopr i spevka , vendar pa 
vsa ta s reds tva za vzdrževa
nje omenjenih cest ne bodo 
zadostna in bo zato zai\ie v 

p r ihodnjem s rednjeročnem 
obdob ju nu jno p o t r e b n o re
šiti vire financiranja. 

Tud i razširi tev telefonske
ga omrežja j e bila ena od 
p rednos tn ih nalog v letoš
njem letu. S a m o v prvi polo
vici letošnjega leta so pr ido
bili 165 novih telefonskih na
ročnikov, v ce lo tnem izteka
jočem se p l a n s k e m obdobju 
pa okoli 4000. Telefonsko 
omrežje so t ako razširili tud i 
v n ^ b o l j oddal jene zaselke, 
in sicer v Malo Pr is tavo, Bo
hovo, P redenco , Senovico, 
Ješovec , Cerovec in Brec-
Ijevo. 

Letos j ih čaka tud i dokon
čava j avne razsvetljave. Ta 
projekt j e bil načr tovan že 
p red dvema letoma, ko so iz
gradili p ločnik od Šmar ja do 
Zadrž , čeprav j e po t reba po 
njej pr i so tna tud i dlje časa. V 
t em območju so n a m r e č tud i 
s tanovanjski bloki , špo r tna 
igrišča in nekater i lokali. Se
daj so se pojavile tud i zahte
ve, da bi j avno razsvetljavo 
razširih še na območje indu
stri jske cone , ki se n a h ^ a ob 
cesti prot i Rogaški Slatini, 
kjer imajo svoje de lovne pro
s tore DO Ikom, Toper , Elek-
tro Šmarje, Kmet i jski kom
bina t Hmezad in mlekarna . 
Na sedežu kra jevne skupno
sti so n a m povedal i , da bi za 
realizacijo t eh načr tov potre
bovali okoli 15 000 000 din. 

Velik p rob l em predstavl ja 
tud i vzdrževanje D o m a kul
ture . Za obra tovanje tega ob
j ek ta n a m r e č ni mogoče upo
rabit i vsakršna sredstva, ke r 
so le ta n a m e n s k o opredelje
na. Ti s t roški so vel ika po
s tavka in se v pre težni mer i 
l ahko financirajo le iz dolo
čenih virov p r ihodka krajev
n e skupnos t i , ki pa v celoti 
n e zadoščajo. Zato bodo v 
nas lednjem obdobju tud i te
m u p r o b l e m u moral i posve
titi več pozornost i . 

R O B E R T G O R J A N C 

MmERNIZACIJA BOLNIŠNICE V CELJU 20 

Razumevanle bolnikov 
Med t is t imi, ki najbolj živo čutijo po t rebo po posoda

bljanju boln išnice in so brez pomis lekov pripraljeni 
tud i sami pr ispevat i , so v prvi vrsti ljudje, ki so se v 
njej že zdravili. Objavl jamo p i smo, ki ga j e v zahvalo 
napisal Albin P ik i iz Žalca. 

Spoštovani! 
Dovolite da vam napišem nekaj besed v zahvalo za čas 
mojega zdravljenja v bolnišnici. 
Ko me je sredi meseca aprila doletel nenaden srčni 
napad, sem bil z rešilnim avtom pripeljan na Interni 
oddelek - oddelek za intenzivo v vašo bolnišnico. Po 
nekaj dnevnem zdravljenju sem bil odpuščen, žal pa se 
je po dveh dneh srčni napad, tokrat v mnogo močnejši 
obliki ponovil, in ponovno sem se znašel na intenziv
nem oddelku. Moram priznati, da sem bil prijetno 
presenečen nad uslužnostjo in požrtvovalnostjo celot
nega zdravstvenega in strežnega osebja. 
Dovolite, da se na tem mestu posebno zahvalim dr. 
KRIVECU in dr. VOGI. 
Iz intenzivnega oddelka sem bil premeščen na interni 
oddelek, kjer je z vso požrtvovalnostjo in resnično 
pravo zdravniško etiko nadaljevala in usmerjala moje 
zdravljenje dr. LEPINOVA. Na njeno priporočilo sem 
se odločil za pregled in operacijo na urološkem 
oddelku. Ponovno me je presenetilo osebje, ki svoje 
deloppravja vestno in požrtvovalno. Primarij oddelka 
dr. ZUNTAR pa je v meni pustil pečat kvalitetnega 
specialista - urologa in človeka z veliko mero čuta do 
sočloveka. 
Po položnici sem vam poslal skromen prispevek -
prispevek upokojenca za modernizacijo vaše bolniš
nice. 
Hvala vsem, ki so sodelovali pri mojem zdravjenju. 
Vsemu kolektivu bolnišnice pa želim še veliko 
uspehov. 

pacient Albin PIKL 



Udarniško delo kralanov Vinske goro 
Brez lastnega dela In prizadevanja nI mogoč razvoj 

Krajani Vinske gore se 
krajevnega praznika, ki ga 
bodo praznovali v ponede
ljek, upravičeno vesel i jo, 
saj bodo bogatejši za novo 
cesto, telefonsko omrežje in 
za avtobusna postajališča. 
Zasluga za to pa gre pred
vsem njim, saj so v razvoj 
kraja vloži l i š tev i lne udar
niške ure. 
K r p a n i bodo izročili name
n u odsek prenovl jenega ce
stišča v Lipju, ki j e bil pred
časno končan . Zato so se od
ločili, da bodo z uda rn i šk im 
de lom vgradil i c e s tne robni
k e in obnovil i ter postavil i 
nove p o m o ž n e objekte na 
av tobusn ih postajališčih. Že
lja, da bi zgradili p repo t rebn i 
av tobusn i pos t ^a l i š č i sega 
že leta naz£y, venda r zaradi 
s tare ceste gradnja ni bila iz
vedljiva. Postajališči pa sta 
za prebivalce zaselkov Pire-
šica in Lipje n e d v o m n o veli
ka pr idobi tev, saj j im bosta 
o b č u t n o skrajšan nepo t reb
n o pešačenje. 

Ob le tošnjem kra jevnem 
prazn iku bodo v Vinski gori 
položili t ud i temel jni k a m e n 
za nov pr iz idek k osnovni šo
li, kjer bo tud i te lovadnica, 
k i j o šolski otroci še kako 
potrebujejo. Vinska gora pa 
ima p rob l eme tud i s poto-

Udarniško pri izgradnji avtobusnih postajališč. 

k o m Pirešica, ki poplavlja. 
Krajani, ki imajo ob t em po
toku njive in t ravnike , so se 
odločili za regulacijo. Pr i 
t e m j im bo d e n a r n o pomaga
la krajevna s k u p n o s t Vinska 
gora in kmet i j ska zadruga 

Savinjska dolina, p r i spevek 
krsganov pa znaša oa enega 
do dveh star ih mili jonov in 
j e odvisen od velikosti ze
mljišča. 

L. O J S T E R Š E K 
T. TAVČAR 

Dragica Arlič, tajnica kra
jevne skupnosti: »Za letoš
nji praznik b o m o bogatejši 
za mars ikaj . N ^ v e č pa j e 
n e d v o m n o 250 nov ih tele
fonskih pr ikl jučkov. Pr i t em 
so se najbolj izkazah krajani, 
Ici so opravili š tevi lne udar
n i ške u re in pr ispeval i precej 
denarja.« 

Anica Drev, sekretarka KO 
SZDL Vinska gora: »Samo
pr ispevek, ki smo ga izglaso
vali letos, bo za nas krajane 
Vinske gore velika pr idobi
tev. K m a l u b o m o pričeli z 
gradnjo pr iz idka k šoli, za 
praznik pa bomo dobili še 
dva odseka krajevnih cest in 
dve postajališči.« 

Franc Špegel; predsednik 
sveta KS: »V nedeljo bo za 
naš krso velik praznik. Na 
s lavnostni seji b o m o podeli l i 
priznanja zas lužnim krsoa-
nom, na to p a si ogledali pri
dobi tve . Pr i t e m m o r a m poh
valiti vse režijske odbore . 
Pr iznanje velja t u d i ga
silcem.« 

Celjski 
žeiezničarli -
planinci prvi 

v počast i tev dneva bor
ca j e bil 4. julija organizi
ran p laninski t abor v Ba-
š ldh Oštarijah, na kate
r em so se ek ipe posamez
nih d ruš tev pomer i le v 
osmih discipl inah, in si
cer ločeno mošk i in žen
ske. PDŽ-Celje j e bilo ze
lo uspešno , saj smo osvo
jili štiri zlate in štiri srebr
n e medalje, kot d ruš tvo 
pa 1. mes to v Jugoslavij i . 

J . BOŽIČ 

Boris Emeršič 
Verjetno ni nikogar v 

Šmarju, ki Borisa ne bi 
poznal. Športna dejavnost 
se je močno zakoreninila v 
tem kraju, še posebej ko
šarka in nogomet. Da je te
mu tako, je s svojo aktivno
stjo in požrtvovalnostjo 
prispeval tudi Boris, kot 
eden izmed vodilnih čla
nov TVD Partizan. Mnogo
krat se spominjam njego
vih besed: »Res, ljudje se 
tukaj radi ukvarjajo s špor

tom. Nič čudnega, s^j nam 
športnih objektov ne pri
manjkuje. Vendar ponava
di videvamo na igriščih 
vedno iste ljudi. Zanimanje 
za šport moramo razširiti 
tudi med prebivalce okoli
ških krajev. Tudi tiste, ki 
morajo delati na poljih in 
za katere znamo čestokrat 
reči, da nimajo drugega de
la, moramo vključiti v špor
tno življenje.« 

Njegova težnja za mno
žičnostjo ni od včer^. Že 
kot dijak seje zavzemal, da 
bi se čimvečje število nje
govih vrstnikov vključilo v 
katero od športnih sekcij, 
ki so v Šmarju dokaj dobro 
organizirane. Sedaj je že 
učitelj telesne vzgoje in kot 

tak si še bolj prizadeva za 
svoje cilje. 

Ta poklic je sanjal že v 
svojih otroških letih. Pri 
študiju na pedagoški gim
naziji in mariborski akade
miji ni imel posebnih težav, 
s^ mu delovne vneme in 
prizadevnosti nikoli ni 
manjkalo. 

Ob uspehih je seveda do
življal tudi razočaranja. Kot 
mnogim mladim, tudi nje
mu ni uspelo, da bi se takoj 

po diplomi zaposlil v svoji 
stroki. A je kljub temu z 
vso zagrizenostjo poprijel 
za delo receptorja v kampu 
v Atomskih toplicah. »Od 
nečesa pač moraš živeti« 
pravi Boris. »No, upam, da 
se bodo časi le spremenili.« 

Uspelo mu je uresničiti 
svoje sanje. Odslej bo imel 
do službenega mesta le ne-
kcj korakov. Športnih veš
čin bo namreč učil šmarske 
šolarje. Tega se ne veseli 
samo on, temveč tudi nje
govi bodoči učenci, ki Bori
sa dobro poznajo in vedo. 
da je z njim prijetno delati, 
pa čeprav zna včasih biti 
tudi strog in v svojih zahte
vah neizprosen. Vendar so 
to prejkone vrline, ki jih 
danes vsebolj pogrešamo. 

Boris pa ne bi bil Boris, 
če bi bil sam s sabo zadovo
ljen. Načrtov mu ne ma
njka, četudi mu včasih 
zlobneži očits^o, da je pre
velik vizionar. Toda tisti, ki 
Borisa dobro poznajo vedo 
povedati, da so njegovi cilji 
še kako realni. Zato tudi ne 
dvomimo, da ne bi dokon
čal druge stopnje na Fakul
teti za telesno kulturo v 
Ljubljani in ne uspel v pe
dagoškem poklicu. 

ROBERT GORJANC 

Preboldski šolarji v Piranu 
Preboldski osnovnošolci so letošnje počitnice, taii 

kot že vrsto let. prijetno preživeli v Piranu. Sedeminp^ 
desetim prijateljem so piranski učenci za deset (j. 
odstopili svoje šolske prostore. 

Piranska in preboldska osnovna šola že dolga leta 
njujeta prijateljske stike. Rezultat trdnih vezi so prav 
koletna letovanja, ki so učencem še posebno dožive^ 
poleg tega pa le-ta mnoge starše razbremenjujejo skr^' 
kako ob vsesplošni dragiryi vsaj otroku omogočiti 
počitnice. \ 

Da je bilo program letovanja mogoče uresničiti, J 
zasluga vodstva Društva prijateljev mladine Žalec {4 
osnovne šole. Prebold, hkrati pa tudi vseh ostalih, kijf 
akcijo fmančno podprh. ROZALIJA KOBAlj, 

, J 

Uopustniki Savinje-
letos v Novigradu 

Z nakupom hiše in uredi
tvijo prostorov so delavci 
LIK Savinja Celje v Novi
gradu pridobil i prijeten po
čitniški dom s sedmimi so
bami (22 postelj), lastno ku
hinjo, jedi lnico oziroma 
družabni prostor in teraso 
le s labih sto metrov stran 
morja. 

V Savinji so že pred t e m 
vel iko narediU, da bi omogo-
čiU de lavcem čimbolj prijet
no in pocen i letovanje, saj 
imajo n a morju in v Atom
skih topl icah v P o d č e t r t k u 
kar petnajs t p r ikohc , hišico s 
št ir imi postel jami v Lorečici 
pri U m a g u in poči tn iški ob
j ek t s t r emi garsonjerami na 
K o p a h pri Slovenjgradcu. 

»Naše t r e n u t n e kapac i te te 
so to l ikšne , da lahko v polet
ni tur is t ični sezoni letuje kar 
t isoč naš ih delavcev in čla
nov njihovih družin, kar za 
1150 č lanski kolekt iv ni ma
lo. Seveda pa j e vabljiva tud i 
z imska sezona, ko j e d o m na 
K o p a h nep re s t ano zaseden,« 
j e povedal S t a n k o BRATI-
NA, vodja sp lošne s lužbe v 
LIK. 

Novigrad postaja tako-! 
bolj »celjski«, saj j e v iifl 
sredni bližini d o m a LIK ' 
poči tn iški d o m Libele ir,l 
di m e d motoriz i ranimi tj 
sti j e veliko Celjanov. • 

D o m smo uredil i v izjJ 
no k r a t k e m času in 3 
omogoči l i prvi izmeni m 
delavcev letovanje že 25] 
nija. Zahvala gre domači! 
pi de lavcev strokovnjaki] 
od zidarjev do elektricarje 
ki so pravzaprav v dobii 
t e d n u dn i z de lom od zorti 
m r a k a naredi l i čudež,.j 
pohvali l »domače izvM 
obnovi tven ih del« l] 
G R A B R I J A N , pomod 
glavnega direktorja, »zl 
ka te r imi preureditver.: 
deli b o m o pr ihodnje letoi 
ko še povečal i zmogljivi 
d o m a v Novigradu.« 

O b sedanj ih cenah je I 
n ično p o m e m b n o , da in 
de lovne organizacije las 
poč i tn i ške d o m o v e ob n 
ju , saj bi sicer tega videli 
tos le izbranci z debelejšo 
narnico . 

M. SENit 

Strokovno usposabljanje mladi 
Na Šmohorju so se urili za obrambo domovine 
Minulih štirinajst dni j e bilo 
na Šmohor ju še posebej ži
vahno . Tu se j e p r eko pe tde
set mlad ih iz laške obč ine 
udeležilo obveznega voja
škega usposabljanja, ki ga 
vsako leto pr ipravi Občinski 
učn i center za vojaško uspo
sabljanje. Vanj so vključih 
vse tiste, ki niso deležni red
nega pouka o b r a m b e in zaš
čite v srednjih šolah. Poleg 
s t rokovnega dela usposa
bljanja so se mladi v popol
d a n s k e m času vključevali v 
pes ter p rogram in teresnih 
dejavnosti , pripravil i pa so 
tud i več zanimivih preda
vanj o NOB, o N O B na po
dročju laške občine , o pro
blemat ik i mlad inskega pro
stovoljnega dela, o zaposlo
vanju in brezposelnost i v ob
čini, o vključevanju mlad ih v 
TO itd. Pripravil i so tud i pre
davanje z diapozitivi o hoji 
po Jugoslavij i in o prehra
njevanju v naravi. 

V nedeljo, zadnji dan 
usposabljanja, so ob tabor

n e m ognju pr ipravih kul tur
ni p rogram, podel ih prizna
nja neka te r im posamezni
k o m in opravili s lavnosten 
spre jem mladih v prosto
voljne enote ter i tor ialne 
ob rambe . Teh j e bilo več kot 
petnajst . Ob tej pri ložnosti 
so izdali tud i dve številki gla
sila Mladi Šmohorec . 

Vesna Slonecki iz Radeč: 
»Težko se j e privadit i redu. 
Hrana m i sicer ni najbolj pri-
jala, v e m pa, da je to prilago
j eno razmeram. Domotožja 
n i sem čutila, ker sem n a v ^ e -
na biti zdoma, sicer pa sem 
že tud i zaposlena v radeški 
Papirnic i . Tu v cent ru vod im 
nov ina r sko sekcijo, čeprav 
n a m ostaja zelo malo časa za 
prostovol jne dejavnost i , ke r 
j e p o u k na t rpan . V štirinaj
st ih d n e h smo se vel iko na
učili in zanimivega slišaU, ta
ko da že sedaj ugotavljam, 
da bi bila sposobna brani t i 
svojo domovino . Vključila se 
b o m tud i v prostovoljne eno
te ter i tor ialne obrambe.« 

Janez Oblak iz Svibne 
»Takšna o b h k a usposah 
nja mi j e zelo všeč, ker \i 
da mi bo to izredno prav; 
šlo tudi v vojski. Pose: 
mije všeč življenje v naii 
Vkl jučen sem v strelski i 
žek. Hrana j e zelo dobra, t 
z organizacijo mishm, 
smo lahko vsi zadovo. 
Mene red in discipUna 
moti ta . Najraje od vsega 
pos lušam predavanja 
vojski.« 

Mojca Pec iz Jagnjem 
»V zečetku m i j e bilo izrec 
dolgčas, t ako da sem se: 
ko vključila v t a k š n o obt 
življenja. Zaradi bolezni 
n isem udeleževala nob 
od obUk in te resne dejav 
sti. Zdi se mi, da j e vse s 
pso predolgo. Od vsega so 
še najbolj všeč predaval 
sicer pa k o m ^ čakam, ^ 
v r n e m domov. To je pf 
da sem tol iko časa z don^ 

VLADO MAH 

Vesna Slonecki Janez Oblak Mojca Pec 



trajanj za gasilski dom na Lopati 
Lopati pri Celju se v teh dneh 

^* *eno pripravljajo na proslavo 
ffinice njihovega gas i l skega dru-

Lep jubilej bodo proslavi l i z de-
rmago - nov im gas i l sk im do-

* ki ga ne bi bilo, če ne bi krajani 
'"?vili veliko prostovoljnega dela. 
^ tivo kot predsednik vodi Mirko 
T":; poveljnik je Franc Mirnik, bla-

• ik Jo*« Pliberšek, podpredsednik 
"̂ Hvik lončar pa je v novih prosto-
J -avzeto pripovedoval o novi veli-
1 rniagi društva, ki ima danes 70 
I nov s šestimi deset inami v vseh 
a^gorijah, razen v veteranski. 

»pred petimi leti smo se začeU pogo-
riati o novem gasi lskem d o m u , saj 

Jie okoliš z gradnjo blokov in zaseb-
ih stanovanjskih hiš izredno hi tro ve-
Ij« pripoveduje Ludv ik Lončar . 
Ker je prišlo do bolj zaos t rene gospo-
arske situacije, smo se odločili za po
topno gradnjo. Tako smo leta 1983 
ogradili novo garažo s sejno sobo in 
tladiščnimi prostori ter v celoti obno-

vih ostrešje. Lani smo nadaljevali z 
notranj imi deli v garaži in dvorani (tu
di za po t rebe kreOanov) ter uredil i fasa
do. Letos smo končali z obr tn i šk imi 
deli, kar pomeni , da smo d o m usposo-

Na proslavi ob 55-letnici gasi lskega 
društva Lopata bodo dobili prizna
nja republiške zveze Jože Pesan in 
Franc Mimik ter občinske zveze An
ton Pesan, Stanko Pesan, Janez 
Krajnc, Jože Pliberšek, Gusti Kadil-
nik in Boris Zorinič. 

bili v g r a d b e n e m smislu v dveh letih. 
Dobili smo 500 tisoč dinarjev od S I S 
požarna varnos t in krajevne skupno
sti, okoli 400 tisoč pa smo imeU las tnih 
s reds tev in s reds tev krajanov, vse sku
paj pa smo oplemenit i l i z uda rn i šk im 
delom. Krajani Gorice, Medloga in Lo
pate so pr ipomogli , da smo v naši akci
ji uspeh . Opravili so okoli 5000 udarn i 
ških ur! Tri leta so delah domala non-

stop. Tako je zdaj naš skupni objekt 
v reden prav gotovo milijon, če ne že 
več. Iz vsake hiše j e prišel n e k d o po
magat . Gradben i odbor j e vodil Anton 
Pesan , naš član, sicer zaposlen v Ingra-
du. ZidaU so: J a n k o Krajnc, Anton Su-
mrak , Jože PUberšek, Gust i Kadi ln ik 
in Jože Pesan . J a n k o Turnšek iz Lo-
krovca j e opravil celotno elektro nape
ljavo, Erih Gabron je prepeljal na tone 
materiala.« 

Ob 55-letnici d ruš tva pripravljate 
»teden gasilstva« na Lopat i? 

»V nedeljo, 21. julija b o m o pripravili 
tu rn i r v malem nogometu . PosegU bo
m o tudi na ku l tu rno področje, s ^ pri
pravl jamo dve razstavi - pregled na
s tanka in razvoja gasilstva na Lopat i 
ter razstavo s l ikarskih del S tane ta Pe-
troviča-Čončija, t akorekoč našega kra
jana . V petek, 26. julija ob 19. uri bo 
otvori tev d o m a s s lavnostno sejo, v 
soboto, 27. julija pa ob 16. uri na špor
t n e m igrišču proslava s parado , razvit
j em prapora in podelitvijo priznanj 
najzaslužnejšim članom. Trakove za 
p rapor so prispevali Obč inska gasilska 
zveza Celje, K S Ostrožno, K K S Z D L 
Ostrožno, IGD Metka, G D Dobrna in 
Ostrožno, S O Z D Merx, P O Z D Leskov-
šek, TVD Par t izan Lopata , Erih Ga
bron, Jože Borš tner , Henr ik Winter in 
An ton Ribič.« 

L u d v i k Lončar pravi, da kl jub de lu 
pri gradnji doma, niso pozabili na os
novno delo, na operat ivo. Tako je žen
ska mlad inska deset ina osvojila 1. me
sto na p o d r o č n e m prvens tvu v Roga
ški Slat ini in se uvrst i la na republ i ško 
prvenstvo.« 

T O N E V R A B L 

Vrtna veselica GD Vitanje 
Gasilsko društvo Vitanje prireja v ne

deljo, 21. julija ob 14. uri tradicionalno 
vrtno veselico. Ob tej priložnosti bo dru
štvo bogatejše za novo orodno vozilo 
znamke TAM, ki je stalo preko tri milijo
ne dinaijev in ki so ga s skupnimi močmi 
nabavih Požarna skupnost občine Slo
venske Konjice, delovne organizacije Vi
tanja in posamezniki. 

V nedeljo bo ob 15. uri tudi parada 
gasilskih enot, igrala bo godba na pihala 
iz Slovenskih Konjic, za veselo razpolo
ženje pa bo skrbel Soški kvintet. 

F. M. 

^ov dom bodo dobili tudi gasilci na Lopati pri Celju, do praznika, 27. julija pa 
e treba še marsikaj postoriti, med drugim tudi urediti okolico, kar pa za 
vizadevne člane ni pretežko. 

Foto: EDI MASNEC 

R E K U S O : 

Tone Sentočnik, načelnik 
Gasilske zveze Slovenije, vo
di v teh dneh jugoslovansko 
gasilsko reprezentanco na 8. 
olimpiadi v Avstriji: »V nede
ljo smo se zbrali v Mariboru, 
kjer smo opravili še zadnji pre
gled vseh dvanajstih jugoslo
vanskih desetin, ki so v pone
deljek gutreo odpotovale na 
olimpiado. Do četrtka bomo 
kot vsi ostaU trenirali, v četr
tek pa se začne ohmpiada, kjer 
bosta nastopili tudi dve deseti
ni z našega območja - moška 
desetina gasilskega društva 
Slovenske KoixJice in Zavoda 
za požarno varnost Celje. 

Lahko rečem, da smo se za 
tekmovarge dobro pripravili, 
kar dokazujejo tudi prej opra
vljeni testi. Upam, da bo veči
na naših desetin segla po naj
višjih mestih pa čeprav bo 
konkurenca izredno huda, saj 
bodo nastopili gasilci iz štiri
najstih evropskih držav v ga
silskem programu in še n e k ^ 
drugih (SZ, Nemška demokra
tična republika. Madžarska 
itd.) v takoimenovanem špor
tnem delu. Priprave so deseti
ne opravile ob pomoči lastnih 
društev in zvez. Poskrbeh 
smo, da se bomo na olimpiadi 
predstavih v najlepši luči in to 
ne samo v znanju, ampak tudi 
drugače. Opremo je priskrbela 
Yassa, delovne obleke TT Pre
bold, srajce so sešili v Topru. 
Sam sem kot vodja izredno za
dovoljen s pripravami in 
upam, da se bomo zadovoljni 
vmih z 8. gasilske oUmpiade.« 

TV 

Gasilski dom 
tudi na 
Frankolovem 

Pred dvema le toma so na 
F ranko lovem začeli z obno
vo gasi lskega d o m a ter do 
zdeu opravili že več kot 4000 
udarn i šk ih ur. Doslej so kon
čali s fasado in urejenostjo 
notranjih pros torov, potre
bujejo pa še op remo. Pred
sednik G D Franko lovo Raf
ko Gregorc j e povedal , da 
imajo na razpolago dva mili
jona 600 tisoč din, ki pa so j ih 
oplemeni t ih z uda rn i šk im 
delom. Če bo šlo vse po sre
či, bodo d o m končal i do pri
hodnjega leta, ko bodo pro
slavljali 40-letnico druš tva , v 
ka te rem je t r enu tno 45 aktiv
nih članov, od tega dese t ina 
operat ivcev in dve p ionirski 
deset ini . 

Želijo tud i uresniči t i sk lep 
10. kongresa gasilcev Slove
nije, da bi ustanovil i še žen
sko deset ino. Povel jnik dru
štva j e F ranc Rihter , tajnik 
Mira Cečko in blagajnik J o 
žica Košič, nič pa ne bi mogli 
brez zavzetega gospodarja 
Ivana Kmjavška , ki j e sam 
pri d o m u opravil že več ko t 
500 udarn i šk ih ur . 

Ker za opremo novega do
ma potrebujejo še nekaj de
narja, bodo pripravil i v ne
deljo, 21. julija ob 15. uri pri 
gas i l skem domu na Franko
lovem tekmovanje v trodel-
nem mokrem napadu z ude
ležbo vseh sektorskih dru
štev, po njem pa tovariško 
srečanje ob igranju ansam
bla Rubin iz Novega mesta. 
Vsak, ki bo prišel na to sre
čanje, se bo lahko prepričal 
o vel iki akt ivnost i franko-
lovških gas i lcev ter s svo
j im prispevkom pomagal , 
da bodo čimprej prišli do 
doma, iz katerega bodo s so
dobno opremo in svoj im 
znanjem hodil i na pomoč ti
st im, ki jo bodo potrebo
vali . 

TV 

Gasilsko društvo Laško med 
najstarejšimi v Sloveniji 

y počastitev praznika občine Laško so svoje jubi
leje praznovali tudi gasi lc i in sicer 30-letnico delova
nja občinske gas i l ske zveze, 115-letnico delovanja 
gasilskega društva Laško in 40-letnico industrij
skega gasilskega društva Rudnik-TIM. 

Tako so poudari l i p o m e m b n o vlogo, ki jo opravljajo 
gasilske enote v občini na področ ju požarne varnos t i v 
sklopu SLO in D S , k a k o r tud i pri varovanju družbe
nega premoženja. 

[ Občinska gasi lska zveza se j e skozi dolgole tno tradi
cijo vse bolj t ehn ično izpopolnjevala z mo to rn imi briz-
galnami in gasi lskimi vozili, tako da se danes lahko 
uspešno zoperstavi v s e m požarom, ki bi l ahko imeli za 
posledico vel iko mate r ia lno škodo . P rav t ako pa je 
pomembno tud i to, da je sedaj v vsaki krajevni skup-
noti vsaj eno gasi lsko d ruš tvo . Sedaj so pričeli vse 
n P°^°^^ost namenja t i še izpopolnjevanju s t rokov
e n kadrov in širjenju požarne ku l tu re tud i m e d mla-
^iini. Ze pred nekaj leti so pričeU z organiziranjem 
sakoletnih mlad insk ih gasi lskih taborov, v ka te re se 

šol t^^^^ vse več mladih , na osnovn ih šolah pa p reko 
iskega leta z mlad imi gasilci delajo v času prosto-

ojjnih dejavnosti . Tako ni s lučaj , da j e od okrog 750 
/ ^ i h prostovoljnih gasilcev v občini v gasi lske 

tonete vključena tretj ina mlad ih . 

^jj^^^dariii so, d a j e v zadnjih letih bilo b is tveno manj 
P 2arov, kot leta nazaj in še te so zaradi h i t re interven-
je h-1 organiziranost i u s p e š n o pogasili , t ako da 
ukr mater ia lna škoda min imalna . Prevent ivn i 
tem^^^ v delovnih organizacijah pa so pr ipomogl i k 
^ " ' u , da v zadnjih št ir ih letih do požarov ni prišlo, 
dok da j e prav f inanciranje združenega dela 
Vf.„.^^^<^ po t r ebnos t obstoja gas i lskih d ruš tev in kako-

"stno rast gasi lskih enot . 

Pri?^ jubilejih so podeli l i tud i več odlikovanj in 
zve^^^^ Gasi lske zveze Slovenije, Obč inska gasilska 
V s e m l̂ ^^^^ î podeli la posebna priznanja 
Zvez Rf^d^^d^ikom in povel jn ikom obč inske gasi lske 
jujj-j^.f^skor tudi gas i lcem ve te ranom. Priznanja ob 
sitg ^J^h pa so podeh la tud i neka te ra d ruš tva in gasil-
prj °^S.anizacije iz sosednj ih občin. Ob jubilej ih so 

t^ravili bogato razs tavo in gasi lski rally. 
V L A D O MAROT 

V Selah bodo dobili nov gasilski dom 
Izgrajen Je bil v celoti s prostovoljnim delom krajanov 

Gasilsko društvo Lokarje 
bo Z2. julija dobilo na upora
bo nov gasilski dom v Selah. 
V celoti so ga s prostovoljnim 
delom izgradili člani gasil
skega društva in prebivalci 
krajevne skupnosti Blagov
na. Pridobitev ni pomembna 
samo za tamkajšnje gasilce, 
saj bodo v novih prostorih do
ma dobili boljše možnosti za 
svoje delovanje tudi kulturno 
društvo, šola, mladina in šta
bi civilne zaščite. 

Za izgradnjo novega doma 
so se odločih leta 1974 po hu
dem potresu na Ko2Janskem, v 
katerem je bil močno poškodo
van tudi njihov stari gasilski 
dom. Komisija, ki je ocenjeva
la škodo po potresu, je menila, 
da dom ni več dovolj varen za 
uporabo in ga je zato tudi uvr
stila v kategorijo objektov, ki 
bi jih bilo potrebno napre j 
adaptirati. Vendar pa obstoječi 
gasilski dom ni bil samo moč
no poškodovan, marveč je za
radi svoje prostorske stiske že 
prej oviral normalno delovanje 
selške gasilske službe. V njem 
je namreč bil prostor le za ga
silski avtomobil, vso ostalo 
opremo pa so imeli v glavnem 
na prostem. Zato je društvo 
predlagalo izgradnjo novega 
gasilskea doma, kar so v kra
jevni skupnosti Blagovna tudi 
sprejeh in se odločih, da bodo 
v ta namen del sredstev prispe-
vaU iz 2. samoprispevka. 

Tako so kmalu izbrali novo 
lokacijo, ki je zelo ugodna, saj 
ne gre za zemljišče, ki bi bilo 
primerno za kmetijsko odela-
vo, obenem pa dom leži ob 
glavni cesti in omogoča, da sel
ške gasilske enote kar najhitre
je ukrepajo v primeru požara v 

okohških krajih. 
Po prejetem dokončnem do

voljenju so začeh leta 1981 tudi 
s prvimi gradbenimi deU. No, 
že kaj kmalu pa so zaradi spre
membe zakona o negospodar
skih investicijah naleteh na pr
ve težave. Zaradi nedokonča
nih predračunov niso mogU za
gotoviti, da bo naložba finan
čno pokrita. Zato so morah za 
leto dni prekiniti gradnjo in 
pridobiti še ta dodatna sred
stva. 

Sicer pa je ncdožba po grobi 
oceni vredna okoh 3 stare mili
jarde. Viri financiranja so bili 
različni: 300.000 din so dobih 
kot nadomestilo za škodo po 
potresu, 1,300.000 din od SIS 
za požarno varnost, 1,000.000 
din od Zavarovalne skupnosti 
Triglav, 2,000.000 din je prido
bilo društvo z lastnimi akcija

mi kot so zbiranje starega žele
za, prodaja koledarjev in orga
nizacija zabavnih prireditev, 
250.000 din sta prispevali vaški 
skupnosti Primož in Dole, 
ostala sredstva pa so pridobih 
iz 2. samoprispevka in s števil
nimi drugimi akcijami. 

Vsa zbrana finančna sred
stva so bUa v celoti namenjena 
za gradbeni material, medtem 
ko so vsa zidarska, lesna in 
druga dela opravih člani gasil
skega društva in drugi krcgani, 
ki so v izgradnjo doma vložih 
okoh 10.000 prostovoljnih ur. 
Gradih so ga, če ne upošteva
mo enoletno prekinitev, le pi
čla 3 leta, kar je skorcO re
kordno. 

Dom ima cca 500 m^ uporab
nih prostorov. V pritličju bo 
garaža, garderoba za opremo. 

poslovni prostori in sanitarije, 
zgoraj pa so uredili stanovanje 
za upravitelja doma in veliko 
večnamensko dvorano. Te ne 
bodo uporabljaU samo gasilci 
za svoje občne zbore in sestan
ke pred vajami, temveč bo na 
voljo tudi mladini, šoli, kultur
nemu društvu in štabom civil
ne zaščite, ki v krajevni skup
nosti Blagovna doslej niso 
imeh nobenega primernega 
prostora za svoje delovanje. 

Dom bodo slovesno odprli v 
ponedeljek 22. juhja ob 15. uri, 
ko bodo pred novim domom 
člani gasilskega društa Lokar
je pripravili tudi gasilsko para
do in bogat kulturni program, 
otvoritev pa bo s svojimi viža-
mi popestril tudi ansambel 
Lojzeta Slaka. 

ROBERT GORJANC 

Vse več mladih 
gasilcev 

Ob 40-letnici gasi lskega 
d ruš tva Z a g r a d - P e č o v n i k so 
v krajevni s k u p n o s t i P o d 
g r a d o m pripravil i tud i tek
movanje gasi lskih deset in . 
Z m a g a h so gasilci iz Štor, 
d ruga j e bila Lopa ta , tretji pa 
Lokrovec . 

Gasi l sko d ruš tvo Zagrad-
- P e č o v n i k sodi m e d najpri-
zadevnejše v celjski občini . 
V d ruš tvo pa se zadnja leta 
vključuje vse več mladih , 
kar j e porok, da bodo gasilci 
iz te kra jevne skupnos t i še 
napre j m e d pr izadevnejš imi 
v občini . S. Š. 



Njena domovina je umetnost 
Srce Etike Marije Bajuk živi med liiinoisom in Siovenijo 

Ko je takoj po drugi sve
tovni vojni končala gimna
zijo v Celju in ko je še nekaj 
časa študirala glasbo, kla
vir in nekaj časa v io l ino pri 
profesorju Sancinu, je odšla 
na univerzo Franca Jožefa v 
Gradcu. V sebi je nos i la pra
staro izročilo ljubezni do 
umetnost i , saj jo je v t i s t ih 
let ih prvega ljubezenskega 
zanosa in odpiranja oči v 
svet ob literaturi, najbolj 
zanimala poezija, s katero 
se je poskušala tudi na pa
pirju, čeprav so ji bi le naj
bližje črtice. V Avstriji je 
prjela mednarodno št ipen
dijo za študij umetnost i . Če
prav se je prd tem ukvarja
la že s s lav is t iko in književ
nostjo ter š tudijem jezikov, 
se je na koncu vendarle od
loči la za l ikovno umetnost . 

Študi j j e dokonča la v 
ZDA, k a m o r j e odplu la čez 
veliko lužo 1950 leta. T a m je 
končala d ip lomski š tudij in 
miagistrirala iz k ipars tva v 
Nor the rn Illinois Univers i ty , 
DeKalb . Ob a k t i v n e m slikar-
st\ 'u in k ipars tvu se zadnjih 
dese t let ukvarja s poučeva
njem l ikovne ume tnos t i na 
College of D u P a g e , Glen El-
lyn v lUinoisu kjer t ud i živi 
neda leč od Chicaga. T a k š n a 
j e Er ika Marija Bajuk. 

Seveda se rada vrača v 
svojo rojstno domov ino , če
prav j e ob možu, Belokra-
njcu, spletla na novi celini 
gnezdo s štirimi otroci. 

Z Er iko Bajuk se nisva sre
čala po naključju. Spozna l 
naju j e a k a d e m s k i k ipar Va
silije Četkovič-Vaško, ki Ma
rijo pozna že dalj časa. Ob 
n jenem letošnjem obisku v 
stari domovin i ji j e organizi
ral k ipa r sko delo v ke ramič
ni industr i j i v Libojah. S a m 
ima v tej tovarni , ki r avno v 
teh d n e h praznuje častitljiv 
jubi le j , l epe de lovne izkuš-
rjje zaradi dobr ih pogojev 
dela in pr i je tnega kolekt iva 
na čelu z direktor jem Fra-
njom Tilingerjern. Tud i Eriki 
so d o b r o h o t n o odpr l i vrata, 
za ka ter imi se pre izkuša z ra
zličnimi material i in tehnika
mi. V m e s živi pri prijateljih v 
Celju in če bo vse po sreči, 
bo o b koncu meseca avgusta 

imela razstavo v Celju. V 
s e p t e m b r u pa bo svoja dela 
razstavljala v Ljubljani v 
Cankar jevem d o m u pod 
okriljem organizacije razsta
ve l ikovnih del Slovencev, ki 
živijo na tujem. 

Er ika Marija Bajuk že na 
svojem obrazu iskr ivo sveto
vljanskega navd iha izdaja 
naravo l ir ično i ska lske in 
m o d e r n e duše . L a h k o bi se 
reklo, da j e t isto, ka r j e v nje
ni naravi ostalo s lovensko 
prvobi tnega, ali ev ropsko te
meljnega, amer i ška razsež
nost nove izkušnje, š tudi ja 
in mišljenja, dopolni la pose
ben svet umetnos t i , v kate
rem je prostora za l i tera turo, 
s l ikarstvo in k ipars tvo ter se
veda glasbo. V domač i sobi 
stoji klavir in z njegovih t ipk 
se kdaj pa kdaj za izkl jučno 
notranje zadovoljstvo vsuje-
jo toni po pros toru . Er ika ne 
dela ob glasbi, toda ob raz
s tavah je glasba ses tavni del 
ambien ta . 

Njena posebnos t so barve , 
kajti v kom^pozidiji smelega, 
l iričnega modern izma , imajo 
njene barve p o s e b n o funkci
jo . Njene barve p rav im zato, 
ker so znači lne za njeno no
tranje osebnos tno sozvočje. 
Nekater i ji očitajo, da so 
kombinaci je drzne , a tudi 
očitki so ses tavni del vsake 
ustvarjalnosi . Vsak u m e t n i k 
tudi ve, da le z de lom in ne
nehn im potr jevanjem svoje 
razvojne zasnove l ahko naj
bolj a r g u m e n t i r a n e negira 
vse t isto, kar ne sodi v popol
nos t celote. 

Funkci jo ba rve pri s l ikah 
in sku lp tu r ah ločuje. Za 

sku lp tu ro j e p o m e m b n e j e 
kot barva, p ros torsk i odnos , 
odnos m e d nega t ivn im in 
pozit ivnim p ros to rom v 
sku lp tu r i in barva ni u sodne 
ga značaja, čeprav j e seveda 
zelo p o m e m b n a in se nave
zuje na izbiro mater ia la in 
k o n č n o sporoči lno v rednos t 
s tvari tve. Pr i s l ikah pa j e 
barva bolj v funkciji las tne 
imanence , torej j e več kot 
zgolj s reds tvo za l ikovni za
pis na površ in i pla tna. Barva 
ima na sUki bolj svoje las tno 
življenje ko t kjerkoh drugje. 
Tudi ljudje imajo do barv 
izoblikovan poseben od-
nosm so bolj kri t ični , pa tud"' 
vsak nosi v sebi »svojo« bar
vo in takoj dela pr imer jave s 
t istim, kar vidi na sliki (ali 
t ist im, kar ne vidi). 

Življenje in delo s š tuden t i 
na kol idžu predstavl ja po
sebno doživetje in posben 
odnos do ustvarjalnost i . Eri
ka s ama čut i v umetrrost i ne

kaj več kot zgolj sporoči lo 
n e k e vseb ine »ki naj bogat i 
duhš« . V umetnos t i in njeni 
govorici vidi ob mate r i a lnem 
zapisu tud i možnos t metafi
zičnega doživetja in v tej 
možnost i je tud i m n o g o po
gojenega, kar ji bo pri njeni 
lastni ustvarjalni , pa tud i pe
dagoški pot i dajalo navd iha 
za nova snovanja. 

D R A G O M E D V E D 

l\iaš naiiit doma in v svetu 
Ziatarska razstava z mednarotlno uiieiežtsa bo oktobra 

Jugoslovanski nakit do
m a in v svetu. Takšen je 
moto letošnje zlatarske raz
stave , ki bo med 11. in 17. 
oktobrom v Celju in bo, kot 
že sam naziv pove, zlatar
ska razstava z mednarodno 
udeležbo. 

Cilj z la tarske razstave, ki 
j o organizirajo že devetnaj
sto leto celjske Zlatarne, j e v 
pr ikazu dosežkov vseh jugo
s lovanskih proizvajalcev na
ki ta v zadnjih dveh letih ter 
njihov s k u p e n nas top z iz
vozno kolekcijo. Ude leženke 
razstave načrtujejo namreč . 

Nagradni natečaj je Zla
tarna razpisala za tri skupi
ne izdelkov in sicer: novi iz
delki »Art design«, novi zla
tarski izdelki ter nakit - su-
venir. 

da bodo m e d razstavo oziro
m a n e p o s r e d n o po njej skle
nile izvozne pogodbe v višini 
20 mil ionov dolarjev. 

Na razstavo so povabil i tu
d i vrs to tujih obl ikovalcev in 
izdelovalcev naki ta iz p leme
nit ih kovin. 

Zanimivos t letošnje raz
s tave bo tud i v tem, da bo na 
njej sodeloval oblikovalec 
Dieter Bre t t enbaue r iz Ce

lovca, lanskoletni dobi tn ik 
svetovno znane De Beersove 
nagrade za oblikovanje bri-
Ijantnega naki ta . Oblikova
lec Bre t t enbaue r bo sodelo
val z razstavo nakita, ki n e 
bo v k o n k u r e n c i za nagrade , 
ke r bo sam član s t rokovne 
žirije za ocenjevanje razsta
vljenih ekspona tov . 

Zla tarsko razstavo bodo 

spremljale številne d ruge 
pr i redi tve, ko t napr imer raz
stava zlatarskih dragot in iz 
sakra lne ume tnos t i (v sode
lovanju s pokra j inskim mu
zejem), brezplačne us luge 
obiskovalcem, ko t so popra
vila in čiščenje naki ta , de
monstraci ja izdelave naki ta 
in drugo. 

VVE 

1 3 . Teden 
domačega filma 
Retrospektiva s lovenske film
ske ustvarjalnosti ob 40 letnici 
s lovenskega fi lma 

2. Teden slovenskega 
filma 
Kino Union, Celje, ob 20. uri 

Četrtek, 18. 7. 
Grajski biki 
Režija: Jože Pogačnik , 1967. Igra
jo: Nikola (Kole) Angelovski , Ali 
Raner , Miha Baloh, Hana Brej-
chova. Janez Rohaček, Branka 
Petr ič , S tane Sever, Olivera Mar-
kovič, Lado Leskovar in drugi . 

Petek, 19. 7. 
Čudoviti prah 
Režija: Milan Ljubic, 1975. Igrajo: 
Silvo Božič, Ljubiša Samardžič . 
Jože Zupan , Maks Baje, J a n e z Vr-
hovec, Ivanka Mežan. 

Sobota, 20. 7. 
Praznovanje pomladi 
Režija: F rance Štiglic, 1978. Igra
jo: Zvone Agrež, Relja Bašič, Zvo
ne Hribar , Angela Hlebce, Andrej 
Kuren t , Zvezdana Mlakar, Radko 
Pohč , Lojze Rozman, Dare Ulaga 
in drugi . 

Nedelja, 21. 7. 
Deseti brat 
Režija: Vojko Dulet ič , 1982. Igra
jo: Radko Pohč . Ber t Sotlar, Ste-
vo Žigon, Boris Kra^j, Matjaž Viš-
nar, J a n a Habjan, Zeljko Hrs in 
drugi . 

Loške poletne 
prireditve [ 

V Ločah so letos že petnajstič p^, 
pravil i poletne prireditve, jftr^ 
gram, ki se je pričel 4. julija s koi^ 
certom ansambla Henček, je sicei 
skromnejši , kot smo bili navajeni 
vendar nudi dovolj zanimivost i , ^ 
se bo vredno odpravit i v Loče. 

Vrh priredi tev bo v ponedeljek 22, 
julija, ko bo v Ločah pravi kmečki 
praznik. Dopo ldan bo mini l v špor. 
t n e m d u h u , saj med d rug im pripra. 
vljajo nogometn i turnir , popo ldan pj 
bo prepoln prikazov k m e č k i h običa. 
jev. Na t ekmovan ju se bodo pomerili 
kosci in t raktoris t i , ogledati si bo mo. 
goče razstavo domač ih jedi in razsta. 
vo ročnih del ter seveda pnkaj 
k m e č k i h običajev. Pri t em bo največ, 
ji p r i spevek domačinov , pričakujejo 
pa še p o m o č mladih zadružnikov 
domače , konj iške občine. 

Zaradi pes t ros t i p rograma in žara-
di tradicije pr i redi tve, v Ločah tudi 
letos pričakujejo nekaj tisoč obisko
valcev. Poskrbe l i bodo tudi za zaba
vo s p lesom. 

V okviru 15. lošk ih 'po le tn ih prire-
di tev nameravajo poleg osrednjega 
prazničnega dneva pripravit i še dvo
je zabavno glasbenih priredi tev, v je. 
seni, za zaključek, pa tradicionalno; 
v insko trgatev. Z njo se želijo oddol. 
žiti za p o m o č Konusov i temeljni or. 
ganizaciji Filtri iz Loč in vsem obi^ 
skovalcem. 

M I L E N A B. POKLIC 

ti4J l l l l i i '13t0l 
Na FJIF bomo videti 27 novih jugosiovanskih fiimov 

32. fest ival jugoslovan
skega igranega fi lma se bo v 
puljski Vespazianovi areni 
pričel v soboto, 20. julija. V 
osmih dneh fest ivala se bo v 
areni in v kinu Beograd zvr
st i lo 27 novih jugoslovan
skih igranih filmov. Nekako 
tol iko kot v prejšnjih letih, 
četudi so za letošnji Puij na
povedoval i rekordno bero 
okoli 40 igranih fi lmov. 

Bržkone je brez smisla ne
kaj dni p red p r i če tkom festi
vala razglabljati, zakaj je od 
smelih napovedi ostalo raz
m e r o m a m.alo filmov. Vzroki 
so n a m r e č na dlani . Po iz
j e m n e m u s p e h u Kustur ič i -
nega filma Oče na službe
n e m potovanju v franco
skem Cannesu (film se j e 
ovenčal z Zlato palmo) so 
mnog i ugotoviU. da v tako 
močn i konkurenc i na doma
čem festivalu nagrad ne mo
re biti vehko. In ker, žal, v 
d o m a č e m filmu nagrade v 
Pul ju za mars ikoga pomeni 
jo biti ali ne biti, torej mož
nos t za novo delo, so mnog i 
o b u p a h že pred festivalom. 
Po t rud ih so se in delo upo
časnili , filme pa bodo na Pu
lju preds tavih pr ihodnje 
leto. 

KakorkoU že, tudi 27 fil
m o v ni malo. Bolj kot število 
pa nas seveda zanima njiho

va kakovost , ki jo je p red 
dnevi že ocenila žirija in m e d 
prijavljenimi filmi izbrala ti
ste, ki bodo na ogled v areni 
(in s t em v konkurenc i za na
grade) m one, k i j i h bodo po
kazali v k inu Beograd in ki 
pridejo v poš tev le za ne
u r a d n e nagrade . Kot kaže, 
tudi letos ne bo šlo brez tra
dicionalnih zapletov. Že 
zdaj, ko j e žirija objavila svo
jo selekcijo, je p r i p o m b veU-
ko. Največ prav iz sloven
skih fi lmskih vrst in s s trani 
s lovenskega p roducen ta -
Viba filrria. P o doslej u r adno 
sicer še nepot r jen ih informa
cijah je n a m r e č med pet imi 
prijavljenimi s lovenskimi 
filmi žirija iz k o n k u r e n c e za 
nagrade izločila dva -~ film 
Francija Slaka Butnska la in 
film Rajka Ranfla Ljubezen. 
Če vemo, da je zlasti slednji 
lani v Celju navduši l ( tudi o 
Butnska l i smo shšali, da je 
zelo dober film), po tem je že 
zdaj jasno , da so v ozadju ne
kakšne igrice, kakšne , b o m o 
bržkone izvedeli v Pulju. Ah 
gre prepros to za strah, da bi 
bil delež Slovencev s pe t imi 
filmi v konkurenc i za nagra
de p remočan? Ali gre za 
maščevanje Slaku (ki se je 
mnog im zameril, ko je bil 
sam p redsedn ik pul jske ži
rije? 

O vsem tem bo prihoc 
dni v Pul ju gotovo velike 
vora. Viba film že napo\ ; 
j e u raden protest , ki pa: 
k o n e ničesar ne bo s\ 
menil . 

Tako odha jamo v P 
kjer b o m o d o k o n č n o izb 
tudi filme za premierni s 
red letošnjega T e d n a doi 
čega filma z mešanimi 
čutki , a hkrat i z velikimi i 
čakovanji , da bo letošnji 

V le tošnj i pu l j sk i žiriji 
rež iser in s cena r i s t Pur 
Djordjevičj rež iser in pi 
te l j Š ime S i m a t o v i č in k 
t ik t e r družbenopolitie 
de l avec S re t en Asanovič 

festival na ka te rem bo Slej 
nija predstavi la pet, Mai 
donija en. Hrvaška šest. B 
na in Hercegovina tri. K« 
vo dva in Srbija deset! 
mov, le doživeli pono' 
vzpon d o m a č e kinematoj 
fije. V prejšnjih letih je ta 
posebej zaradi finanf 
stisk) le p r e m o č n o zajai 
v bana lne vode, v smeri 
iščejo s s labim humorjen 
s labim o k u s o m kar najbo 
stik z občins tvom. J e Kus 
rica s svojim Očetom na 
vedal nov vzpon jugoslo< 
skega filma? , 

B R A N K O STAMEJl 

Nov list v celjskem kulturnem dogajanju? 
Post-Industrljski jazz Lokaine teieviziie. Samostojno literarno glasilo 

Vrhunskih dogodkov, ki 
bi obrnili nov list v s loven
skem umetniškem ustvarja
nju, v celjskem klubu kul
turnih de lavcev Ivan Can
kar še ni bilo, morda pa bo 
klub obrnil novo stran vsjg 
na celjski umetniški sceni. 
Gotovo drži, da je klub 
znatno popestri l kulturno 
ponudbo v Celju in da je za 
petkove družabne večere 
vse več zanimanja. Le-ti 
resnično postajajo družabni 
in vse pogosteje jih obliku

jejo obiskovalc i sami, kot je 
bi lo tudi zamišljeno. 

Celjsko ku l tu rnoumetn i -
ško snovanje je bogato, ven
dar vse preveč razdrobljeno, 
da bi se Celje lahko uveljavi
lo vsaj kot o b m o č n o kul tur
no središče. Zato je v k lubu 
ponovno oživela ideja, ki jo 
je p red leti skušal izpeljati že 
celjski sl ikar in kar ikatur is t 
Bori Zupanč ič , da bi k lub iz
dajal samostojno l i terarno 
glasilo. Za idejo so se ogreh 
vsi člani kluba, ki so se ude

ležili zadnjih pe tkovih dru
žabnih večerov, vendar se 
zna zgoditi, da se bo ponov
no zataknilo pri denarju. Go
tovo je le, da Celje t akšno 
glasilo potrebuje in da bi le
to n e d v o m n o našlo števi lne 
bralce. 

Pe tkovi družabni večeri 
veliko pomeni jo tud i ustvar
ja lcem, ki se doslej iz oseb
nih ali d rugih razlogov niso 
uspeli uveljaviti na celjski 
ume tn i šk i sceni. Tako se j e 
nazadnje v k lubu predstavi l 

pesn ik Zoran Pevec in zapi
šemo lahko, da so njegove 
pesmi , v interpretacij i Vite 
Žive Mavric, vzbudi le pre
cejšnje zanimanje in bi goto
vo sodile v l i terarno glasbilo, 
če bi ga k lub že imel. 

Ju t r i se bo v k lubu kultur
nih delavcev Ivan Cankar 
predstavi l Dani Bedrač s 
svojo g lasbeno skup ino Lo
kalna televizija, ki gradi svoj 
glasbeni izraz na post- indu-
str i jskem jazzu. Gre za izred

no n e k o m u n i k a t i v n o g\^-
tako da ni presenetljivo, 
se skup ina širše še ni uv-
vila, čeprav gre obenen' 
g lasbenike , ki svoje del" 
mljejo izredno resno in P 
fesionalno. Dani Bedraf 
hkra t i razstavil t ud i xerf 
ki predstavljajo deform^' 
č loveške figure. 

V k lubu pa je še vednf 
ogled prodajna razstava" 
J u r e t a Šarlaha, ki je F 
k ra tk im obiskovalce P '̂ 
vih večerov najbolj nav^' 
s svojim humor jem. Z ^ 
manjem so si obisko^'' 
ogledah tudi shke kot 
Smr tonosn i ples dXo^ 
Gledal iška in filmska 
ka. Depresi ja več stoC 
ipd. ^ 



pobra zasedenost 
celjskih hotelov 

Celjski hoteli Evropa, 
iilerx in Turška mačka so 
EJenutno polni, hotel Celeja 
pa je le polovično zaseden. 

V Evropi imajo o d d a n e vse 
hotelske zmogljivosti. Veči-
Lma jih zasedajo domač i 
S e . ki j ih Je okoh 75%, 
Sstalo pa tuji turist i , med ka
terimi prevladujejo skup ine . 
Cene so razhčne. Polni pen-
zion za osebo v enopostel jni 
sobi znaša 2142 din, v dvopo
steljni pa 1942 din. Cene pol-
oenzionov se gibljejo od 
1142 din do 1442 din. Za sobe 
v starem delu hotela so cene 
nekoliko nižje, t ako da j e 
polni penzion 1842 din, pol-
penzion pa 1642 din. V hote
lu nudijo svojim gos tom tud i 
izlete in ekskurzije v Logar
sko dolino, na Roglo, v J a m o 
Pekel, po dogovoru pa še v 
nekatere d ruge k r ^ e , kjer si 
gostje lahko ogledajo najza
nimivejše lokalne znameni 
tosti. Poleg vsega pa se go
stje Evrope lahke še vsak ve
čer od 19 do 23 u re razen ob 
nedeljah in ponedel jk ih za
bavno ob prijetni glasbi na-
rodnozabavnega ansambla 
Baranja. 

Hotel Merx j e zaenkra t 
prav tako popo lnoma zase
den in bo še vse do k o n c a 
julija. Tujih gostov j e približ
no 70%, ostale ho te l ske ka
pacitete pa zasedajo domač i 
gostje. Cene us lug so nasled
nje: polni penzion po osebi 
za enoposteljno sobo znaša 
2100 din, za dvoposte l jno 
1800 in za t ropostel jno 1500 
din, za tuje goste pa so cene 

od 37 do 49 DM Cene pol-
penzionov se za d o m a č e go
ste gibljejo od 1600 do 1100 
din, za tuje pa od 45 do 
33 DM. Kakšn ih posbn ih do
da tn ih us lug zaradi določe
n ih organizacijskih in pro
s torsk ih težav letos niso pri-
praviU, izostala j e tudi tradi
cionalna glasba na vrtu ho
tela. 

Kot j e že v navadi zasedajo 
hotel Turška m a č k a gostje, 
ki se v Celju ustavijo za kak
šen d a n ali dva. Teh gostov 
j e v na šem kraju t r enu tno 
kar precej , ka r priča tudi po
datek , d a j e hote l popo lnoma 
zaseden in bo verjetno še d o 
konca meseca . Posebn ih 
p rogramov zaradi z n a č k a 
hote la in sorazmerno kra tke
ga bivanja gostov niso pri
pravili , t ako da si morajo go
stje Tu r ške m a č k e zabavo 
poiskat i kje drugje. Cene 
penz ionov po osebi so od 
1800 do 2000 din, polpenzi-
onov pa od 1300 do 1500 din. 

Hotel Celeja j e t r enu tno 
nžuslabše zaseden, le okoh 
52%, od tega je okoli 15% tu
j ih tur is tov. V četr tek, pe tek 
in soboto je v hote lu od 20 do 
2 u r e disco, kakšn ih drug ih 
zabavno glasbenih priredi
tev pa ni. 'Za svoje goste ima
jo organizirane tudi izlete v 
Logar sko doUno, oglede r im
skih izkopanin v Šempe t ru , 
in Celja z vodičem ter še ne
ka te re d r u g e s t rokovne ek
skurzije. Cen svojih us lug pa 
n a m žal niso hoteli izdati. 

R O B E R T G O R J A N C 

Mladi spet za 
potovanja v 
tujino 

v celjskem Centru za 
mladinski turizem letos 
ugotavljajo, da je zanima
nje mladih za potovanja v 
tujino precej naraslo. Kot 
prevozno sredstvo pa mla
di vse raje uporabljajo 
vlak, ker je najcenejši. 

Zaradi povečanega zani
manja za potovanja v tuji
no, so v Centru za mladin
ski turizem v Celju do sedaj 
prodali že skoraj vse izkaz
nice za Youth hostels. To 
so mladinski domovi, v ka
terih lahko mladi, ki imajo 
to izkaznico, prenočujejo 
po nizkih cenah. Cena iz
kaznice je 250 dinarjev. V 
Centru so nas opozorili, da 
je ponekod izkaznico mo
goče uveljaviti le, če pred
ložite tudi indeks. 

V Makarski, kjer ima 
celjski Center za ladinski 
turizem kamp, počitniške 
hišice in sobe pri zasebni
kih, je že skoraj vse zasede
no, nekaj prostora je le še 
za konec julija in konec av
gusta. Tam organizirajo tu
di enodnevne izlete z vodi
či v Dubrovnik ali Mostar, 
enodnevna križarjenja in 
ribiški piknik. S sosednjim 
beograjskim kampom, ki 
ima na voljo športna igriš
ča, je mogoče organzirati 
športna tekmovanja. 

Center organizira tudi 
enodnevne ali večdnevne 
izlete za skupine, čeprav v 
zadrtem času opažajo, daje 
večje povpraševanje po 
krajših in cenejših izletih. 
Če skupina šteje vsaj enajst 
oseb, velja skupinski po
pust tudi za eno odraslo 
osebo. Pri vlaku imajo sku
pine 70, pri ladji 60 in pri 
avtobusu 40 odstotkov po
pusta. N.G. 

Letovanje tujih turistov 
Jugoslavi ja j e dežela mno

žičnega tur izma, delež tujih 
tur is tov j e v e d n o večji. N ^ -
bolj pr iv lačne so nizke cene , 
s ^ lahko preživi svoj d o p u s t 
ceneje kot doma. Za ponud
bo pa, žal, mars ikdaj ne zna
m o dovolj poskrbe t i , saj bi s 
t em tu r i s tu dali možnost i , da 
č imlepše preživi čas dopu
sta, porabi l pa bi tud i več de
narja. 

Janos Kallai - Madžarska: » V 
Jugoslaviji letujem že drugič, 
letos sem preživel 10 dni na 
Malem Lošinju, kjer je lepo in 
urejeno. Slovenija mi je všeč, 
vendar se zaradi kratkega do
pusta ne morem veliko usta
vljati. Postrežem si pa kar 
sam, saj je ustreznih motelov 
bolj malo, časa, da bi se usta
vil v mestu, pa ni.« 

BISERKA KARNEŽA 

Družina de Vries - Nizozemska: »Letovanje v neznano se nam 
zdi privlačno, ustavili se bomo tam, kjer nam bo najbolj všeč. 
Prijatelji so nam svetovali Pulj, saj smo prvikrat v Jugosla
viji. Slovenije ne poznamo, ustavimo se na avtocesti, potem 
pa spet dalje. Verjetno bomo obiskali Bled.« * 

Družina Leuenberger- Avstrija: »V Jugoslaviji letujemo dru
gič. VRovinju smo preživeli 24 dni, s ponudbo smo zadovoljni. 
Vkampu so cene nizke, ljudje so prijazni. Najbolj všeč nam je 
členovita obala. V Sloveniji se ne ustavljamo, za ponudbo ob 
avtocestah bi lahko bilo bolje poskrbljeno. Parkirišča so sicer 
urejena, vendar si postrežemo kar sami.« 

Zdravil išče Dobrna 

N O Č P O D K O S T A M f l 
v s o b o t o 2 0 . j u l i j a 1 9 8 5 

P r o g r a m p r i r e d i t e v : 

- o b 1 7 . u r i n a s t o p a j o f o l k l o r n e 

s k u p i n e : 

celjska folklorna skupina, 
folklorna skupina iz Banja Luke, 
foklorna skupna iz Senovega, 
folklorna skupna KUD Kajuh Dobrna, 
skupina za izrazni ples. 

~ o b 2 0 . u r i M r . J a n i M A G I C S H O W . 

sejem domače obrti 
zabava z družabnimi igrami 
ljudski običaji 
bogati srečolov 

Sodelujejo ansambli: 
Nočna izmena, Cmok, 
6 mladih s pevcem 
Edvinom Fliserjem. 

Vabi zdravilišče in 
turistično društvo Dobrna. 

V primeru slabega vremena 
bo ples v hotelu Dobrna. 



Na O d k u p p š e n i c e p r i p r a v l j e n i 
Letos ne bo tiolgib vrst, obljubljajo v celjski MPI 

Slabo vreme v zadnjih 
tednih je nekol iko zavleklo 
pričetek žetve, vendar so 
prve snopovezalke in kom
bajni v začetku tedna že pri
čeli z delom na polju. Sočas
no z žetvijo pa so tudi v celj
ski ml insko predelovalni 
industriji pričeli z odku
pom letošnjega pridelka 
pšenice. Letos so se na od
kup pšenice dobro pripravi
li, saj so poskrbeli za dodat
ne kadrovske okrepitve, 
uredili so suš i lnico in zago
tovi l i dovolj skladiščnih 
prostorov. 

Prav to pa je zelo pomem
bno, saj je bilo v prejšnjih 
letih včasih po t r ebno čakat i 
tud i po nekaj ur, da so pšeni
co oddal i vsi. Delovni čas bo
do v Mlinsko predelovalni 
industrij i Celje pr i lagodih 
po t rebam, sicer pa bodo de-
lah od 6. do 21. ure. Kot že 
leta doslej, t ud i letos v času 
o d k u p a za delavce ne bo pro
stih sobot, nedelj in praz
nikov. 

Ob pr ipravah na letošnji 
o d k u p pšenice so se v celjski 
ml insko predelovalni indu
striji dogovoril i t ud i za vzor
čenje in kont ro lo odkupl jene 
pšenice. Tako bodo vzorčili -
in ugotavljali kakovos t -
vseh pošiljk pšenice nad 500 
ki logramov. P o kakovost i 
sodi pšenica z našega ob-

O tem, da so v okviru po
s lovne banke zagotovi l i 
sredstva za avansiranje od
kupa pšenice, smo že pisali . 
V ml insko predelovalni in
dustriji pa so nam povedal i , 
da bodo vso odkupljeno 
pšenico zadrugam in kom
binatom plačeval i najkas
neje v štirih dneh. Tako le
tos, vsaj s strani ml insko 
predelovalne industrije, ne 
bo prihajalo do zamujanja 
pri plači lu pšenice. 

močja več inoma v drugi ka
kovostn i razred, vendar pa 
se iz leta v leto povečujejo 
tud i količine pšenice , ki za
doščajo pogojem kakovos t i 
pi"vega razreda. Kakovos t 
pšenice, ki se meri po količi
ni vsebovanih beljakovin, j e 
odvisna p r e d v s e m od seme
na in pr idelovalnih pogojev, 
ki so v Sloveniji n e k o h k o 
drugačni kot v ostalih žitnih 
področj ih naše države. 

O d k u p n i pogoji za letošnji 
pr idelek pšenice so v repu
bliki poenoteni , posamez
nim specifičnim vprašanjem 
pa puščajo odpr to pot med
sebojnega dogovarjanja 
kmet i j sk ih delovnih organi
zacij in ml insko predeloval
nih industr i j . Za celjsko ob
močje je bilo najbolj aktual
no vprašanje plačila razlike v 
prevoznih s t roških za pšeni
co iz sevniške občine, a kot 
n a m je povedal d i rektor 
ml insko predelovalne indu
strije Rudi Kajtner, so tudi 
to že rešili. 

P red pr iče tkom o d k u p a le
tošnjega pr idelka pšenice pa 
je po t rebno vedeti še dvoje 
stvari. Posamezna o d k u p n a 
mes ta pšenice v občinah na
šega območja sodijo v pri

stojnost tamkajšnj ih kmeti j 
skih kombina tov oziroma za
drug, vendar so n a m v mlin
sko predelovalni industri j i 
povedali , da po p r e d h o d n i h 
dogovor ih s kmet i j sk imi de
lovnimi organizacijami letos 
ne bo s p r e m e m b o d k u p n i h 
mest . 

V delovno področje kme
tijskih kombina tov oziroma 
zadrug pa sodi tudi izpeljava 
menjave pšenice za koruzo. 
V posamezn ih občinah se 
bodo tako v dogovoru s kme
ti odločili za menjavo ali pa 
tudi ne. Vemo namreč , da j e 
bilo lani veliko nezadovolj
stva zaradi oporečne kako
vosti koruze , ki so jo name
nili menjavi . 

IVANA F I D L E R 

Proučujejo varoozo 
Občinska raziskovalna 

skupnost Mozirje bo letos 
sofinancirala raziskovalno 
nalogo, katere namen je ra
ziskati širjenje hude čebelje 
zajedalske bolezni varooze. 
Nosi lec naloge je Biotehni
ška fakulteta. 

Občinska raziskovalna 
skupnost je za raziskovalno 
nalogo letos nameni la 
100.000 dinarjev. 

Rezultat i raziskave bodo 
sila zanimivi, saj je bilo ob
močje občine Mozirje done-
davna eno izmed redk ih po
dročij v Jugoslaviji , na kate
rega se varooza ni t ako bli
skovito razširila. Zato je to 
območje še posebej zanimi
vo za proučevanje širjenja te 
neozdravlj ive čebelje bolez
ni. Raziskovalci bodo razi
skali pota širjenja bolezni in 
opravih raziskave o uspešno^ 
sti sanacij z obstoječimi 
zdravili in biološkimi meto
dami . Načine prenašanja bo
lezni bodo odelovali po novi 
metodi , ki sicer v svetu še ni 
poznana, kar je tud i razlog 
da še niso poznana in obde
lana vsa pota širjenja te bo
lezni. 

V raziskovalno nalogo so 
vkl jučeni tud i čebelarji mo
zirske občine, ki bodo na ta 
način dobili kor is tne infor-, 

macije o škodljivosti bolezni 
in o možnos t ih zaščite proti 
njej. 

Ker j e med , pa tud i drugi 
čebelji proizvodi, v zadnjem 
času v mozirski občini po
m e m b e n izvozni ar t ikel in to 
p r e d v s e m na konver t ib i lno 
področje , j e taka raziskoval
na naloga po t r ebna in eko
n o m s k o opravičljiva. 

R A J K O PINTAR 

Kisli dež 
Kisli dež j e nova katas t ro

fa, ki vse bolj grozi tud i naše
m u gozdars tvu. V sosednjih 
državah j e kisli dež uničil že 
več 100 ha gozdov, vse bolj 
pa se pojavlja tud i pri nas . V 
celjski regiji so najbolj ogro
ženi gozdovi v okoUci Celja, 
p r e d v s e m zaradi Cinkarne , 
ki j e še vedno največji ones
naževalec zraka in okolja. 

Rast l ine postajajo zaradi 
kislega dežja nevi ta lne in se 
začno sušit i . V zemlji pa za
radi kislega dežja n a s t ^ a j o 
t o p n e težke kovine, ki kaj hi
t ro zastrupijo rastje. 

I.D. 

Pridelek visenj veliko manjši 
Na sadni plantaži žalskega Hmezada Mirosan so konec minulega tedna pričeli z obira

njem visenj . Di rek to r ing. Vid Korber n a m je povedal , da j ih bodo nabral i 30 ton. Zaradi 
pozebe in snega, ki j e zapadel 2. maja, bo tako pridelek precej manjši, kot so načrtovali . 
Največ visenj b o d o oddal i Etolu Celje za višnjev exstrat , nekaj pa so j ih po rek lamni ceni 
100 dinarjev prodal i na Mirosanu. Š k o d e pa pretekla zima ni naredila le na višnjah. Še več 
jo je na j ab lanah , saj j e okrog 22 t isoč dreves povsem pozeblo. tako, da j ih sedaj ruvajo in 
j ih b o d o moral i nadomes t i t i z novimi. Na sliki: Viktor Tovornik, Djuro Gajšek in Slavica 
Pok lečk i pri natovarjenju visenj za predelavo v Etolu v Celju. 

TONE TAVČAR 

ZAVOD ZA ŽIVINOREJO IN 
VETERINARSTVO C E U E PRIPOROČA 

Izberimo pravi krmni dosevek 
Krmne dosevke ne sejemo samo zato, da iz

boljšamo rodovitnost tal, ampak da z iste njiv
ske površine dobimo v enem letu dva pridelka, 
kar pravzaprav pomeni povečanje kmetijske 
površine in pridelek pomembnih količin hra
nilnih snovi, predvsem za prehrano domačih 
živah. 

Pri izboru krmnih posevkov morami 
pridelka zelene mase upoštevati prideh 
snovi na ha (SS), predvsem pa pridelek 
kovin (PB) in škrobne vrednosti na ha. 

V naslednji tabeli je prikazana hranilrii 
nost nekaterih priporočenih krmnih dos 
z vrednostjo semena po hektarju. . 

Strniščna repa, presajena pesa, pitnik in ka-
vla niso primerni dosevki po strnišču, ker so 
prehransko manj izdatni, pri pridelovanju pa 
zahtevajo veliko ročnega dela. 

V tabeli navedene kombinacije so zelo pri
merne s tem, da pridejo v poštev za rano setev 
ali za toplejša območja: 

• koruza (razred 100), krmni grah s koruzo, 
krmna ogrščica starška, mnogocvetna ljulka, 
tetraflorum B9, krmna repica perko, za pozno 
setev ali za hladnejša območja pa: 

• krmna ogrščica starška, jara grašica z ov
som, mnogocvetna ljulka tetraflorum ali B9 in 
krmna repica perko. 

Krmna repica se ob spravilu v slabem \Teme-
nu močno zamaše, zato je manj primerna. 

Agrotehnika: 
Njivo pripraviti takoj po spravilu prejš: 

posevka s sorazmerno plitvim oranjem. 1 
šinski sloj zemlje mora biti zelo dobro pi 
vljen (v drobno mrvičasti strukturi). 

Gnojenje: 
S fosforjem in kalijem dosevek oskrbi 

400-500 kg NPK-ja oziroma 80-100 kg 
(čistega fosforja) in 100-150 kg K.O (či; 
kalija). 

Metuljnicam in mešanicam z metuljnk 
gnojimo z dušikom umerjeno 40-50 kg čis 
dušika na ha, izdatneje pa pognojimo z ( 
kom ostalim krmnim dosevkom - do lOC 
ha. Pri tem pa je potrbno upoštevati tudi gr 
nje z doma pridelanimi rastlinskimi hrani 

FRANC TRATNIK, dipl. 

Danes je Slovenija poldrugo uro daleč od 
Frankfurta in Rima, dve uri od Pariza, iz Londona 
je mogoče priti v treh urah, iz New Yorka v 
devetih, iz Toronta v osemnajstih. Pot iz Avstralije 
traja uro manj kot en dan. 
Poti od slovenske vasi do vasi so mnogo daljše in 
veliko bolj zapletene. 

Slovenija. Njenih zakladov nismo dobili od dedov v 
dar. Zaupali so nam jih vnuki. * ^ 

file:///Teme-


Nosilec preskrbe, gostinstva 
in turizma na celjsiiem območju 

MERX, ki danes spre-
-j, razvoj trgovinske, 

jtijske, živilsko-predelo-
V in gost insko turistič-
^ejavnosti na področju 
ske in koroške regije, je 
lano potrošnikom in po-

2nim partnerjem že cel ih 
et. Točneje, 25. novem-

2 1958 sta se dve preskr-
alni delovni organizaci-

2aružili v delovno organi-
Ijijo MERX, ki je pričela 
)jo novo uspešno pot 1.1. 
j9. V 25 let ih dela in raz-
ja je delovna organizaci-
MERX doživela mnoge 

^^emembe. 

\ trgovske de lovne orga-
acije se je M E R X razvil v 
ovno organizacijo s trgo-

t lo na d robno , t rgovino na 
iDelo, predelovalno indu-
ilijo ter gos t ins tvom in tu-
piom. Iz enovi te de lovne 
ganizacije s 145 zaposleni-
fse je M E R X v 20. let ih 
Ml v delovno organizacijo 
|}6 temeljnimi organizacija-
5 in 3000 zaposlenimi. Svo-
Mejavnost j e ta de lovna or-
"nizacija razširila na 21 ob-
1 Slovenije in d r u g e repu-
fike. Tako hiter in d inami-
tn razvoj ni slučajen, tem-
eč je odraz s talnega priza-
fevanja kolektiva, da z iska-
em najboljših organizacij-
ih oblik in poslovnih odlo-
lev zagotavlja o sk rbo pre-
Ivalstva. 
S 1. januar jem 1981 se j e 
fclovna organizacija M E R X 
reoblikovala v sestavljeno 
rganizacijo združenega dela 
tERX. Sestavl jena organi-
icija se j e h i t ro organizirala 
Ot močna pos lovna celota, 
I sedaj združuje 21 de lovn ih 
rganizacij v celjski in koro-
ti regiji. Osnovno organiza-
jsko načelo sestavljene or-
»nizacije temelji na nemo--
nem razvoju vseh dejavno-
i. ki so v njej zas topane , t e 
i so: 
• kmetijstvo 
• prehranbeno predelo-
^ 0 industri jo 

blagovni p romet 
• gostinstvo in tur izem. 
SOZD M E R X je danes s 

(mojimi delovnimi organiza-
Uami opredeljen, ko t nosi-
^ preskrbe ter gost instva in 
^ m a v celjski regiji. Po
membna pa j e tud i njegova 
*leležba v oskrbi na področ-
J koroške regije, Zasavja in 
osavja. Tako zagotavlja se-
'^vljena organizacija zdru-
^^6ga dela r edno p r e s k r b o 
^^3,5% s lovenskega prebi -
JĴ stva. S prisotnostjo v 25 
'̂̂ cinah Slovenije ter pred-

'^vništvi v drug ih r epubh -
se S O Z D vključuje v 

U"*! slovenski in jugoslovan-
•^Prostor. 
•I SOZD M E R X je zaposle-
J^več kot 7000 delavcev, ki 

Ustrezno s amoupravno or-
J'^i2irani. Poleg teh je v ko-
pfacijski proizvodnji orga-
^2'rano 3700 kme tov koope-
r ^ o v , od teh je 600 kmetov 
anov zadruge. Z vsemi de-

? o s t m i S O Z D M E R X 
!g^^arja61,5 milijard pr ihod
nji 'T^ilijard d o h o d k a in 4 
'^ijarde čistega dohodka . 

^stavljena organizacija se 
^•^jirni proizvodnimi m o ž -
^^ t̂mi uvršča m e d p o m e m -
^^JSe kmeti jske proizvajal-
;v ^'^^'^^^'^s kmet i jska pro-
nrK je organizirana v 

O b e n e m in zasebnem 

sektorju m je organizirana 
na 19.000 ha površin. Celot
no kmet i jsko proizvodnjo 
dosegamo na 900 ha družbe
nih zemljišč in 10.000 ha ze
mljišč v kooperaci jski proiz
vodnji. 

V sestavljeni organizaciji 
M E R X velja posebna sk rb 
spreminjanju kvali tete ze
mljišč z intenzivnejšo obde
lavo, melioracijami in koma
sacijami. P o m e m b e n delež 
ima živinoreja, proizvodnja 
pi tanih prašičev, proizvod
nja brojlerjev, jarkic , jajc ter 
mleka in mesa. 

Sadjarska in vinogradni
ška proizvodnja je organizi
rana na 400 ha d ružbene pro
izvodnje in je dolgoročno 
usmer jena izključno v izvoz. 
Poleg d ružbene proizvodnje, 
oranizi ramo sadjarsko proiz
vodnjo v kooperaciji . 

V k l a v H O predelovalni in
dustrij i smo kapaci te te prila
godili lastni surovinski bazi, 
predelavo pa po t r ebam tr
govskih delovnih organizacij 
v sestavljeni oganizaciji. 
Uvedena j e tud i nova dejav
nos t klanje kuncev . P o m e m 
b n o vlogo v verigi predelo
valne industr i je ima kisarna 
zelja. S povečanjem, kapaci
tet k i sarne p r i s topamo k 
uresničevanju p rograma pol 
pr ipravl jene hrane . 

Z rekons t rukci jo mlina in 
z dograjenimi silosi (skupaj 
18.800 ton) je S O Z D M E R X 
dober oskrbovalec trga in la
s tnih peka rn z vsemi vrs tami 
mlevskih izdelkov. St rokov
no dode lana tehnologija vina 
v konjiški kleti pa n a m zago
tavlja tud i oskrbo trga s kva
l i tetnim Konjičanom. 

Za opravljanje grosis t ične 
dejavnosti i m a m o večja skla
dišča v Celju, Slovenj Grad
cu, Ljubljani in Krškem. Po
vrš ine skladišč obsegajo 
25.000 m l P r imarna naloga 
t rgovine na veliko j e oskrba 
las tne maloproda^je, kakor 
tud i d rug ih maloprodajnih 
organizacij p r eh ranbenega 
in nep reh ranbenega blaga. 
Pr i n a k u p u blaga sodeluje
m o z večino proizvajalcev 
p r eh ranbenega in tekst i lno 
t ehn ičnega blaga v naši dr
žavi. 

P o m e m b n o vlogo pri opra
vljanju b lagovnega p rometa 
ima tud i lastni t r anspor tn i 
park , ki je organiziran v več 
delovnih organizacijah, čla
n icah SOZD, vendar je naj
močnejš i v delovnih organi
zacijah, ki se ukvarjajo s tr
govino na veliko. Največ ga 
uporab l jamo za dos tavo bla
ga na prodajna mes ta znotraj 
sestavljene organizacije. Ve
liko blaga pa z naš imi tran
spor tn imi sredstvi prepelje
m o tudi za ostale kor i s tn ike 
us lug sirom Jugoslavi je . V 
maloprodajni mreži S O Z D je 
zaposleno 3000 delavcev. 
Le tno ustvarjeni celotni pri
h o d e k znaša p reko 17 mili
jard din. Osnova prodajnega 
p rograma je poleg palete 
p reh ranbenega blaga tudi in
dustr i jsko blago, špor tni 
rekviziti , avto mater ial in re
zervni deli, teksti l in podob
no. Maloprodaja oskrbuje 
prebivals tvo 18 občin. 

V S O Z D je razvito tudi po
dročje avtos t roke in sicer ta
ko pri prodaji vozil, rezer
vnih delov in drugega mate
riala, kot tud i pri servisira
nju vseh vrst p rome tn ih 

s reds tev in kmet i j ske meha
nizacije. Ta dejavnost po
m e m b n o pr ispeva k razvoju 
t ranspor ta v celjski regiji, v 
Zasavju in na Koroškem. 

Gos t insko tur is t ična po
n u d b a S O Z D M E R X se iz le
ta v leto krepi . Poleg hote
lov, restavracij , prenočišč , 
d e p a n d a n s in drug ih oblik 
klasičnega gost instva, razpo
lagamo z vrs to objektov turi
s t ične p o n u d b e . RTC GOL
TE, K O P E ter zdraviliški tu
rizem (Zdravilišče Dobrna) 
zagotavljajo zaokroženo in 
celovito p o n u d b o dejavnost i 
v SOZD, regiji in širše. 

Za kval i te tno opravljanje 
s k u p n i h nalog j e v sestavlje
ni organizaciji organizirana 
delovna s k u p n o s t s k u p n i h 
služb. Za kval i te tno izvedbo 
skupaj opredel jenih nalog 
skrbijo v delovni skupnos t i 
organizirani 

• sek tor m.arketinga 
• sek tor informat ike 
• sek tor za razvoj in inve

sticije , 
• sektor za e k o n o m i k o in 

organizacijo 
• sek tor za kad re in sploš

ne zadeve. 
P o s e b n o p o m e m b n o vlogo 

v poslovanju in usklajevanju 
f inančnih tokov sestavljene 
organizacije ima In te rna 
banka . V interni bank i se re
alizirajo p reko uskla jene fi
n a n č n e poli t ike vsi razvojno 
investicijski programi , fi
nanciranje in zagotavljanje 
dolgoročne oskrbe ter po sa
m o u p r a v n e m spo razumu 
dogovorjeno združevanje 
sredstev. Z združevanjem 
plači lnega p rome ta večine 
delovnih organizacij , članic 
S O Z D si In te rna b a n k a zago
tavlja kons t an t en pregled 
nad p r e t o k o m vseh l ikvidno
s tnih sredstev. 

Na ravni S O Z D delujejo 
d ružbenopol i t i čne organiza
cije, ki skrbijo za koordinira
no delo D P O v delovnih or
ganizacijah. Na nivoju 
S O Z D je organizirano pred
seds tvo akci jske konference 
komun i s tov SOZD, koordi
nacijski odbor s indikata in 
akt iv ZB SOZD. 

Za kvali tetnejšo p o n u d b o , 
hitrejši razvoj in usklajeno 
ciljno usmer jeno poUtiko 
SOZD-a M E R X in S O Z D 
H M E Z A D , j e bila us tano
vljena P l ansko poslovna 
s k u p n o s t H M E Z A D 
MERX. 

Hitrejši razvoj lionjereje ima več pomenov, tudi za izvoz sozda Merx posliušajo povečati 
osnovno čredo. 

Bodoča turistična vas v Mozirju bo še bolj odprla lepote gornje Savinjske doline v svet. 

Blagovnica D v sodobnem središču Slovenskih Konjic je bistveno izboljšala trgovsko ponudbo. 



Gradiš bo za 40-l8tnico 
odprl nov tesarski obrat 

v letošnjem ljubilejnem letu, ko praznuje d e l o v J 
organizacija Gradiš 40-letnico svojega delovanja 
obstoja, skuša tudi njena temeljna organizacija Graj 
bene enote v Celju dati svoj delovni prispevek z boljši^ 
in učinkovitejš im gospodarjenjem. Razmere v gradbt 
n iš tvu niso rožnate, saj se zožuje gradbena dejavnost 
konkurenčnost tržišča je vel ika, osebni dohodki gradbe 
nih de lavcev pa zaostajajo za dohodki de lavcev v indu 
striji. 

Prav zaradi takih razmer se delavci Gradisovi temelji, 
organizaciji v Celju zavedajo, da bodo uspešno gospodj 
rili le. če bodo dobro delali in učinkovi to gospodari l i . Zat 
so v enoti pripravili obsežen in na tančen stabilizacij:,, 
p rogram, v ka te rem so opredeli l i poti za zmanjševan 
s t roškov, za doseganje večje p rodukt ivnos t i dela. zavze 
so se za zmanjševanje režije ter se opredelil i za izpopolnjt 
vanje sedanjega s is tema nagrajevanja. Skfa tka , lotili so s 
urejanja vseh tistih vprašanj , s kater imi bi lahko bistven 
doprinesl i k boljšim delovnim rezul ta tom njihove tcm( 
Ijne organizacije. 

' Kot kažejo grobi polletni izračuni, zagnanos t in vs< 
s t ranska angažiranost delavcev celjskega Gradisa tu< 
daje do ločene rezultate . Zaradi objekt ivnih d ružben ih : 
gospodarsk ih razmer sicer še ne t akšne , kot bi delaci sar 
želeli, vendar pa so gibanja v sk ladu z načr tovanimi , 
mesecu marcu so na p r imer v tej g radbeni temeljni org 
nizaciji še ugotavljali, da imajo angažiranih le kakih J 
ods to tkov lani zasedenih zmogljivosti, ka r j e glede r 
visoko stopnjo inflacije pomeni lo komaj 56 o d s t o t k e 
letnega plana. Do konca junija pa s e j e situacija izboljšala 
povečalo se je število sklenjenih pogodb , in bolje so bile 
izkoriščene zmogljivosti, tako da s e j e ods to tek povečal na 
70 pri p redv iden i letni realizaciji tozda. Kljub t e m u pa scv 
celjskem Gradisu zavedajo, da bodo morali v prid 
boljšega gospodarjenja še povečat i angažma svojih kapa
citet ter še učinkovi te jše iskati dela na celjskem območju, 
pa tudi izven njega. Ob t em računajo tudi na delovno 
organizacijo kot celoto, v okvi ru ka te re so se gradbene 
temeljne organizacije dogovori le za tesnejše sodelovanje 
pri večjih g radben ih projekt ih v Sloveniji, pa tudi v tujini 
Na cel jskem območju pa v Grad isovem tozdu v Celju 
računajo vsaj na neka te ra od g radben ih del. ki se bodo 
pričela z gradnjo nove p e k a r n e in zavarovalnične stavbe v 
Celju in novih Hmezadov ih skladišči v Žalcu. 

Sicer pa bo temeljna organizacija Gradisa v Celju ob 
letošnjem de lovnem jubi leju odprla v Gajih tudi nov 
tesarski obrat , ki pomen i vehko pr idobi tev p redvsem pn 
specializiranju posamezn ih del v gradbeniš tvu . Z njim 
namreč računajo na b is tveno večjo p roduk t ivnos t pri 
tesarskih delih, p redvsem pri pripravi g radben ih opažev, 
V tesa rskem obra tu bo zaposlenih 18 delavcev. 

V železarni Štore uresničujejo 
razvojne in naložbene naloge 
JeMovlek je s proizvodnimi rezuitati presegei pričakovanja 

č e bi hoteli na kratko strni
ti naložbene naloge, bi za žele
zarno Štore lahko rekli, da je 
naložba v jeklovlek že konča
na in tozd daje dobre rezulta
te, celo nad pričakovanji ob 
snovanju naložbe. Naložbo v 
povečanje proizvodnih je
klarskih zmogljivosti - 1 , fazo 
uresničujejo po načrtih in v 
rokih; pričakujejo, da bo na
ložba predvsem z drugo na
pravo za kontinuirano uliva-
nje jekla začela obratovati za 
prihodnji celjski občinski 
praznik. 

Nato bodo začeli z drugo fa
zo, ki bo zajela posodobitev in 
razširitev asortimana izdelkov 
valjarne II. To se bo še posebej 
kazalo v zahtevnejših valjanih 
in vlečenih jeklenih profilih 
večjih presekov, pri okroglih 
na primer med 50 do 120 mili
metrov, medtem ko sedaj va
ljajo največ od 10 do 50 mili
metrov. Hkrati bodo usposo
bljeni izdelovati tudi profile 
težjih dimenzij. 

Energetski del za prvo fazo 
jeklarske naložbe je praktično 
končan, uvozna oprema za 2. 
kontinapravo izdelana, domači 
del te opreme pa je v zaključni 
izdelavi. V železarni računajo, 
da bodo letos v zadnjem trime
sečju začeli in končali z monta
žo in začetnim obratovanjem. 

V drugi fazi naložbe v pove
čanje jeklarskih in valjarskih 
proizvodnih zmogljivosti gre 
za novo valjarsko ogrodje, 
ogrevno peč in še dopolnilno 
opremo v valjarni II. Poudariti 
kaže, da bo proizvodni proces 
potem tudi računalniško 
voden. 

Med manjšimi naložbenimi 
posegi moramo omeniti še ti
stega v stari valjarni, ki jo bodo 
rekonstruirali, tako da bodo 
zmanjšali fizično težko delo, 
povečali produktivnost in iz
boljšali kakovost izdelkov. 

V livarni strojne litine pred
stavlja sedanji naložbeni pro
gram hkrati tudi sanacijo hvar-
ne, nova avtomatska formar-
ska linija pa bo omogočala več
jo produktivnost, večje količi
ne in kakovost, z izdelki pa bo
do lahko konkurirali tudi v 
mednarodni menjavi, saj jih 
nameravajo tudi izvažati. Ta 
naložba naj bi bila končana v 
poldrugem letu. 

Pri traktorski proizvodriji še 
vedno potekajo intenzivni po
govori s Fiatom, s katerim se 
štorskim železarjem letos izte
ka veljavnost dosedanje po
godbe o kooperaciji in nove 
odnose s Fiatom želijo postavi
ti na nove temelje. Radi bi na
mreč Fiatu dobavljali več ra
zličnih sklopov. 

Pri razvoju proizvodnje va
ljev uvajajo centrifugalno uli-
vanje, sodoben tehnološki po
stopek, ki bo prav tako omogo
čil izvoz in predvsem večjo ka
kovost izdelkov, saj je znano, 
da so štorski železaiji speciali
sti pri izdelovanju litoželeznih 
valjev. 

Vsa omenjena naložbena de
la, naloge in usmeritve, ki po
tekajo, so v celoti podrejena 
okvirju novega srednjeročne
ga načrta, za katerega imajo v 
železarni Štore izdelana vsa 
podrobnejša izhodišča s koH-
činskimi kazalci proizvodnje 
in etapnimi roki, v jeseni pa 
bodo srednjeročni načrt do
končno sprejeli. 

Po besedah predsednika ko
legijskega poslovodnega orga
na železarne Štore dipl. ing. 
Dušana Burnika bo njihova 
poslovna pozornost v prihod
njem srednjeročnem obdobju 
še posebej veljala povezovanju 
s poslovnimi partnerji, s kate
rimi morajo doseči bolj uskla
jen izvozni nastop na tujih 
trgih. 

Srednjeročne in v delu tudi 
dolgoročne usmeritve štorskih 

železarjev so v celoti vpete tudi 
v program prestrukturiranje 
celjskega gospodarstva, v ok
vir t.i. projekta P, v katerem so 
tudi opredeljeni kot nosilci -
izdelovalci strojnih elementov, 
sklopov za traktorsko, kami-
onsko in drugo industrijo. 

Letos so v železarni Store os
novali tudi poseben team za 
tržno-razvojne raziskave, od 
katerega si veliko obetajo, saj 
so že sedaj sposobni določeno 
investicijsko opremo izdelova
ti na način inženiringa, pri če
mer velja omeniti plinske go
rilnike in gorilniško opremo 
ter indukcijske peči. 

Lani, v prvem letu rednega obratovanja, so v jeklovleku izdelali za 17.500 ton, letos bodo dosegli 18.000 ton izc 
čeprav so ob naložbi računali na zmogljivost 15.000 ton. 



Nič brez 
podpisa 

v u redniš tvu smo pre
jeli zanimivo p i smo neke
ga Celjana, ki razmišlja o 
obnovi sp lavarskega mo
stu, še zlasti pr izadeto pa 
o nameravani širitvi pro
izvodnje t i tanovega belila 
v Cinkarni. P i sma , ki ni 
podpisano, žal n e more
mo objaviti, zato avtorju 
predlagamo, da v uredni
štvo sporoči svoje ime, 
priimek in naslov, ke r bo
mo pismo le tako l ahko 
objavili. 

Prvošolčki z 
avtobusom na 
račun 
celodnevne 
šole v Celju 

Ko smo dobili s tanovanje 
v novem bloku na lokaciji 
Hudinje v Celju, smo bili ve
seli, da imamo za oba o i roka 
blizu vrtec in šolo. To j e bi
stveno vplivalo na odločitev, 
da smo se preselili v večje 
stanovanje. Toda kaj, k o se 
je to veselje že pri prvi proš
nji v vrtec podrlo, saj so bile 
potrebne »dobre veze«, da 
smo lahko zagotovili vars tvo 
našim ot rokom. P o t reh let ih 
pa se je ustavilo pri vpisu 
otroka v 1. razred osnovne 
šole. Zbor združenega dela 
Siiupščine obč ine Celje j e 
nenadoma, brez kakršneko l i 
prejšnje informacije star
šem, sprejel sklep o določitvi 
šolskih okohšev osnovnih 
šol, po ka te rem Milčinskega 
ulica, v kater i s tanujemo, 
spada v šolski okoliš I. os
novne šole. Da ne omenja
mo, kako funkcionira dele
gatski sistem, saj delegati 
menda niso šli spraševat pri
zadetih staršev, K S Gaberje, 
kamor novo naselje na Hudi
nji spada, pa tud i ni tol iko 
dinamično, da bi sklicala 
zbor krajanov o t em vpraša
nju (pa tud i predaleč je sedež 
krajevne skupnost i ) . 

Interesa j e bilo torej pre
malo, vendar se n a m star
šem, ko s m o p reko s reds tev 
javnega obveščanja slišali, 
da bodo naši otroci hodi l i ali 
se vozili dva ki lometra daleč 
v šolo, postavlja vprašanje, 
kakšna j e pravzaprav naša 
družba. Vsepovsod trkajo na 
naše razumevanje, češ, da so 
nekatere šole preobremenje
ne, druge pa prazne. N e po
mislijo pa kaj čaka sedemlet
nega zaspanca, če bo zamu
dil avtobus in bo moral peš 
mahniti proti šoli in prečkat i 
najbolj p r o m e t n o Dečkovo 
cesto, da o železnici ne govo
rimo. Kako j e lahko prevoz 
prvošolčkov s t rokovno in 
pedagoško utemeljen pa 
nam staršem prav gotovo ni 
jasno. 

Vsi pa vemo, da gre za 
drug politični in kot govorijo 
»družbeni« interes, to j e ce
lodnevno šolo v nepos redn i 
bližini Hudinje. Razvoj ce
lodnevne šole Franja Roša 
pa je kot v e m o zelo pod plan
skimi prizadevanji , torej ne
učinkovit. Starši otrok, ki 
hodijo na ce lodnevno šolo 
sami pravijo, da niso zadovo-
^•^1- Njihovi otroci pr idejo 
domov ob 15.00 uri zelo utru
jeni, tako, da s e z njimi ne da 
doma nič več delati (v p r ime-

da morajo popravljat i 
kakšno oceno). P o t e m t a k e m 
Je šola popo ldne po 15. uri 
Pfazna! J a sno je tudi , da ima 
sola F. Roša večjo prostorni-

kol OŠ F. Vrunča , da pa 
'l^a znatno nižjo kapac i te to 
^^ok. Ce bi torej ce lodnevni 
pouk spremeni l i v dva tur-
^usa, bi zmogli sprejeti še 
f^krat toliko otrok in pro-

D i e m prvošolčkov v Celju bi 
J*" rešen. Učencem bi tako 
^ s lahko zagotovili enak 
standard ter nivo izobraževa

nja, usklajen z dan imi mate
rialnimi možnostmi . V pred
logu za s p r e m e m b o okoliša 
j e bilo rečeno, da se bo po 
evidenci zavoda za E O P Ce
lje število šolskih novincev v 
pr ihodnj ih pet ih letih močno 
zmanjšalo. Toda ali je verjeti 
t em p o d a t k o m (gre za zmanj
šanje od 40 do 90 otrok), ko 
pa vemo, da is točasno ne 
ustavl jamo pr ihod družin z 
drugih republ ik in visoko 
kvaUficiranega kadra iz dru
gih občin, odpi ra vrata. 

In če že na celi črti deman-
t i ramo sklep Z Z D Skupšči 
n e občine Celje, naj omen im 
še tisti s amopr i spevek K S 
Hudinja za prizidek OŠ 
F. Vrunča, ki ni bil n ikoh 
zgrajen, zakaj, ker ni bilo de
na r j a . . . Ah ni že dovolj po
mislekov! 

Naj mi kdo pojasni, kakšn i 
so vzgojni smotr i prevoza se
demle tnega ot roka v šoli 
brez ju t ranje odprave star
šev, ki delajo od 6.00 ure na
prej v službi in sk rb staršev, 
ko bodo v n e n e h n e m strahu, 
kje j e sedaj njihov malček in 
p r e d v s e m ali j e varen. Kdo 
bo tisti odgovorni , če se bo 
k a t e r e m u izmed njih slučaj
no kaj zgodilo (kljub temu, 
da ga starši doma po svojih 
zmožnost ih učijo p rome tne 
vzgoje)! In navsezadnje se 
vprašam, kako, da v naši so
cialistični demokra t ičn i 
družbi ni možno uveljavljati 
u s t avno pravico vsakega člo
veka izbire šole, v katero bo 
hodil njegov otrok! 

MIRA G O R E N Š E K 

Dan borcev v 
Medlogu 

1. julija se j e v prostor ih 
kra jevne skupnos t i v Medlo
gu zbralo lepo. število kraja
nov k proslavi Dneva borca. 
P o pozdravnem govoru 
p redsedn ika K S j e Dar inka 

Još t napovedala spored pri
reditve. Z znano koroško 
»Gor čez i za ro . . .* se j e spo
red začel, zatem pa j e F ranc 
Mulej predstavil svojo kroni
ko domačega kraja in pripo
vedoval o svoji udeležbi v 
bojih za severno s lovensko 
mejo leta 1918 in 1919. Sledil 
je odličen recital domačih 
mladink. S a m sem podal 
p reg ledno sliko o času razpa
da stare monarhi je , o osvo
boditvi Maribora s Spodnj im 
Štajerjem, in P rekmur j em in 
o generalu Rudolfu Meistru 
in njegovih borcih prostovo
ljcih, ki j e doživela višek z 
zasedbo Celovca 6. junija 
1919. leta. Melhior J o š t j e po
vedal nekaj a n e k d o t iz NOB, 
Dar inka Još t , ki je vzorno or
ganizirala celo slovesnost , pa 
j e v zbranih besedah spom
nila na glavne dogodke iz 
NOB. 

Krajevna s k u p n o s t Med-
log sodi med najbolj de lavne 
v občini Celje. V svojih pro
storih ima tudi s ta lno razsta
vo slik iz bojev s lovenskega 
naroda v zgodovini, ki j e 
vredna , da si jo ogledajo ob
čani, še posebej pa mladina . 

Dr. ERVIN MEJAK, 
Polzela 

Pilem grenkobo 
P r e d k ra tk im sem v NT 

prebra l zgodbo zdravljenega 
alkoholika, k a k o j e zabredel 
v a lkohol in kako daleč g a j e 
ta pripeljal. 

Tud i jaz bi rad opisi svojo 
a lkoholno pot in njene posle
dice. Te so mi zagrenile no
tranjost m zunanjost . Kore
n ine tega s t rupa so v človeku 
tako zakoreninjene, da še po 
več letih vpUvajo na človeka, 
če tudi sam ne pijem več. 

Moja pivska pot izvira že v 
mladost i . Kot mlad fant sem 
popival , a seveda v manjši 
količini. P o t e m je prišel čas, 
ko sem se oženil. Našel sem 

ženo. ki je tudi rada pila, zato 
ni bilo oči tkov glede popiva
nja. Pričela pa se j e večati 
kohč ina popi tega alkohola 
in tako sva oba uničevala na
j in zakon. Prišlo je do tega, 
da sva se razšla, se po nekgj 
mesecih spet združila in za
čela znova. Pa tudi tokra t ne 
za dolgo. Sprva sva popivala 
manj , pozneje pa sva spet 
prišla na staro pot. 

P o t e m sem odšel na zdra
vljenje prot i a lkohol izmu, ki 
j e bilo kar uspešno . Tudi že
na j e prenehala piti, čeprav 
se sama ni zdravila. J e pa 
pr izadevno sodelovala in 
redno hodila z mano v k l u b 
zdravljenih alkoholikov. Ta
ko sva si spet uredila zakon 
po najinih željah. A ne za 
dolgo. Žena j e skrivaj spet 
začela popivat i in ko tega ni 
mogla več skrivati , j e rajši, 
kot da bi nehala, odšla z mo
škim, s ka te r im je že dalj ča
sa skupaj popivala. Tako se 
j e razdrl najin zakon. 

Ni m e strlo, čeprav sem 
ostal sam. Tudi prepirala se 
nisva ob odhodu , čeprav mi 
j e bilo zelo hudo . 

Še dvakra t sva po t em po
skusi la biti skupaj , pa ni šlo. 
Tudi sam sem obupal in spet 
začel piti. Nazadnje sva se 
srečala p red t remi leti, po
tem pa sem s tem prenehal , 
spet ubra l pot, ki je p r imerna 
za no rma lno življenje. Ona 
pa še ka zastruplja svoje telo 
in ugled in t ako propada . 

Čeprv se j e bilo težko 
vključiti v normalno življe
nje, sem ponosen na svojo 
moč in voljo, ki jo združujem 
s člani kluba. P rav njim se 
moram zahvaliti za pomoč v 
nasvet ih in za spodbude , ki 
tako pri jetno pomagajo člo
veku. Z d ^ se poču t im prijet
no in zadovoljno. 

A. B.Celje 

P R I R E D I T V E 

Klub kulturnih delavcev Celje 
v celjskem klubu kulturnih delavcev Ivan Cankar se bo jutri 

ob 20. uri predstavil Dani Bedrač s svojo skupino Lokalna 
televizija, ki igra post-industrijski jazz. Dani Bedrač bo obe
nem razstavil tudi xeroxe, ki predstavljajo deformacijo člove
škega življenja. Še zadnjič pa si lahko ogledate tudi prodajno 
razstavo shk Jureta Sarlaha. 

Tomšičev trg Celje 
Na odprtem odru na Tomšičevem trgu bo jutri ob 18. uri 

promenadni koncert godbe milice iz Ljubljane. 
V nedeljo, 21. julija bo na odprtem odru na Tomšičevem trgu 
prireditev z naslovom Jugoslavija v pesmi in plesu, na kateri 
se bodo predstavili člani folklorne skupine kulturno umetni
škega društva Josip Madžar iz Banje Luke in celjska folklorna 
skupina France Prei^eren. 

Prihodnji petek, prav tako ob 18. uri pa bo na Tomšičevem 
trgu Večer makedonske folklore. Ogledali si boste lahko 
nastop kulturno umetniškega društva Keramičar iz Titovega 
Velesa. 

Dobje pri Planini 
Na Dobju pri Planini bo 28. julija 13. tradicionalna prireditev 

Pokaži kaj znaš, ki jo že vsa leta organizira domače kulturno 
društvo. 

Na prireditvi, ki bo na prostem, bodo nastopih zabavni 
ansambli, pevci, godci in recitatorji, po prireditvi pa bo za 
veselo razpoloženje poskrbel ansambel Veseli hmeljarji in 
humorist Celjski Poldek. 

Zdravilišče Rogašica Slatina 
V dvorani Zdraviliškega doma bo jutri zvečer ob pol devetih 

folklorna prireditev, na kateri bodo nastopili plesalci folklorne 
skupine France Prešeren iz Celja. 

V cerkvi pri Sv. Križu bo v torek, 23. julija orgelski koncert 
Angele Tomanič. 

V stari direkciji je odprta stalna razstava grafik in bakrore
zov od 16. do 20. stoletja. Eksponati so razdeljeni na 50 zbirk, ki 
jih bodo enkrat mesečno menjali. Tematsko področje so kraji v 
Sloveniji, Jugoslaviji in Evropi, iz živalskega in rastlinskega 
sveta. Muzej je odprt vsak dan od 10. do 12. in od 16. do 18. ure. 

Razstavni salon Rogaška Slatina 
V Razstavnem salonu si lahko ogledate razstavo likovnih del 

Antona Repnika. 

Dobrna 
v avli hotela Dobrna bo do 27. julija odprta razstava slik 

likovne pedagoginje Marije Kajzar-Mimi. Nekaj del, ki so izbor 
izredno razgibanega siikarkinega likovnega opusa, je tudi na
prodaj. 

Večer kmečke kuhinje in kmečkih iger 
na Vranskem 

V soboto, 20. julija ob 20. uri bodo mladi zadružniki iz vse 
Slovenije pripravljali domače kmečki jedi, ki bodo na poku-
šino tudi številnim obiskovalcem. V nedeljo, 21. julija ob 15. 
uri pa se bodo pričele tradicionalne kmečke igre mladih kme
tov iz vse Slovenije. Za zabavo bosta skrbela dva ansambla. Z 
nagradami sodelujeta tudi Delo in Kompas. 

Lovsko srečanje v Šeščah 
v nedeljo, 21. julija dopoldne bo tekmovanje v streljanju, na 

katerem bodo tekmovale lovske družine iz vse Slovenije, 
popoldne pa bo lovski piknik z lovskimi spec;alitetami, igral 
bo ansambel Yogi band. 

Likovni salon Celje 
v Likovnem salonu bodo danes ob pol osmih odprli razstavo 

slikarskih in kiparskih del Antona Hermana, Franca Purga in 
Jane Vizjak. Razstava bo odprta do 3. avgusta. 

Muzej revolucije Celje 
v muzeju revolucije si lahko ogledate razstavo, ki so jo 

pripravili ob 50-letnici Zleta Svobod in spominsko sobo 
Franca Leskoška-Luke. Razstava bo odprta do 30. septembra. 

Ljubitelji rekreacije! 
Zavod Golovec vam v teh 
dopustniških dneh ponuja: 
- rekreacijo na teniških igriščih, 
baliniščih, igriščih za košarko, 
odbojko, mali nogomet, namizni 
tenis. 
Omenjeni objekti so odprti vsak dan 
od 6. do 20. ure. 
Možna je tudi izposoja rekvizitov za 
posamezne objekte. 
Rezervacije in izposojnina rekvizitov 
pri varnostniku, telefon 33-098. 
Vabljeni! 

- v turistični poslovalnici Globtour vam nudijo domače 
In mednarodne avio-karte, 

- prodajajo letne aranžmane, 
- pri njih pa lahko izberete tudi Jatov Air-iift-turistični 

paket za letovanje v tujini z letalskim prevozom 
- V Globtourovi turistični poslovalnici vam ponujajo 

tudi rent-a-car. 

Ob prazniku občine Celje se čestitkam pridružuje tudi 
vaša turistična poslovalnica Globtour. 

D e l a v c i 

G o z d n e g a g o s p o d a r s t v a 

C e l j e 

č e s t i t a j o v s e m d e l o v n i m 

l j u d e m i n o b č a n o m o b č i n e 

C e l j e o b o b č i n s k e m p r a z n i k u 

2 0 . j u l i j u . 



»če hočeš orožje razstaviti, ga moraš poznati - z razstavljanjem'pa ga najbolje spoznaš, 
so povedali mladi na taboru v Gorenju. j y M aa, 

S tabora Gorenje 85 
Mladinke in mladinci , ki 

ne obiskujejo šol srednjega 
usmerjenega izobraževanja, 
so preživeli 18 dni na Gore
nju. V taboru, ki ga vsako 
leto pripravlja oddelek za 
ljudsko obrambo konjiške 
občine, se j ih je letos zbralo 
42. Spoznali so osnove 
splošne ljudske obrambe in 
družbene samozaščite , zve
deli precej o orožju - od pe
hotnega do inženirskih in 
oklopnih bojnih sredstev 
ter doživel i vrsto zanimivih 
stvari . 

»Letošnjo generacijo lah
ko pohval im. Dobro izpol
njujejo vse naloge, i m a m o 
red, pokazal i pa so tud i veli
ko volje za d r u g e dejavnost i , 
ki bogatijo življenje v tabo

ru,« pravi k o m a n d a n t tabora 
Andrej K u b o t . 

Še vreme, v prvih d n e h 
p repo lno dežja, mlad ih ni 
oviralo v živahni dejavnosti . 
P o u k je l ahko bil v šotoru, 
ses tavke, m e d ka te r imi pre
vladujejo pesmi , za bilten, ki 
so ga izdaU, j e bilo mogoče 
pisati v šoli. Pr i t em je po
m e m b n o vlogo odigral akt iv 
Zveze socialist ične mladine , 
ki so ga ustanovil i že prvi 
dan. Dogodkov tud i kasneje 
ni zmanjkalo. Obiskali so j ih 
l judski pevci in godci z Go
renja, radioamaterj i in člani 
k inološkega druš tva iz Slo
venske Bistrice. Sami so za 
Dan borca pripravil i prosla
vo in obiskali vojašnico v 
Slovenski Bistrici ter Osan-
karico, kjer j e padel Pohor
ski bataljon. Če pr iš te jemo 
še vsakodnevna špor tna tek

movanja med o b e m a vodo
ma, uredi tev ograje okoli šo
le na Gorenju in zaključni 
mi t ing ob t a b o r n e m ognju, 
j e že kar težko verjeti, da so 
vse to naredil i v t ako krat
k e m času. 

Za mlade , ki so bili večino
m a prvič od doma, j e bilo to 
vel iko doživetje. Ne le zaradi 
t istega, kar so se naučil i , 
t emveč tudi zaradi spozna
nega tovarištva. Da j e tako, 
imajo zasluge v veliki mer i 
člani vods tva tabora - poleg 
k o m a n d a n t a Andreja Kubo-
ta so bili z njimi še Davorin 
B a u m a n . Miran Žgank, Mi
lan J e l enko in Darko Knez. 
K u h a r Izidor Turščak pa j e 
tud i z d r u g e s t rani poskrbe l , 
da vsem skupaj ni zmanjkalo 
energije. 

M I L E N A B. P O K L I C 

Jožica Vranjek iz Starih Sle
men: »Doma smo imeli veliko 

»dela s spravilom sena. Ko sem 
dobila poziv sem morala na ta
bor. Saj sem se veliko naučila, 
družba je tudi zelo v redu, sa
mo zaradi krme me skrbi in za 
mamo mi je dolgčas.« 

Miran Slatinek s Skomarja: 
»Vse o orožju smo se naučili. 
Znamo ga razstavljati, veliko 
smo slišali o bombah. Pa o 
tem, kako je treba mirno stati, 
kako se koraka, kako je treba 
ubogati ukaze. Ne, nič se mi ne 
zdi pretežko.« 

Tonči Pungartnik iz Vita
nja: »Na taboru je zelo v redu. 
Sprva je bilo bolj klavrno, po
tem pa sem se navadil. Kar na
prej se kaj dogaja, tako da res 
ne more biti dolgčas, č e bi bilo 
treba, bi še kar ostal tukaj-« 

Nevenka Laporšek s Stra
nic: »Z vseh strani konjiške 
občine smo prišli. Nismo se 
poznali med seboj, sedaj pa se 
dobro ujemamo. Prijetna druž
ba smo, vsi enaki, fantje in de
kleta. Sicer pa tako ni razlik -
tudi v spretnosti ne.« 

Franci Šterk: že 38 let dela kot natakar, zadnja leta vse več \ 
v planinah. 

PLANINSKE POi 

Ljubezen do 
Hotelske izkušnje, ki sta si jih 

Franci in Fani Šterk nabrala v letih 
službovanja, jima sedaj še kako prav 
pridejo. Frišaufov dom na Okrešlju 
namreč sodi med lažje dostopne pla
ninske postojanke in je le 45 minut 
hoda oddaljen od slapa Rinke, zato je 
ob sobotah in nedeljah v domačno 
urejenem domu več izletnikov kot \ ^ 
»pravih« planincev. 

Prav med pogovorom s Franci jem j e 
prišla na Okrešelj večja skupina izlet
n ikov s ha rmonikar jem na čelu. Neka
teri m e d njimi - videlo se j im je, da so 
bolj vajeni dol inskih poti - so bili po
nosni , ker so premagal i teh 45 m i n u t 
s t rmine in seveda - žejni. Franci se j e 
opravičil za h ip . In res le za hip; u rno 
se j e vrtel za s k r o m n i m star im šan-
kom. Oči tno tudi leta - 57 j ih šteje -
niso otopela njegove na taka r ske spret
nosti . P r e d v s e m pa ne ljubezni do tega 
poklica. 

»Že 36 let sem na takar in če bi še 
enkra t izbiral, bi se spet enako odločil, 
zakaj tohko mi je dal ta poklic,« pravi 
Franci . 

Z ženo Fani , ki j e izučena kuhar ica , 
že dolgo skupaj delava. Začela sta v 
hotel ih ob morju, po tem pa ju j e vse 
bolj vleklo v gore. 

»V hr ibih nama je všeč, ker sva sa
ma,« pravi Fani . 

»Če bi dobil v dohni dvakra t večjo 
plačo, bi se vseeno odločil za hribe,« 
doda Franci , ki je bil dolga leta oskrb
nik raznih p laninskih koč: 10 let na 
Veliki planini , 2 leti na Gol teh in 2 leti 
na Kureščku . 

»Človek se nekj 
navadi na goste, 
Res j e lepo delati 
t ako na tančni kot 
morju. Zavedajo« 
nah ne moremo ni 
j a ko t v dolini ir-! 
tudi kaj narobe, t* 
d imo domačnost:'! 
j e razgovoril Fran^ 
n i n e c . 

Okrešelj radi ot 
več j e Nizozemc 
strijcev. 

»Ravno danes! 
zemca,« j e pove« 
f lamsko in j e bila 
cema. Fan i poleg 
ško, mož pa nemš 
ko da se z večino 
zumeta . 

Ti odhajajo zadi 
kaj Fani , ki dobrt 
n ih kuhen j , ve, k« 
kaj j im mora pofi 

Ko smo že bilil 
k a k o r ni hotel 
»Vsak petek jih I 
gor in l ahko jih 
tudi ostalim pla" 
tudi pomagajo.* 

Iz kuhinje , kjer 

Frišaufov d o * 
stavljen na nao| 
metrov. Od tam j 
ninskih poti; doj^ 
poldrugo uro hp* 
in pol, prav toli^* 
Češke koče. do J« 
hoda. 

Vas, Icjer je v vsalci 
Bil je v letošnjem letu doslej eden najlepših poletnih 

dni, ko smo se z Mirkom Jugom, tudi navdušenim gasil
cem, ki bo menda ustavnovi l celo gasi lski pevski zbor v 
domačem kraju, pripeljali pred gasilski dom v Lokrovec. 
Po vasi se je poleg kokoši igralo nekaj otrok, sonce pa je 
prijetno ogrevalo kraj, ki je izključno kmetijski z nekaj 
zasebne obrti. Dobro je delo to sonce rasti, ki sta jo letos 
vse preveč namuči la mraz in deževje. Sonca rabi vse tisto, 
kar bomo mi potreboval i jeseni in pozimi. Prostori pred 
hišami so lepo urejeni in čisti , poleg ostalega je vel iko 
cvetja, ki se bohoti tudi z oken starih in modernejših hiš. 

Pred gasi lskim d o m o m , sr
cem kraja, se us tav imo. Na
sproti njega je pred hišo 
kljub dopoldnevu , ko j e naj
več dela po polju, v hiši in 
okoli nje, stalo sedem žensk 
oblečenih v gasilske unifor
me. Ve te ranke Lokrovca, ki 
letos na tekmovanj ih prepri
čljivo uženejo tud i m o š k e 
ve te ranske ekipe, saj med 
ženskami sploh nimajo kon
kurence . Emil Žlender, gasil
ski zanesenjak, sicer pa taj
nik gasilskega druš tva v Lo-
krovcu, ne more prehvali t i 
»svmih« veterank: »Strašne 
so! Čeprav imajo prav v t em 
času največ dela, niso nikoli 
zamudi le na t rening. Točne 
so bile bolj, ko t drugi , mlajši, 
ka te r im so lahko samo za 
vzgled. In po vsakem, t renin
gu so še posedele, poklepeta
le in zapele, po tem pa odšle 
na svoje domove , ki so v ne
posredni bližini gasilskega 
doma.« 

Janko Tumšek, poveljnik 
druš tva: »Imamo 17 deset in , 
od tega j ih je kar 14 sodelo
valo na obč inskem prven
stvu in osem na p o d r o č n e m 
v Rogaški Slatini, kjer smo 
imeh m e d druš tvi šmarske , 
šent jurske, laške, konj iške 
in celjske občine najmočnej
še zastopstvo in tud i naj
uspešnejše , saj se je šest de

setin uvrsti lo na eno izmed 
prvih t reh mest , dve pa sta 
bili četrti.« 

Mirko Jug: »Lokrovec ima 
okoli 260 prebivalcev in dru
štvo okoli 200 članov. Pri nas 
ni družine, ki ne bi imela ga
silca. So pa družine, kjer so 
vsi člani te human i t a rne or
ganizacije.« 

Čeprav tudi ostale deseti
ne na tekmovanj ih dosegajo 
lepe rezultate, je v zadnjih 
mesec ih večja pozornost po
svečena ekipi ve terank, ki so 
se že zbrale kot mlada dekle
ta leta 1952 ter se na t ekmo
vanjih pojavljajo tudi zdaj 
kot zrele žene. Desetar je Eli
zabeta Čerčnik (50 let), ob 
njej pa so še Marija Kojnik 
(52), Ivanka Pečnik (48), 
Frančiška Čelik (51), Anica 
Pliberšek (51), Milica Velen-
šek (50) in Zalika Jezernik 
(49). Vse so kmet ice in go
spodinje, ki so pc košnji in 
spravilu sena ter drugih do
mačih opravlih še vedno na
šle tol iko časa, da so se ude
ležile vaj in uspele dvakra t 
zmagat i - na obč inskem in 
p o d r o č n e m prvens tvu . Zdaj 
pa se je m e n d a za t akn i l o . . . 

Emil Žlendar: »Sporen je 
bil že nas top v Rogaški , kjer 
so kot ed ina ženska veteran
ska skup ina nastopi le med 
mošk imi veterani in g ladko 

zmagale. Na repub l i škem pj, 
vens tvu za njih ni kategorij^ 
rade pa bi nastopi le in prav 
bi bilo, da j im to zveza omo, 
goči, pa čeprav med ma 
škimi.« 

Desetarka Elizabeta: »Že 
limo, da bi tud i pri drugi), 
gasilskih druš tv ih ustanovili 
ženske ve te ranske desetine 
in bi se z njimi pomeri le . \ 
konkurenc i bi postale vse šf 
boljše!« 

Marija: »Doslej veterank 
ni bilo in m e s m o prvi takšen 
pr imer v Sloveniji.« 

Ivanka: »Problem je \ 
t em, da n i m a m o svoje kate. 
gorije in m o r a m o tekmovati 
med moškimi , kar pa nas ne 
moti , saj j ih brez težav prei 
magujemo.« |j 

Frančiška: »Če že stremif 
m o za tem, da bi v gasilski« 
vrs te vključili č imveč ženshs 
je prav, da n a m tudi o m o g o t 
čijo pre izkus znanja in spoB 
sobnost i na tekmovanjih.« \ 

Anica: »Vadile smo zvečer* 
med šesto in osmo uro. L e ' 
tos smo začele znova. Prej, ' 
ko smo bile mlade , nismo! 
imele drugega razvedrila kot! 
udejstvovanje v gasilskem' 
društvu.« 

Milica: »Predno smo pri-j 
šle na vaje, smo zmetale šCj 
po tri, štri pr ikol ice sena, 
vendar kl jub t emu nikoli ni
smo zamudile.« 

Zalika: »Domenile smo se, 
da se b o m o tud i po tekmova-i 
nju dobivale vsaj vsakih šti-( 
rinajst dni . N i smo po pisar ( 
nah in se n e m o r e m o pogo-; 
voriti o težavah, tako pa se' 
bomo lahko. In spomine bo-( 
m o obujale ter za konec šel 
k a k š n o lepo domačo zapek i 
To pa je tud i vse razvedrilo,| 
ki ga imamo.« « 

Gasilci iz Lokrovca nisoj 
dobr i s amo na tekmovanjih,! 



j gasilec 

Čerčnik je dese-
te gasilk veterank 
ca. Sa področnem 
ju v Rogaški Sla-
topila poškodova-
r to ni vplivalo na 
tpeb ekipe, ki je 
yo zmagala. »Zeli-
0 pametne konku-
ti to bi bilo dobro 
e,* je odločno po-
našem obisku, to-
1 ekipe pa so ji sa-
ile. 

idi pri obnovi svo-
i, Icaterega so začeli 
I pr«l tremi leti in 
opravili že 16 t isoč 
h ur. Če bo vse po 
)dom dokončali do 
bodo slavili 40-let-

(ja, to pa bo čez dve 
iarniškim uram j e 
§teti še pr i spevek 
v raznem mater ia lu 
i širše družbe, mot i 
prispevka zasebni-
lovem kraju na ob-
)riznajo... Prejšnji 
ii za število č lanov 
poleg tega pa so 

Lokrovcu dobil i na 

sk rb še novo naselje v Novi 
vasi ter šolski gasilski pod
mladek v osnovni šoli Fran 
Roš. O p r e m e je vedno več in 
t reba jo je us t rezno spravit i . 
Pr idobi l i so že garaže, garde
robo, v e č n a m e n s k o dvorano 
za ostale po t rebe kraja in 
krajanov, k l u b s k e prostore , 
čajno kuhinjo in pros tore za 
dežurs tvo. 

V okviru gasi lskega dru
štva deluje mlad inska sekci
ja (okoli 100 članov), ki pri-
pravja vse proslave. Zaradi 
številnih mladincev nimajo 
p rob lema s pomlajevanjem 
dese t in in d ruš tvo j im nudi 
vso pomoč . Pozimi so nasto
pili v šesti občinski ligi v ma
lem nogometu in se uvrstili v 
pe to ligo. Poleti ne igrajo, 
ker j e d o m a preveč dela. 
Razmišljajo o ustanovi tvi 
pevskega zbora in d r a m s k e 
skup ine (ta je bila pred in 
m e d vojno v Lokrovcu že 
izredno aktivna). Dos ledno 
izvajajo sklep 10. kongresa 
s lovenskih gasilcev, da 
vključijo v svoje vrs te tud i 
č imveč žensk. V tem uspeva
jo in ženske deset ine so se že 
udeležile memor ia lnega tek
movanja Matevža Haceta, pr
vega p redsedn ika gasi lske 
zveze Slovenije. »Ob večanju 
članstva pa nastajajo proble
mi z o p r e m o in denarjem. 
O p r e m o so dekle ta na tek
movanju zamenjevala, sa jni -
so smela nastopi t i v civi lnem 
oblačilu. Na žiro računu ima
mo 2,85 din,« pojasnuje Emil 
Žlender in takoj doda, da j ih 
to ne bo uničilo. »Vsako leto 
k u p i m o prašiča in sami nare
d imo klobase , ki j ih i m a m o 
po tem za malice t ist im, ki 
pomagajo pri gradnji doma. 
Na tekmovanja se pel jemo s 
svojimi avtomobil i in svojim 
denar jem. Že doslej smo vlo
žili v d o m 5,5 milijonov di

narjev, za^ d o k o n č n o uredi
tev pa bomo potreboval i še 
okoli 2,5 milijonov. Največje 
pr ispevala požarna skupnos t 
3 milijone.« 

Ko vrli gasilci v Lokrovcu 
razmišljajo o svojem delu in 
uspehih vseh deset in se ob 
uspehu ve te rank radi pohva
lijo tudi z najmlajšo deset i
no, ki j e dobila priznanje ob
č inske zveze druš tva prijate
ljev mlad ine na obč inskem 
prvens tvu . Njihova deset ina 

Poletno rajanje z 
lokrovškimi gasilci 

Lokrovški gasi lci so ak
tivni tudi na družabnem po
dročju. Tako že nekaj let v 
začetku leta pripravljajo v 
hali Golovec gasi lski ples, 
ki pa je namenjen vsem, ne 
samo gasi lcem. 

V petek, 19. julija pa bodo 
na drsal išču v Mestnem 
parku pripravil i poletno ra
janje z ansambloma ECHO 
in Lojzeta Slaka. Prireditev 
z raznimi poletnimi osvežil
nimi dobrotami se bo začela 
ob 16. uri in trajala v prijet
no noč. 

je bila v poprečju stara pet 
let, najmlajša članica pa je 
štela komaj tri leta in pol. Pa 
še naj k d o reče, da v Lokrov
cu pri Celju resnično niso 
domala vsi zastrupljeni s ta
ko p o m e m b n i m poslan
s tvom, kot j e gasilstvo. Ko bi 
le imeli še več takšn ih Lo-
krovcev, ne samo na podeže
lju, t emveč tud i v mes t ih in 
blokih ter s tanovanjskih so
seskah. Pa ne gre samo za 
spoznavanje z gasi lskimi 
veščinami , t emveč tud i za ti
sto ostalo, kar počenjajo v 
Lokrovcu - večerni prijetelj-
ski pogovor, izmenjava 
mnen j , p o m o č in tud i pe
sem. Varneje se človek poču
ti, če ve, da j e ob njem prija
telj. 

T O N E V R A B L 

Takale je bila ženska ga
silska desetina v Lo
krovcu leta 1952. Stojijo 
od leve proti desni Mari
ja Kojnik, Ana Stenič-
nik, Jožica Škofca, Ana 
Pliberšek, Frančiška Če-
lik in Milica Velenšek 
ter spredaj Marija Mal-
gaj in Ivanka Pečnik. Ne
koč kot mlada dekleta, 
dartes pa veteranke, še 
vedno nastopajo skupaj 
Kojnikova, Pečnikova, 
Čelikova, Pliberškova in 
Velenškova katerim sta 
se pridružili Elizabeta 
Černik in Zalika Je-
zernik. 

Nasmejane veteranke iz Lokrovca, ki se na gasilskem področju ne ustrašijo niti moških sovrstnikov in 
čakajo, kdaj bodo dobile ustrezno konkurenco. 

JANKE Piše 
Srečl<o Šrot 
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lonci, j e ta dan pri jetno dišalo. 
»Nič posebnega ni,« j e bila sk romna , 

čeprav j e bila vesela pohvale . In poh
val na r ačun njenih okusn ih enolon
čnic in d rug ih jedi res ni malo, čeprav 
je kuhanje v takšni postojanki precej 
težje, kot pa nekje v hotelu. 

»Tu moraš vse sam opraviti , v hote lu 
pa samo svoje vnaprej določeno delo,« 
pravi. »Sem pa vseeno zadovoljna. 
Najbolj vesela pa sem kadar p o m i v a m 
posodo pri o k n u in vidim čredo gam
sov na plazu. Kakšn ih t r ideset j ih je in 
vsak dan pridejo.« 

Franci S te rk bo pr ihodnje leto imel 
dovolj delovnih let za pokojnino, Fani 
čaka še dve leti dela. Na vprašanje, če 
bosta še vstrajala na Okrešlju, sta od
govorila kot eden: »Težko in naporno 
delo j e to, toda, če naju moči ne bodo 
izdale, po t em se b o m o pr ihodnje leto 
spet l ahko srečevah na Okrešlju.« 

V Fr išaufovem d o m u imajo približ
no 100 ležišč. Za prenočišče v sobah j e 
po t r ebno plačati 550 dinarjev (400 di
narjev s p lan insko izkaznico), v skupn i 
spalnici 400 dinarjev (300 dinarjev) in 
na skupn ih ležiščih 300 dinarjev (180 
dinarjev). 

V d o m u vam ponudi jo enolončnice 
po 220 dinarjev, kranjske k lobase po 
270 dinarjev, h renovke po 150 dinar
jev, žganci z zeljem so 240, pečenica z 
zeljem pa 320 dinarjev, j u h e po 90 di
narjev, kosilo pa j e 600 dinarjev. Na 
Okrešlju ponudi jo tudi čaj po 40 dinar
jev (z h m o n o 50), pivo je_ 160, tu r ška 
kava pa 80 dinarjev. Fani Š te rk vsako-
ju t ro p o n u d i svež kruh , ki ga sama 
speče, pos tojanka pa je dobro oskr
bljena, ker imajo iz Logarske dol ine 
napel jano vlečnico. 

Frišaufov dom na Okrešlju so zgra
dili leta 1908, Že prej je bi la na Okreš
lju nemška planinska koča, s lovenski 
planinci pa so si vseskozi prizadeva
li, da bi lahko postavi l i svoj planin
ski dom. Več let so zaman prosili za 
dovolenje. Pomagalo j im je naključ
je, ko je leta 1907 plaz z Mrzle gore 
podrl nemško kočo. Nemci so potem 
zgradili le zasi lno hiš ico, s lovenski 
planinci pa so dobil i dovolenje za 
večji planinski dom - s lovesna otvo
ritev je bi la že 2. avgusta leta 1908. 

Dom so potem obnovi l i leta 1962, 
celjsko planinsko društvo pa načrtu
je, da ga bodo ponovno obnavljali 
prihodnje leto, da bi zagotovi l i boljše 
b iva lne pogoje tako za oskrbnika kot 
za planince. 

Dom so poimenoval i pa Frišaufu 
(pravilno se piše Fri.schaui', vendar ta 
nemški pri imek pogosto pišemo kar 
fonetično), profesorju na graški uni
verzi, ki je odkrival Savinjske alpe 
podobno kot Kugy Julijce. Vendar pa 
je Frišauf ve l iko pripomogel k razvo
ju s lovenskega planinstva in je zara
di tega prišel v spor z nemškimi pla
ninskimi društvi , zato pa so ga tudi 
izključili z graške univerze. Sploh je 
za začetke planinarjenja v Savinj
skih alpah značilen zagrizen narod
nostni boj. Frišauf ima največ zaslug, 
da so zgradili prvi koči na Okrešlju 
in na Korošici. Sprva je planinaril v 
Savinjskih alpah sam, kasneje pa se 
mu je pridružil Kocbek. 

Frišaufov dom na Okrešlju. 

Fani Šterk: planincem na Okrešlju vsako jutro ponudi svež kruh. 



Ste že bili na morju? 
Seveda! Le tos m o r d a ne, zato pa zagotovo lani ali pred

lani, kajne? 
I m a t e radi s t r ipe? 
J a s n o , da j ih ima te ! In da j ih n e bos te s a m o prebirali , 

poskus i t e enkra t še sami narisat i k a k š e n str ip. Tokra t o 
doživljajih z morja: s m e š n i h ah žalostnih, napet ih ah ohlap
nih, grozljivih ah j unašk ih . 

In da bos te pravi čas gotovi, se še ta h ip spravi te k delu. 
Vaše s t r ipe p r i čaku jemo v uredniš tvu do petka, 2. avgusta 
1985. 

In da se n e bos te poskuša l i izmazati s t akšn imi fintami ko t 
ta le t ip spodaj . 

P a še naš naslov, če s te ga že pozabiU: NOVI T E D N I K , Trg 
V. k o n g r e s a 3a, 63000 C E L J E . 

Babica pripoveduie 
N e k o č j e ž i v e l . . . p ravzaprav j e živela k ra l j i ca . . . Mihec, m i 

hočeš pr ines t i naočn ike z o m a r e . . . torej , kje smo že 
os tah? . . . n e k o č so živeli trije b r a t j e . . . Špelca, zapri okno , 
t ako m i piha pod n o g e ! . . . No, živeh so trije zmaji, ki so 
u g r a b i l i . . . Mihec, pojdi po ogrinjalo, n e k a m h l a d n o j e v 
s o b i . . . Torej , kraljica j e imela s i n a . . . Jo j , kol iko j e že ura, že 
zdavnaj bi moral i bit i v pos te l j i . . . se pravi, bil j e nek počen 
lonec in pravlj ice j e konec! 

L. Z. 

Glasilo v Ljubiiem 
čeprav so počitnice,, mladi člani uredniškega odbora 

šolskega glasila na OŠ Šlandrove brigade na L,jubnem ob 
Savinji ne počivajo. V tem mesecu so izdali glasilo Mladi 
flosar, posvečeno dnevu šole, 80. letnici šolstva na Ljub
nem, 10. letnici nove šole in 40. letnici svobode. 

Julijska številka Mladega flosraja je precej zajetnejša 
kot ostale. Na 56 straneh se oglaša kar 132 mladih literatov, 
ki pišejo o življenju doma in v šoli. obujajo spomine na 
zgodovinske dogodke na Ljubnem in razmišljajo o turi
stični ponudbi svojega kraja. Škoda le, da v glasilu ni 
likovnih prispevkov, saj so ljubenski pionirji odlični 
risarji, kar dokazujejo številna priznanja z likovnih raz
stav. Pa ne, da se Ljubenci niso potrudih dovolj! Risbice 
manjkajo predvsem na račun premalo denarja, namenje
nega za tisk takšnih glasil. 

R.P . 

Brealf dance 
»Končno počitnice!« sem si 

rekel in vklopil teleekran. Mo
ral sem pozabiti nanje, kajti 
klicali so me. Spet po nekaj 
letih - sestanek pri VELIKEM 
BRATU. 

»Pridi sem, spremstva zaradi 
tajnosti ne moremo oziroma ne 
smemo dati. Kraj in čas: A (/64 
AVNRT 068.710!« sledila so 
ostala navodila. Ko mi je raču
nalnik dešifriral kraj in čas, 
sem moral pohiteti, vse je ka
zalo, da se je zgodilo nekaj po
membnega. 

Spet se nas je sestalo manj 
kot na prejšnjem sestanku. 
Kljub naši anonimno.sti so nas 
odkrivah in atentati niso bih 
redki. VELIKI BRAT je v teh 
letih dobil nekaj sivih las. Na 
plakatih ga tiskajo še črnolase-
ga. Verjetno ga zdelujejo pro
blemi, ni vse tako lepo, kot go
vori glas s teleekrana na infor
macijah. 

Zaskrbljeno je razlagal: 
»Mladina se je začela prebuja
ti, povečuje se raznovrstna ak
tivnost. Naklada računalniških 
kaset z raznimi kritikami se ve
ča, nezadovoljstvo raste, boj
koti, prostovoljcev za fronto 
skorgj ni več, organizirajo celo 
mirovna gibanja, povečuje se 
zanimanje za študij in šolanje 
nasploh! Hitro moramo vse to 
zajeziti in omenjene dejavnosti 
hkvidirati, zato smo vas pokh-
cali." 

Analize, študije, razprave -
tedni so minevali kot trenutki. 
Zaključek: vsemu temu je 
vzrok povečana domišljija. Te 
ne bomo mogli nikoli izkoreni
niti, lahko pa bi jo nekako obr
nili v pravo smer - v našo 
smer! 

Začeh smo sestavljati pro
gram. Iz mnogo predlogov 
smo izbrah tako imenovani 
BREAK DANCE. VELIKI 
BRAT je bil navdušen nad 
predlogom. Zbrali smo glasbe
nike, plesalce, režiserje in za
čeli delati. Nastala je glasba -
povsem nova. Plesalci so nato 
dobili nalogo, da ustvarijo nov 
ples - čimbolj preprost, dosto
pen vsem in povsod in čimbolj 
aktiven. To bo zaposlilo domi
šljije. Seveda je bilo treba za
misel zasejati med mlade, to pa 

bi bilo najbolje narediti preko 
filma. Režiserji so se res potru
dili. Celoten projekt smo kon
čali prej, kot sem načrtoval, bi
lo je ogromno dela. Čudovito 
sem se počutil, ko sem spet 
vstopil v svojo celico po nekaj 
mesecih. Avtomatsko sem 
vklopil teleekran, naš program 
je že tekel. Po nekaj dneh je 
mladina reagirala. Sprva ni bi
lo uspeha, toda v n e k ^ tednih, 
se je naš program prijel kot ce
pivo. Vse živo se je ob divji 
glasbi metalo na zobe, skakalo 
- in to povsod: celo na ulicah. 
Presenečen sem bil nad uspe
hom. Tega si ni upal nihče na
povedati. 

Prejel sem lepo razglednico: 
»Lep pozdrv z morja! Joana,« 
Vstavil sem jo v računalnik in 
čakal na dešilriranje. VELIKI 

BRAT je vsem sodelujočim v 
projektu čestital in izrekel 
priznanje. Žal pa moramo osta
ti anonimni, sicer vse skupaj 
ne bi imelo smisla in izpostavi
li bi se teroristom, kijih mrgoli 
povsod naokrog. 

Zanesenega od navdušenja, 
da mi je pisal sam VELIKI 
BRAT, me je zdramil tele
ekran: »Čas je, da začneš s štu
dijem.« 

Tedaj sem se zdrznil: minile 
so še ene počitnice. 

PERO ČIVOREP 

Prav zanimivo razmišlja
nje, moram reči. Pa še dokaz 
za vse naše bralce in pisce, da 
imajo vstop v našo rubriko 
vse teme, da so le zanimive. 
Vse Počitniške zgodbe zbira
mo na naslovu: NOVI TED
NIK, Trg V. kongresa 3a, 
63000 CELJE 

RAZPISNA KOMISIJA UPRAVNIH 
ORGANOV SKUPŠČINE OBČINE 
ŽALEC 
objavlja 
prosta dela in naloge: 

- svetovalca za normativne, 
komunalne in premoženjskopravne 
zadeve, 

z zahtevano visoko strokovno izobrazbo pravne 
smeri ali druge ustrezne visoke šole in pet let delov
nih izkušenj. 
Delovno razmerje se sklene za nedoločen čas, s 
polnim delovnim časom. 
Kandidati morajo biti družbenopolitično aktivni. 
Pisne prijave z dokazili o izpolnjevaju razpisnih po
gojev dostavite v 15 dneh kadrovski službi upravnih 
organov skupščine občine Žalec. 
Kandidati bodo o izbiri obveščeni v 30 dneh po 
poteku objave. 

»SIGMA« 
Gradbeni elementi in montaža 
Zabukovica 

Komisija za delovna razmerja 
razpisuje 
za šolsko leto 1985/86: 

KADROVSKE ŠTIPENDIJE 
- ključavničar 

2 štipendiji 

- varilec 
2 štipendiji 

- klepar 
2 štipendiji 
Kandidati morajo k vlogi (obr. DZS SPN-1) priložiti: 
- potrdilo o vpisu v šolo 
- fotokopijo zadnjega šolskega spričevala 
- potrdilo o dohodku staršev v preteklem letu. 
Prijave z zahtevanimi dokumenti pošljite na naslov: 
»5IGMA« Gradbeni elementi in montaža, Zabukovi
ca 87, 63302 Griže, Kadrovska služba v 15 dneh po 
objavi razpisa. 

Administrator sektorja 
Pogoji: 
Končana dveletna administrativna šola, tri mesece 
delovnih izkušenj, dobro obvladovanje strojepisja. 
Delovno razmerje se sklene za nedoločen čas, po
skusna doba traja 30 dni. 
Prijave z dokazili pošljite v 8 dneh po objavi na 
naslov: 
»SIGMA« - Gradbeni elementi in montaža, Zabuko
vica 87, 63302 Griže. Kandidate bomo o izbiri obve
stili v 15 dneh po objavi razpisa. 

Bralci Izbirajo roman 
Odziv na našo pole tno nag radno igro, v kater i bos te bralci 

Novega t edn ika sami izbrali roman , ki ga bo NT objavljal od 
s e p t e m b r a napre j , j e naletela na dobe r odziv. Vse več kupo
nov z vašim.i glasovi prihaja v redakci jo. Toda, znova se 
potrjuje dejstvo, da so okusi pač različni. Predlagal i ste 
vel iko zanimivih del, doslej kar 25 različnih naslovov. Pose
bej nas veseli, da se odločate zlasti za dela s lovenskih pisate
ljev. Največ glasov imajo zaenkra t naslednja dela: P o d svo
b o d n i m soncem (F. S. Finžgar), Ovčar R u n o (A. Cerkovnik) , 
Umiranje na ob roke (I. Torkar) in Miklova zala (Sket). 

Do konca igre j e daleč, torej j e tud i to le t r enu ten vrstni 
red. 

Tud i nag rade se v redakcij i še zbirajo. Zaenkra t izdamo le 
to, da j ih bo vel iko in da b o d o p r e d v s e m pr iv lačne in prak
t ične, če tud i manj bogate , v sekakor dobrodoš le v vsakem 
d o m u . Naj ponov imo: v žrebanju, ki bo v začetku septem
bra, bodo sodelovah vsi, ki bodo na k u p o n u iz Novega 
t edn ika sodelovali s svojimi predlogi . Več kot bo glasovnic 
(dopisnic), več bo tud i možnost i za srečo pri žrebu. „ 

Nagradna igra Novega tednika 
Bralci izbirajo roman 

v NT želim brati roman (povest) 

(Kupon izrežite in izpolnite, nalepite na dopisnico 
in pošljite na naslov Novi tednik, Trg V. kongresa 
3a, 63000 Celje. Vse prispele izpolnjene kupone 
bomo upoštevali pri žrebu nagrad J 



NOCNE 
CVETKE 

• prejšnji teden je nez
nanec iz telefonske govoril-
j^ce v Iršičevi ulici v Celju 
ukradel medkrajevni tele-
fon, vreden 500.000 dinar-
iev. Poštarji so bili presene
čeni, saJ so bili doslej veči
noma navajeni na nepridi
prave, ki so j im telefone le 
poškodovali. Mogoče pa je 
neznani tat imel dovolj de-
j^a^a samo za telefonski 
priključek, za telefonski 
aparat pa mu ga je že 
zmanjkalo. 

• Stjepan Š. iz Trnovelj 4 
je obležal pred samopo
strežno trgovino na Mari
borski cesti. Bil j e povsem 
brez moči, zato so ga milič
niki odpeljali v Zdravstve
ni dom. Toda že nekaj mi
nut kasneje je poklical 
zdravnik iz Zdravstvenega 
doma in prosil za pomoč -
Stjepanu S. so se moči po
vrnile in je začel razgrajati. 
Njegova alkoholna avantu
ra seje končala k ^ klavrno 
_ v prostorih za treznerge 
na Postaji milice. 

• Stjepan Š. iz Škapino-
ve uhce se je pretepal in 
razbijal v restavraciji na 
Dolgem polju. Miličnikom 
ni preostalo drugega, kot 
da so ga »ohladili« v pro
storih za treznenje. 

• Na celjskem odprtem 
kopališču si še niso omishh 
nočnega kopanja, zato so 
morah Robert H., Edi P. in 
Jože I. ob 22. uri zvečer pre
plezati ogr^o , da so se lah
ko namočili v vodi. Ker so 
bili precej glasni, so iz hote
la Merx zaprosili za inter
vencijo, mihčniki pa so fan
te zaenkrat samo opozorili. 

Slovesno za dan šoferjev 
Ob d n e v u šoferjev (praznujejo 13. julija v spomin na osvobodi tev Žužemberka pred 42 

leti, ko so v n a p a d u sodelovale tud i motor iz i rane enote NOV) je bila na našem območju 
osrednja s lovesnost v Mozirskem gaju, manjše s lovesnost i pa so pripravila tudi posamezna 
združenja šoferjev v občinah . Celjsko združenje j e pripravi lo s lovesno parado^po celjskih 
ulicah, na to pa je delegacija položila venec na grobnico na rodn ih herojev na Š landrovem 
t rgu. 

PROMETNE 
NESREČE 

Nesreča zaradi 
Izsiljevanja 
prednosti 

v sredo, 10. julija se je pri-
bhžno ob 17. uri zgodila pro
metna nesreča zaradi izsiljeva
nja prednosti v križišču Ker
snikove in Oblakove ulice v 

Celju. Po Kersnikovi ulici pro
ti Dečkovi cesti je z osebnim 
avtomobilom vozil TOMO KO-
LARIČ, 42, iz Celja. V križišču 
z Oblakovo uUco mu je z leve 
strani pripeljala s kolesom na 
pomožni motor 16-letna M. H. 
iz Žalca. Zaradi izsiljevanja 
prednosti je prišlo do trčenja, 
pri tem pa je bila voznica hudo 
poškodovana, njena, prav tako 
16-letna sopotnica pa lažje in 
so obe prepeljah v celjsko bol
nišnico. 

Požar v avtomoliilu 
v soboto, 13. julija je proti 

Jelcam vozil z osebnim avto
mobilom znamke Opel kadett 
FRANC PLANKO iz Paridola 
6. Voznik Planko je opazil dim, 
ki je prihajal izpod pokrova 
motorja, zato je avtomobil 
ustavil. Ko je pokrov motorja 
odprl, je ogenj zajel avtomobil, 
škodo, k i je nastala na avtomo
bilu pa so oceniM na okoh 500 
tisoč dinarjev. 

Nezgoda na travniku 
v soboto, 13. julija se je ob 

pol desetih zvečer hudo ranil 
37-letni KAREL PLANKO iz 
Paridola 26. Plaiiko je imel na 
prikolici traktorja naloženo 
travo in je vozil po klancu nav
zdol. Zaradi prevelike teže tra
ve na prikolici in ker le-ta ni 
bila zavrta, je traktor začel dr
seti po strmini in po pribhžno 
50 metrih drsenja se je traktor 
prevrnil in pod sabo pokopal 
voznika, ki se je pri tem hudo 

rcuiil in je na zdravljenju v celj
ski bolnišnici. 

Neprevidno prečkal 
cesto 

v nedeljo zjutraj je iz Sote
ske proti Radmirju vozil kole
sar, 34-letni FRANC ROMIH iz 
Polzele. V Mozirju je nenado
ma prečkal cestišče IVAN 
BRINJAVEC, 66, iz Moziija in 
trčil v kolesarja. Pri trčenju sta 
oba padla po cestišču, Brirye-
vec se je pri padcu huje poško
doval in je na zdravljenju v 
celjski bolnišnici. 

Čelno trčenje s 
tovornjakom 

Prejšnjo sredo, nekaj minut 
pred enajsto uro dopoldne se 
je v Hudi luknji zgodila pro
metna nesreča, pri kateri sta se 
poškodovali dve osebi, materi
alno škodo pa so ocenili na 150 
tisoč dinarjev. 

Iz Titovega Velenja proti 
Slovenj Gradcu je vozil z oseb
nim avtomobilom 26-letni JO
ŽE GOLEČ iz Dobletine pri 
Laškem. V Hudi luknji ga je 
zaradi neprimerne hitrosti in 
mokrega cestišča zaneslo v le
vo in je pri tem čelno trčil v 
nasproti vozeči tovorni avto
mobil, ki ga je vozil ZDRAV
KO JAMER, 30, iz Prevalj. Pri 
trčenju se je voznik Goleč hu
do ranil, sopotnik v osebnem 
avtomobilu FELIKS GRAB-
NER iz Zagorja pa lažje. Oba 
so prepeljali v slovenjegraško 
bolnišnico. 

Kazen nasilniku 
Na cel jskem sodišču so obsodi l i na enotno kazen 6 

mesecev zapora 22-letnega Mirka Balsa iz Podgorja. 
Bals je bil obtožen nasi lniškega obnašanja in 
poskusa preprečitve uradnega dejanja uradni osebi. 

Popoldne , 15. maja letos sta se v bifeju »Park« v 
Maistrovi ulici v Celju spopad la brata S rečko in Mirko 
Bals. Ko so ju d rug i gostje začeli miriti , sta se lotila 
njih, po t em pa pobegni la iz bifeja. 

Malo kasneje j e S rečko Bals splezal na elektr ični 
drog v Selcah, občani so obvesti l i mihčn ike , ki so 
poskušali S rečka prepr iča t i , da bi splezal z droga. 
Takrat j e prišel tud i Mirko Bals in se lotil mil ičnikov, 
da bi l ahko njegov bra t zbežal. 

Sodišče j e Mirka Balsa za nas i ln iško obnašanje v 
bifeju P a r k obsodi lo na 3 m e s e c e zapora, pri t em pa so 
upoštevali, da j e bil ob toženec že prej večkra t kazno
van za p o d o b n a dejanja pr i sodn iku za p rekrške . Ker j e 
oviral mil ičnike, m u je sodišče pr isodi lo 4 mesece 
zapora, pri t e m izreku kazni pa so upoš tevah , da so 
miličniki pri svojem delu pogos to izpostavljeni. Na 
podlagi Z a k o n a o k a z e n s k e m pos topku so po tem 
Mirku Balsu izrekh e n o t n o kazen 6 mesecev zapora. 

S.Š. 

TUDI M A L O A L K O H O L A 
J E L A H K O P R E V E Č 

Namesto zaključka 
Današnji p r i spevek j e zadnji iz serije č lankov o alko

holizmu. Do sedaj s m o j ih objavili s k u p n o 31. Prvi je 
izšel v N o v e m t e d n i k u 14. novembra 1984, po t em pa 
skoraj vsak t eden eden . Bralci, ki so naše pisanje redno 
spremljah, so se l ahko seznanih z n a s t a n k o m s indroma 
odvisnosti od a lkohola in z njegovimi posledicami. 
Obširno s m o opisah možnos t i in nač ine zdravljenja, k i j e 
danes d o s t o p n o v s a k e m u alkohol iku. Navedb smo 
^ekaj p red logov ozi roma uk repov za preprečevanje 
^koho l izma in za kor i s tno upo rabo pros tega časa. 

Opozorili s m o na nevarnos t i , k i j i h alkohol povzroča v 
prometu, v de lovnih okoljih in na področju o b r a m b n e 
sposobnosti države. N a v e d b s m o tudi nekaj naslovov 
knjig, iz ka te r ih l ahko č rpa te d o d a t n o znanje o alkoho
lizmu. 

Pri pisanju s m o sodelovali s t rokovnjaki iz oddelka za 
zdravljenje a lkohol izma, ki deluje v sk lopu nevropsihia-
Wčnega odde lka celjske bolnišnice . P o m a g a h so n a m 
zdravljeni alkohoUki s svojimi vprašanji , spoznanji in 
Izkušnjami. U p o š t e v a h s m o mnenja d rug ih strokovnja-
•^ov s področja med ic ine , pa tud i p r i p o m b e ljudi, ki se 
PokUcno ukvarjajo s p rob lemat iko a lkohohzma izven 
zdravstvenih us tanov . Za p o m o č se zahvaljujemo ured
ništvu Novega tedn ika , posebno n a m e s t n i k u odg. ured

n ika Mitji U m n i k u , ki jo s svojim osebn im prizadeva
njem omogoči l r edno izhajanje naših člankov. 

Naši č lanki so bili namenjen i l judem, ki so v svojem 
d o m a č e m in de lovnem okolju opazili s p r e m e m b e , pove
zane s pit jem a lkoholn ih pijač. S pomočjo naših infor
macij , bi se laže odločih k o m u in kako pomagat i , kajti 
vede t i m o r a m o , da j e za kakršnokol i p o m o č alkohol iku 
p o t r e b n o določeno znanje. Brez tega znanja svojci in 
sodelavci neho te »pomagajo« pri razvoju a lkoholne 
bolezni vse d o f e j , ko pos t ane alkohoUk preveč moteč , 
da bi še lahko živeli in delali z njim. Takra t pa se ga 
skušajo iznebiti , »pomoč« pa j e sestavljena iz očitkov in 
kazni . 

Opazili smo, da s e j e v zadnjih mesec ih povečalo zani
manje za zdravljenje a lkohol izma. K t emu je pr ipomogla 
zaos t rena gospoda r ska situacija, de loma pa tudi infor
macije v naši rubr ik i . V a m b u l a n t o za zdravljenje alko
holizma, ki deluje v pros tor ih Zdravs tvenega d o m a v 
Celju, prihajajo a lkohol iki in njihovi svojci, oglašajo se 
p reds tavn ik i iz de lovnih organizacij , kjer imajo pro
b l eme z a lkoho l izmom zaposlenih. 

Naši najbolj zvesti bralci pa so bili člani k lubov zdra
vljenih a lkohol ikov, ki so s svojimi mnenj i in pr ipom
bami spodbu jah t e rapev te in pisce teh člankov. 

Če bo z našo pomočjo našlo pot k razumevanju in 
s r e č n e m u življenju vsaj nekaj družin, j e bil naš n a m e n 
dosežen. 

In n e pozab imo: T U D I MALO A L K O H O L A J E 
L A H K O P R E V E Č ! 

DR. Z D E N K A ČEBAŠEK-TRAVNIK 

SEZONSKI POPUST 

Elektro industri ja OBOD Cetinje obvešča 
kupce, da v mesecu juli ju daje 1 0 % po
pust pri nakupu horizontalnih in vertikal
nih zamrzovalnikov, kombiniranih in dvo-
temperaturnih hladilnikov ter pralnih 
strojev. 

KOMISIJA ZA MEDSEBOJNA DELOVNA 
RAZMERJA 

TOZD OSNOVNE ŠOLE 
»BRAČIČEVE BRIGADE« KOZJE 
razpisuje 
prosta dela in naloge 

UČITELJA TELESNE VZGOJE, PRU 
ali P 

za nedoločen čas (moški) 

Kandidati morajo izpolnjevati splošne pogoje po 
zakonu o osnovni šoli. 

Prijave sprejemamo 15 dni po objavi razpisa. 

U G O D N A P R I L O Ž N O S T 

A V T O K A M P P R I K O L I C E 

B R A K O 

PRODAJA NA BREZOBRESTNI KREDIT 



Sedem medalj na mladinskem 
balkanskem prvenstvu v plavanju 

v Mariboru je bilo 15. mla
dinsko balkansko prvenstvo v 
plavanju, kjer so v jugoslovan
ski di-žavni reprezentanci po
leg trenerja Andreja Žnidarši-
ča nastopili še Tanja Drezgič, 
Mojca Anderle, Saša Lavrič in 
Dejan Tešovič. Osvoili so kar 
sedem medalj in pri tem doma
la vsi postavili svoje najboljše 
letošnje dosežke v odprtih ba
zenih ter s tem potrdili, da se 
počasi, vendar vstrajno u \ t š -
čajo v jugoslovanski plavani 
vrh. 

Rezultati Tanja Drezgič: 
400 m mešano (2), 400 m kravi 
(4), 800 m kravi (3), Štafeti 
4 X 200 m (2) in 4 x 100 m 
kravi (4). Mojca Anderle: 
100 ra prsno (3), 200 m prsno 
(2) in štafeta 4 x 100 m mešano 
(2). Saša Lavrič: 100 m delfin 
(5), 200 m delfin (7) in štafeta 
4 X 100 m mešano (2). Dejan 
Tešovič: 200 m mešano (8), 
400 m mešano (7) in 400 m 

kravi (6), obe zadnji disciplini 
je plaval izven konkurence. 

Nataša Lavrič, Grega Jurak 
in Mateja Cvim so nastopili 
na državnem članskem prven
stvu v Skopju ter osvojili več 
medalj, prav tako pa so člani 
PK Klima Neptun pripravili 
ob občinskem, prazniku tek-
movarge doma z udeležbo ti
stih, ki niso nastopili na tek
movanjih v Skopju in Maribo
ru. Bila je to priložnost za naj
mlajše, ki so jo dobro izkori-
stih. 

Drago Vračun, predsednik 
PK Klima Neptun Celje: »Vsa 
ko leto nas je motil prehod iz 
zimskega v letni bazen, kjer so 
plavalci izredno vehko izgubili 
na obstoječi kondiciji. Letos 
smo v celjskem odprtem baze
nu začeli trenirati šele v pone
deljek, 15. julija, »premosti
tev iz bazena Golovec v odpr
ti bazen pa smo opravili v ba
zenu v Titovem Velenju. S so

larnim sistemom, ki ga ureju
jemo na celjskem bazenu, pri
čakujemo da bomo gotovi do 
konca julija ter tako podaljšali 
sezono v sredino septembra. 
Prava moč pa bo vidna šele v 
prihodnjih letih, tako da bodo 
naši nadarjeni plavalci Icihko 
dobro trenirali in se v jugoslo
vanskem vrhu še bolje uvrščali 
kot doslej.« 

V ponedeljek opoldne so An
drej Žnidaršič in tekmovalki 
Tarya Drezgič ter Mojca An
derle odpotovali na člansko 
balkansko prvenstvo, ki bo od 
19. do 21. julija v Irakhonu na 
otoku Kreti v Grčiji. Drezgiče-
va bo nastopila na 400 m meša
no in 800 m kravi, Anderletovc. 
pa na 200 m prsno, medtem ko 
je na 100 m prsno rezerva. Še 
nikoli niso bili celjski plavalci 
na takšni mednarodni priredi
tvi tako dobro zastopani kot 
tokrat. 

T. VRABL 

Pred odhodom z vlakom na dolgo pot do Skopja in naprej na 
balkansko pr\'enstvo v plavaryu četica članov PK Klima Neptun 
(od leve) Tanja Drezgič, plavalka iz Trbovelj, Mojca Anderle in 
trener Andrej Žnidaršič. Ob odhodu so bili nasmejani, upamo, 
da bo tako po zadnji formi zlasti na mladinskem balkanskem 
prvenstvu tudi ob povratku v začetku prihodnjega tedna. 

Foto: EDI MASNECi 

Vsi S O se vrnili 
medaliami 

Bruno Toplak, ki se 
enajstih letih dela s plâ , 
Celulozarja v Krškem vrJ 
Cehe, je popeljal na drž̂ ^ 
mladinsko in člansko pî ^ 
stvo v Skopje sicer skrorji 
četico treh članov PK KJjj 
Neptun, vsi pa so se vn̂ ji 
medaljami. Gregor Jurajj 
osvojil naslov državnega pf 
ka med mladinci na I5J 
kravi (17:07,85) in drugo 
400 m kravi (4;25,27). Nat 
Lavrič je osvojila srebro 
400 m mešano (5:05, 84), 20t 
mešano (2:33,67) in 200 m i , 
ho (2:51,93) ter bron na m 
prsno (1:20,87), Mateja Cy 
pa je bila tretja na 400 m nv 
no (5:35,34). V absolutni (: 
ski konkurenci pa je Na; 
Lavrič bila dvakrat tretja-
200 m mešano in 200 m prj 
kjer je samo za nekaj stot; 
zgrešila u v T s t i t e v v dr?.avnr. 
prezentanco za nastop na 
kanskem prvenstvu na Kre 
Grčiji. 

Hastop mladih 
plavalcev 

Ob nastopu mladih plaval
cev Klima Neptuna v Maribo-, 
ru in Skopju so organizatorji 
doma kljub temu pripravili 
tradicionalno tekmovanje ob 
občinskem prazniku, kjer so se 
pomerili zlasti tisti plavalci, ki 
se šele uveljavljajo v tem špor
tu. Nastopilo je več kot 150 pla
valcev iz domala vseh sloven
skih klubov. 

Rezultati pionirke I 200 m 
kravi 1. Renata Rednak (T. Ve
lenje), pionirke II 1. Katja Mi-
joč (TV), kadetinje 1. Katja 
Oman (TV), 200 m kravi moški 
3. goran Jurak (Klima Neptun 
Celje), pionirji I 1. Matjaž Ko
žar 2. Dejan Dodig (oba KNC), 
3. Domen Majhen (TV), pionir
ji II 3. Erazem Polutnik (KNC), 
200 m hrbtno pionirke 11 . Ma
ja Tanko (KNC), pionirji I 2. 
Domen Majhen (TV), pioniiji 
II 3. Erazem Polutnik (KNC), 
400 m mešano pionirke I I.Re
nata Rednak (TV), pionirke II 
2. Katja Mijoč (TV), 400 m me
šano pionirji I 1. Gašper Gore-
nak, 2. Matjaž Košar, 3. Rok 
Rudolf (vsi KNC), pionirji II 1. 
Erazem Polutnik, 2. Aleš Zu
pane (oba KNC), kadeti 3. Bo
rut Presečnik (KNC), 200 m 
prsno cicibani 3. Andrej Košar 
(KNC), pionirji 11 . Gašper Go-
renak, 2. Gregor Lah, 3. Ivan 
Peric (vsi KNC), pionirji II 1. 
Jure Vračun (KNC), 200 m del
fin ženske pionirke I 1. Renata 
Rednak (TV), pionirke II 1. 
Katja Mijoč (TV), kadetir\ie 1. 
Katja Oman (TV), 200 m delfin 
moški pionirji 11 . Domen Maj
hen (TV), 2. Rok Rudolf, 3. 
Matjaž Košar (oba KNC), pi
onirji I I 1 . Aleš Zupane, 3. Era
zem Polutnik (oba KNC), 50 m 
kravi ženske pionirke I 1. Re
nata Rednak (TV), pionirke II 
1. Katja Mijoč (TV), kadetirue 
2. Katja Oman (TV), 50 m 
kravi moški cicibani 2. Goran 
Jurak (KNC), pioniiji I 1. Mat
jaž Košar, 2. Dejan Dodig (oba 
KNC), 3. Domen Majhen (TV), 
pionirji II 2. Aleš Zupane 
(KNC). 

Najboljše rezultate tekmova
lca so dosegh: kadeti Oman 
Katja, pionirke I Renata Red
nak in pionirke II Mijoč Katja, 
vsi na 200 m kravi iz Titovega 
Velenja. 

Ob tej priložnosti so Edi Se-
Uč, Stane Plausteiner in Majda 
Ošlak opravili tudi praktični 
del izpita za plavalnega sod-' 
nika. 

T. VRABL 

Mladi atleti iirez naslova v 
Jugoslaviji 

Kje smo z mlado »perspektivno« celjsko atletiko kažejo 
podatki zadnjih državnih prvenstev za starejše mladince in mla
dinke v Postojni ter mlajše v Celju. Celjski Kladivar, ki se se 
selekcijami ukvarja že več let in bi morali biti prvi rezultati 
\adni, ni osvojil niti enega naslova! Še več! Starejši mJadinci so 
ostah brez uvrstitve na prva tri mesta (!), st. mladinke pa so 
osvojile štiri medalje in sicer v disku, kjer je bila Seleševa druga 
in Erjavčeva tretja, v teku na 800 m 3. Mihovljanec in v krogli 3. 
Erjavec. 

Dosti bolje ni bilo tudi med ml. mladinci, kjer sta bila Podgor
šek (3000 m) in Noner (1500 m ovire) tretja ter med ml. mladin
kami Straškova 3. v kopju. Torej skupaJ samo ena srebrna in 
šest bronastih medalj. Porazno za morebitni boljši bodoči pono
ven kvaliteten razcvet celjske atletike! 

Mnogi ljubitelji »kraljice športov« se zato upravičeno vprašu
jejo, kje so vzroki za takšno stanje. Trenerjev je dovolj, mladih 
tudi, pogoji so, rezultatov pa pi. Kdo bi znal na to zapletenost 
celjske atletike, ki je zašla na poprečna pota kvalitete, razvozljati 
pa tudi rešiti? Eno je jasno, da prvi rezultati selekcij niso dali 
tistega, kar so si pri Kljidivaiju in ostali ljubitelji atletike obetaU., 

Poljaki na holcejski plošči? 
Hokejska liga v Jugoslaviji postaja vse bolj »divja«, saj se med 

domače igralce vse bolj vsiljujejo tuji. Povečali so tudi ligo in 
zato v njej ostali Celjani, ki pa »nimajo« denarja za okrepitev in 
soliden nastop v močni konkurenci. Vendar obupali niso in 
iščejo variante tudi v tujini s Poljaki - od trenerja do menda treh 
igralcev. Kje se bo našel denar je vprašanje, pomembno je 
menda bolj to, da bodo vsaj malo enakovredni ostalim ekipam. 
Verjetno pa to ni rešitev za jugoslovanski hokej, katerega ne 
morejo v tujini predstavljati tujci. Torej močna liga pa slaba 
reprezentanca. Poskrbeti bi morali za dobro domačo osnovno in 
iz nje graditi dolgoročno dober jugoslovanski hokej z veljavo in 
kvahteto tudi v tujini. 

Živa Cankar 
šesta na EP 

Na reki Lieser v Spit ta-
lu v Avstriji j e bilo evrop
sko prvens tvo v kajakih 
in kanuj ih , ka terega sta 
se ko t člana jugoslovan
ske reprezen tance udele
žila tud i člana DŠV Nivo 
Celje, sekcija kajak - ka
nu, Živa Cankar (16 let) in 
David Žhčar(15) . Odlična 
sta bila oba, še posebej pa 
Živa Cankar , ki j e osvoji
la med posamezn icami 
odhčno šesto m e s t o ter 
vel iko pr ispevala k bro
nasti medalj i v ek ipn i 
vožnji. Med posameznica
mi j e za medal jo zaostala 
s a m o za 16 sekund! Živa 
Cankar bo lahko svoj ta
lent uveljavila v nasled
njih letih, še posebej pa 
leta 1986, ko bo na isti re
ki v Avstriji 1. mlad insko 
svetovno prvenstvo. 

David žhčar je m e d 60 
tekmovalc i osvojil solid
no 25. mes to . Tekmova
nje j e bilo izredno kvah-
te tno, saj so nastopil i tek
movalci 15 evropsk ih dr
žav ter gostje iz Avstralije 
ter Kanade . 

TV 

Uspel 3. kolesarski kriterij Merxa 
Kolesarski klub Merx Celje je pripravil po ulicah v Novi vasi 3. kriterij, katerega se je udeležilo 

287 tekmovalcev od pionirjev do veteranov iz 27 slovenskih in hrvaških kolesarskih klubov. 
Prireditev se tako vse bolj uveljavlja tudi v jugoslovanskem prostoru, saj poleg množičnosti 
postaja tudi kvalitetna, kar priča med drugim tudi nastop letošnjega članskega balkanskega 
prvaka Sandija Papeža iz Novega mesta. Slednji pa je v Celju moral priznati premoč Gorazda 
Penka (Rog Ljubljana), ki je zmagal v najkvalitetnejši disciphni članov. 

Tekmovalno so se uveljavili tudi tekmovalci KK Merx Celje, saj je med mladinci Brane Mernik 
osvojil odlično peto mesto. Med veterani so vsak v svoji starostni kategoriji osvojili druga mesta 
Janežič iz Šentjurja, Kolar iz Celja, Kek iz Žalca in Habjan iz Celja. Organizacija je bila tako kot 
vedno odlična ter je še enkrat potrdila, da se celjski kolesarski delavci razvijajo v odlične 
organizatorje, katerim počasi, toda vztrajno sledijo tudi zlasti mladi tekmovalci. 

Na posnetku: pionirji so se pogumno pognali v boj za nSjboljša mesta. 
TV - Foto: TONE TAVČAR 

Mali nogomet 
Končan je spomladanski 

del v 1. in 3. ligi mah nogo
met v občini Celje. V 1. hgi 
vodi Trim Aškerčeva pred 
Partizanom Gaberje in Kli
mo Skavti, v 3. ligi pa Obrt
niki pred Črički in Umetni
ki. Najboljši strelec je Mac-
kovšek (21). 

Tone Goršič trener Aera 
v novi tekmovalni sezoni bo v II. zvezni ligi rokometaše^ 

namesto dosedanjga trenerja Slavka Bambirja vodil Tonefl 
šič. Tako se je po kratkem premoru znova vrnil na kri 
najboljšega celjskega rokometnega kluba in upamo, da na 
»plesal eno sam.o poletje«. Po besedah predsednika izvrša 
odbora ŽRK Aero Celje Andreja Šušteriča bo trener Tone G 
šič v priprave vključil skupno člane in mladince ter z 
poskušal ustvariti ekipo, ki bi se čez leta vrnila v prvo zv^ 
Ugo. To so sicer načrtovali za prihodnje leto, ko slavijo! 
letnico, vendar takšen podvig verjetno ne bo mogoč zaj 
objektivnih in tudi drugih težav. Prave okrepitve so pacH 
vodo oz. jih ne bo, domačih igralcev pa je tudi premalo. Ti 
pomeni, da se bo nova ekipa v težki borbi kalila in morda 
presenetila. 

Pri Stanku Anderluhu so se stvari po njegovi krivdi zr„ 
zakomphcirale in vprašanje je, če ga bo v takšni situaciji prip 
vljen sprejeti v svoje vrste ljubljanski drugoligaš Dinos Slo^ 

Obvestila ZTKO Celje 
Izšla je 3. številka OBVESTIL, ki jih od letos dalje izl 

Zveza telesnokulturnih organizacij občine Celje pod u n | 
škim vodstvom Karla Juga. Tako kot prvi dve številki je 
zadnja izredno zanimiva ter počasi dobiva pravo vsebino, i! 
zbrano gradivo bo brez dvoma mnogo koristilo tistim, ki b( 
čez leta hoteli spoznati kvalitetne dosežke pa tudi probleme 
področju telesne vzgoje v celjski občini. 

V 3. številki OBVESTIL je trinajst prispevkov. Dva sta ni 
sana o problematiki telesne kulture v celjski občini v letošr\j 
letu, sledijo pa zapisi o športnih prireditvah, kot so mednaroi 
kolesarska dirka Alpe-Adria s ciljem v Celju, 30. državno prv 
stvo v jadralnem, letenju tudi v Celju, jubileja vojniških strel 
in dvigalcev uteži pri TVD Partizan Celje mesto, izjemni špo 
dosežki, skupščina občinske strelske zveze, iz življenja in ( 
šolskih športnih društev, srečanje društev Partizan Rakovi 
Vukovar-Gaberje in Ingrad zmagovalec 34. ŠIG Slovenije.! 
točko trinajst pa so nekrologi o v zadnjh letih umrlih celji 
športnih delavcih Fedorju Gradišniku, Janku Wagnerju, Sla| 
Kokotu, Radiju Maletu, Francu Mirniku, Marjanu Rosini 
Dolfetu Prahu. 

T. VR^ 

Tokrat samo 53 odgovorov 
Poletni čas je zajel tudi našo šahovsko nagradno igro, s ĵ 

kljub zanimivosti nagrad dobili samo 53 odgovorov (dorr 
polovico manj, kot običajno!), od tega 49 pravilnih (Šte 
Cigan). Vodja priprave proizvodnje Marijan Ferk v Žičn 
izžrebal naslednje dobitnike šahovskih nagrad: Urška in Sa; 
Drugovič, Na zelenici, Celje (darilni bon 2000 din), Erika Na-' 
gal, Kidričeva 2, Žalec (darilni bon 1500 din) in Agica Rajtma 
Mencigerjeva 2, Celje (darilni bon 1500 din). Skrivnostni goi 
bil tokrat prvi mož jugoslovanske alpske smučarske repre-
tance Tone Vogrinec, katerega je spoznala Majda Lah iz Zaf-
54 pri Celju ter dobila darilni bon v vrednosti 2000 din. 

Šahovska nagradna igra 
Glavni sodnik dvoboja za šahovsko krono, k i 
se je začel lani septembra v Moskvi med 
Karpovom in Kasparovom - trajal je 48 partij 
do prekinitve - je bil eden izmed naslednje 
trojke: 

L SCHMID 
J. AVERBACH 
S. GLIGORIČ 
Odgovore na dopisnicah sprejemamo do 10 
avgusta, nagrajuje pa Železarna Štore. 
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Llubilejni Skokov memorial v znaku troboja 
v torek se je začel in včeraj 

sreda, H- julija) končal jubi
lejni 30. Skokov memorial v 
Itietiki na stadionu Borisa 
Kidriča v Celju kot spomin na 
Odličnega predvojnega atleta 
ferda Skoka, ki je padel med 
rojno kot partizan Cankarje
vega bataljona na Dolenj
skem-

Organizator AD Kladivar j e 
letos pripravil trohoj državnih 
ffiožkih reprezentanc Italije B, 
Cipra in Jugoslavije. Predsed
nik organizacijskega odbora j e 
bil predsednik skupščine obči
ne Celje Edi Stepišnik, ki je 
tudi otvoril lepo mednarodno 
tekmovanje, katerega si j e prvi 
dan ogledalo (organizator se j e 
(^povedal vstopnini) okoh 
2000 ljubiteljev tega lepega 
iporta, kar je dokaz, da zani
manje za kvalitetne atletske 
prireditve v Celju in okolici 
kijub nazadovaryu celjske atle

tike še ni zamrlo in to je treba 
spoštovati in ceniti. 

Prvi dan (žal zaradi izida v 
četrtek ne moremo posredova
ti tudi rezultatov doseženih v 
sredo!) so v sicer lepih bojih 
bili doseženi poprečni rezultati 
z izjemo dosežka našega Krd-
žaliča v metu kopja, ki mu je 
poletelo do mednarodno vred
ne daljave 83,62 m. Slabi ah 
poprečni rezultati ne gredo to
liko na račun vročine in spari-
ne kot bolj poprečnosti nasto
pajočih. To se je videlo tudi v 
odzivu gledalcev, ki se spozna
jo na atletiko in mednarodne 
dosežke ter zaploskajo tistim, 
ki res kaj izjemnega dosežejo. 
Zato pa je bilo ploskanja in 
navdušenja resnično malo. 

V memorialni disciplini teku 
na 100 m je zmagal Italijan Gi-
ovanni Grazioli, ki je iz rok že
ne pokojnega Ferda Skoka 
Milke prejel vehk kristalni po
kal, medalie pa j e izročil Stan

ko Lorger, legenda celjske at
letike. Priznanja je podehl tudi 
predstavnik nekdanjih sobor-
cev Ferda Skoka iz Cankarje
vega bataljona. Čas zmagoval
ca 10,68! 

Izmed Celjanov je prvi dan 
nastopil Rozman na 5000 m in 
v šibki konkurenci s popreč
nim rezultatom 14:35,43 dose
gel samo tretje mesto, medtem 
ko je bil Velenjčan Miklavžina 
četrti. Iz T. Velenja je v uradni 
konkurenci nastopil še Živko 
na 1500 m ter osvojil za našim 
Zdravkovičem drugo mesto. 

Izven konkurence so nasto
pile tudi metalke kopja, kjer je 
Celjanka Jazbinškova osvojila 
drugo mesto - 46,80 m. 

Nastopili so tudi najmlajši iz 
pionirskih Kladivarjevih se
lekcij na 100 m. Pri pionirjih je 
zmagal Rudi Kidrič pred An
drejem Skamnom in Mirom 
Kocuvanom, med pionirkami 
pa Jerneja Pere pred Matejo 
Brečko in Ireno Križnik. 

Po prvem dnevu je vodila 
Jugoslavija (84) pred Italijo B 
(81) in Ciprom (32), včeraj pa se 
je tekmovanje končalo. O tem 
bomo poročali v prihodnji šte
vilki Novega tednika. 

Še nekaj zanimivosti: Ciper 
je prvi dan osvojil samo eno 
medaljo in sicer po diskvalifi
kaciji naše štafete 4 x 100 m 
celo srebrno, tekmovanje pa so 
si ogledah tudi mnogi znani ju
goslovanski športni novinarji, 
kot Marko Rozman, Evgen 
Bergant, Ivo Milovanovič, 
Marjan Fortin, Joco Žnidaršič, 
Janko Goleš, Oto Giacomelli 
in drugi. Prav je imel Ivo Milo
vanovič, ko je v pogovoru 
omenil da je škoda, ker Skoko-
vega memoriala organizator ni 
izkoristil za krajši razgovor z 
novinarji o nadaljni usodi celj
ske atletike in obnovi stadi
ona, da bi imeh kaj pisati. K 
temu bi dodali, da bi lahko pri
pravili celo tiskovno konferen

co o športu v Celju, saj odgo
vorni iz telesne kulture veliko
krat kritizirajo prav tiste, s ka
terimi bi se zdaj lahko na istem 
mestu (pa čeprav brez kozarca 
vina!) pogovorili. 

Bil je sicer prijeten miting, 
vendar žal tudi glede na jubilej 
preveč v senci. Ce si vsak že za 
najmanj pomembno vaško ve
selico privošči plakat, bi si to 
moral tudi AD Kladivar za 
mednarodno atletsko priredi
tev, da o drugih reklamnih pri
jemih (pa čeprav gre za stabili
zacijo) sploh ne govorimo. Si
cer pa je to že stvar za poseben 
komentar! 

TONE VRABL 
NATAŠA GERKEŠ 

Foto: EDI MASNEC 

Milka Skok, žena Ferda Skoka, po katerem se imenuje memo-
riall "Stabilizacija se pozna tudi pri današnji prireditvi, saj 
sodeluje bolj malo tekmovalcev. To pa je razumljivo, saj vem, 
da organizacija takšne prireditve mnogo stane. V Celje vsako 
leto rada prihajam, ker se mi zdi, da Celjani živijo s športom, z 
atletiko. Imam pa občutek, da je danes precej manj gledalcev 
kot prejšnja leta. Tudi prihodnje leto se bom tekmovanja še 
udeležila, če mi bo le služilo zdravje, imam pa občutek, da bom 
počasi le prenehala obiskovati to tekmovanje. Jutrišnjega tek-
movarga ne bom spremljala, ker v Celju ni nihče od sorodnikov 
več živ, sama pa živim v Ljubljani. Zato pa želim vsem tekmo
valcem čim več dobrih rezultatov!« 

Giovanni Grazioli, zmagovalec memorialnega teka na 100 
metrov: »V Celju sem letos prvič in moram priznati, da mi je 
všeč. Seveda sem vesel zmage. Leta 1969 sem sodeloval na 
Mediteranskih igrah v Splitu, tako da to ni moje prvo srečanje z 
Jugoslavijo. Prihajam iz Novare pri Milanu, Slovenijo pa poz
nam po opisu mojih prijateljev, ki vedo o njej povedati mnogo 
lepega. Ce bi se prihodnje leto tudi udeležil Ferdovega memori
ala? Bi, seveda bi se, če bo le priložnost!« 

V teku na 5000 m sta nastopila tudi Celjan Rozman (tokrat se na drugem mestu za Ciprčanom 
Pratsisom) in Velenjčan Miklavžina (zakrit za št. 116 Italijanom Carenzo. Ob koncu je bilo 
slabše, saj sta naša predstavnika kot uradna zastopnika Jugoslavije osvojila 3. in 4. mesto. 

Žena Ferda Skoka Milka, ki zdaj živi v Ljubljani, izroča priz
nanje za zmago italijanskemu predstavniku v teku na 100 m 
(tuje bil nekdaj Ferko Skok najmočnejši!) Giovaniiju Grazi-
oliju, ki se ji je zahvalil s šopkom cvetja. 

KLATEŽ IN M a r k o C e s t n i k 

NJEGOVE SANJE 
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tokohama 
Spet sem splezal nad ko

mandni most, rad sem bil 
tam zgoraj, t ako visoko, 
prost in sam. Že p red veče
rom smo p rep luh Segamsk i 
zaliv in se prerinil i skozi Ra-
iboške otoke, zdaj pa j e bila 
^ot, in to kakšna! Bih s m o 
sredi žara e lektr ičnih luči, k i 
so nas obdajale ko t c i rkušk i 
ognji areno. Rdečkas t obroč , 
l̂ i je rastel in se zajedal v 
kupico neba. Veter mi j e fulil 
skozi lase in b rado , spe t sem 
se čutil močnega in izkuše-
fiega, na sih premikajočega 
se železja. 

Privez in spuščanje vrvi, 
'̂ ova obala a že stara 
zgodba. 

Se zmerom n isem mogel 
prav dojeti, kje j e skr ivnost 
'^ tast ične j a p o n s k e ureje-
f̂ osti, natančnost i , ču ta za 
''ed in organizacijo, brezhib-
^ povezava, usklajenost , 
•^stera sila je vcepila nizko-
[^slemu J a p o n c u njegovo 
veličino? V vseh st ikih sem 
jPoznal, kako so nekaj čisto 
Posebnega. Včasih res preg-
njavi občutek, da so pokvar-
'r^^- na silo spremenjeni , 
"^rnjeni in ranjeni; a kol iko 
j° lemu krivi sami!? Prijazni 
"Ustrežljivi, t ihi in vase gle-
^Joči, zgubani od s m e h a in 

Poslovnih poti . Če bi j ih sa-
"u | l eda l , ne bi mogel od 
y^ drobnih osebic z otroški-

1 obrazi, golobradimi in s 
[pt kožo pr ičakovat i 
^^nološkega in d ružbenega 

čudeža. Kot da so že zdavnaj 
preseljeni v pr ihodnje tisoč
letje, daleč od skrbi tukajš-
nosti , s ču tenjem vesolja in 
brezkrajnost i v sebi. Ne, to je 
t reba oplaziti z lastnimi oč
mi, v vsem, v živem in mr
tvem je tu neka grozljiva ve
ličastnost. Stal sem na ul icah 
in bil zmeden, se grel z nepri
siljenimi pokloni , j ih za be-
gave t r enu tke spoznal, a bil 
po t em spet tako tako daleč 
in tujec. 

J a p o n s k i vlaki zamudijo 
na leto osem minut , vlakovo-
dja, ki je pripeljal na k o n č n o 
postajo dve minut i p reko 
voznega reda, je napravil ha-
rakiri . S k o m se lahko merijo 
že samo j aponsk i vlaki, pri 
nas bi bila med us lužbenci 
železnice s p o d o b n i m ču tom 
za dolžnost, točnost in tud i 
za čast prava morija. A m p a k 
to zdaj sploh ni važno, iz 
V o k o h a m e sem se do Tokia 
prepeljal v tr ičetr t ure, s pri
j e tn im zaznavanjem hitrost i 
in z baklo nove radovednos t i 
v pljučih. Trideset čistih ki
lometrov, vse nepojmljiva 
tesnoba vi tkih stolpnic in 
pri t l ičnih hišic, ki so bile kot 
žabe v raz t rošenem ločju. 
S tene postaje p o d z e m n e že
leznice so bile vse mehurja-
ste od sikov polzečih vlakov 
in vrišča hi teče množice. 

In GInza 
Vse drobno , majhno in zli

kano , dišeče in prevet renih 
las, s tarka, ki j e pred svojo 

t rgovinico loščila čevlje, ne
kako ni spadala zraven - cur
ki ljudi so jo skrili. Mravljiš
če, nezajezljiv veter in car-
stvo nev idne moči . Bil sem 
pijan brez k a n č k a alkohola v 
sebi, nekaj nes lu tenega m e 
je vleklo v vsakdanj i oklep 
široke ceste, a se n i sem dal. 
Še v tihi kavarnici , kjer se je 
brez ognja razgovarjala štu-
dentarija, sem pris luškoval 
svojim oplaženim s t runam. 
Z nočjo so zagoreli nebot ič
niki in goščava rek lamnih 
napisov, zelenilo vrtov na 
s t rehah se j e v naj nežnejših 
od tenk ih zlivalo v t e m n e č e 
nebo, ki j e začelo rojevati 
zvezde. Nazaj grede sem na 
vlaku zaspal. 

V Tokiu sem bil in n i m a m 
veliko povedat i , m e je že 
mars ikdo dregnil . Odgovora, 
izgovora n imam. 

V kuhinji m e je spet priča
kalo razdejanje, k u h a r se ni
koli ni toliko ponižal, da bi 
mi storil us lugo in bil moj 
resnični prijatelj. Teh ljudi 
sem se počasi že nažrl, mori
la m e je njihova ozkost in 
zaplankanost , idiotizmi in 
pret i rano, na n ičemer zidano 
samoljubje. Naslednji večer 
in po tem vse pogosteje sem 
zahajal pod zelene drevore
de, kjer je kapljalo s krošenj , 
in v č u d n o t ihe ulice. A vrni
tve so bile še bolj boleče, nič 
ni pomagalo , če sem fantom 
govoril, da so hlodi, in to ga-
brovi, najtrši. Vsak poskus 
spreminjanja bi bil brezup, 
kako za t rdno sem vedel, da 

sem sam in da me nekje ven
darle čakajo še lepše stvari, 
kot pa j e ta gnojna barka. 

S par sto jeni v žepu in z 
vedoželjnimi podplat i sem 
pred dnevom odhoda šel 
okušat še okolico pris taniš
ča. Zraven še Janez , d rug ih 
mi ni bilo preveč mar. Za 
mostovi in rafinerijami se j e 
bočil zelenkast holm, ki j e 
vabil z negovanimi drevesi 
in z neš te to s topnicami . Vro
čina in h ruh do tja. Križarila 
sva med starimi štori in klo
pcami , ki so bile polprazne. 
Spodaj so v vel ikem plavem 
bazenu grulili otroci, dekle ta 
v belih krilcih so si podajale 
žogo, kra tkohlačas t fant j e 
pod krošnjo živega drevesa 
igral na kitaro, ko so po 
u m e t n e m jezercu šofotali la
bodi in gosi. Zadremal sem 
ob vodnjaku na vrhu, a čas 
se ni ustavil, če sem si to še 
tako želel. 

Kobe 
z odpr tega je divjal tajfun, 

tovor vetra in pramoči . Nih

če ni vedel , k a m se bo obrnil , 
t ako m u h a s t e so te pošast i 
kot ženske, ka ter ih imena 
j im dajejo. Sidrili smo pred 
pr is taniščem, luški piloti so 
v dobrem, popo ldnevu zvozi
li na odpr to vse vezane ladje 
in j ih prepust i l i lastni sreči. 
Mornarji so spusti l i in pove-
zah deriče, pritrdili konte j 
nerje, zatesnili pokrove skla
dišč. Iz d imnikov čakajočih 
ba rk s e j e boječe plazil redek 
dim, stroji so bih v priprav
ljenosti in oči naos t rene . Ča
kanje in dolgočasje, nič stra
hu, le negotovost , kot vedno . 
Čez tri dni j e na noč oplazil 
j a m b o r e sunek toplega vetra 
in redek dež, daljni vzdihljaj 
moči je to bil, vodna troblja 
pa se j e - t ako so govorili 
j aponsk i vremenos lovci v 

poročil ih - sesedla že nekje 
na jugu , tok zraka pa se j e 
razlezel in razsul. 

Ljubezen, vendar le , takš
n a in takšna , od tu in tam, 
njeni vzroki in posledice , ve-
trnjaštvo v čustvih in meh
koba obenem, tudi to m e je 
spet gnalo na morje. Beg? 
Daleč j e še bil čas vračanja, 
boječe sem upal , da b o m do 
takra t kaj pozabil, da se bom 
streznil, da se bom lažje zna
šel v meglici notranj ih vihar
jev. V K o b a h se je znašlo pi
smo, ki sem ga vzel v roke z 
o b č u t k o m kr ivde in s tare ne
gotovosti , ki bi l ahko bila tu
di laž. Od dekleta , ki m e je 
imelo rado s svojim pr \ ' im 
predajanjem in čis t im zaupa
njem. 

Ginza - preveril sem, da je ni bolj prometne ulice na] 
vzhodu i 



Dražja »referendumska« voda 
v Celju so podražili vodo in kot pravijo, veliko 

zaradi tega, ker so višji stroški zaradi nove 
vodarne, kjer čistijo vodo. 

Če vemo, da smo vodarno zgradili z denarjem 
samoprispevka, pomeni, da smo si vodo dejansko 
sami podražil i . 

Eni tako, drugi p a . . . 
Imamo delovne organizacije, ki se kar rade 

postavljajo z izgubo. Imamo pa tudi take, ki jo 
zavestno prikrivajo - kot na primer velenjski 
HPH. Seveda - drugače v zadnjem času ne bi 
mogli povečati osebnih dohodkov za več kot sto 
odstotkov. 

Ampak to prikrivanje je uspelo odkriti in zato je 
nekdo moral iz HPH oditi! 

N e k a t e r e z d a j t o l i k o n e z a n i m a ž e t a n a š n a č r t o v a n i T l O D V A , 

v e l i k o b o l j t o , k a k o s k r i v n o s t n o o n j e m n a o k o l i s e š u š l j a ! 

Č e k d o k a j n o č e p o v e d a t i j a v n o i n o d k r i t o , 

b o j a z e n j e , d a h o č e k a j o s t a t i n a m p r i k r i t o . 

M o r d a o b t e m z a č e l b o k d o s p e t z n o s o m v i h a t i -

a n a j p o m i s l i - t u d i o n š e m o r a l b o k a j d i h a t i ! 

To je pa res izjema - marsikje slavijo veliko K 
hitro. ^ 

čE HOČEMO, DA BODO TUJCI VIDELI NAŠO LEPO DOMOVINO - DAJMO, 
UMIJMO JIM NA BENCINSKIH ČRPALKAH VSAJ AVTOMOBILSKE ŠIPE! 

Potrebna ograja 
Okoli celjskega atletskega sta

diona Borisa Kidriča so te dni 
naredili novo žično ograjo. 

Pa ne, da se boji jo, da bi celj
ski ljubitelji atletike nanadzoro-
vano navalili na atletske priredi
tve na stadionu?! 

Zamuda 
Na celjskem kopališču letos še 

ni uspelo urediti naprav za ogre
vanje vode s pomočjo sončne 
energije. 

Morda pa so z deli spomladi 
zavlačevali, ko so misli l i , da letos 
tako in tako n e feg n i č , s o n c a . 

Praznik v rožcah 
Letos je celjski občinski 

praznik res v rožcah. Vsaj le
paki, ki nas na vsakem koraku 
vabijo nanj, so posejani z roži
cami. 

Vsaj nekaj mora biti rožna
tega - bi kdo dejal! 

Mesna 
Celjski mesarji pravijo, da 

se po podražitvi prodaja me
sa ni zmanjšala. 

Ali to pomeni, da ljudje še 
naprej kupujejo tako veliko 
mesa - ali tako malo! 

Na nogah 
v nedeljo je bila celjska Nova 

vas spet vsa na nogah. 
Pa ne zato, ker bi se vsi podali 

na kolesarsko tekmovanje, am
pak so bili na nogah zaradi hru
pa s tega tekmovanja! 

Kako naprej 
v Velenju pravijo, da marsikdo 

doslej še ni napravil svojega pri 
snovanju srednjeročnega in dol
goročnega plana. Pravijo, da ne
kateri nočejo! 

Nekateri pa v sedanjih razme
rah verjetno niti ne znajo! 

RISe Bori Zupančič 

FANI SVATINA 
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Mladost 
v okovih 

Ivan je bil še vedno pri hiši, a kaj bi z njim! Nobenega i 
strahu ni bilo, da bi njega mobilizirala vojska. Za svoj 
dolgi jezik, Ici ga je vedno otresal, kadar je imel 
poslušalce, mu ni bilo treba za zapahe, kamor so vlačili 
njemu podobne hujskače. Večkrat je bil prijavljen, toda 
kazni niso sledile. Nobeden mu ni nič mogel, niti občin
ski možje. Nekoč mu je eden v obraz povedal, da bi bilo 
treba te občinske podpirance vse postreliti. Ivan se mu 
je smejal in ni hotel pokazati, kako so ga njegove besede 
prizadele. Še bolj je udrihal čez državno ureditev, priza-
nesel ni niti duhovščini, čeprav mu je gospodinja oblju
bila, da bo šel od hiše, ako ne bo krotil svojega jezika. Te 
grožnje ni jemal resno. Znano mu je bilo, da daleč okrog 
ni družine, ki bi ga hotela sprejeti za denar, ki gaje bila 
pripravljena zanj izplačevati občina. Torej, je bil brez 
skrbi. 

Kako hitro teče čas, je razmišljala Koprivčevka. 
Hodila je po sadovnjaku in si ogledovala brsteče drevje. 
Hodila je od drevesa do drevesa. Spomin jo je potegnil v 
čas, ko je še živel njen mož. S kolikšno lubeznijoje sadil 
to drevje! O, še seje spomnila, kako je govoril: »Jaz tega 
sadu ne bom užival, toda sveta dolžnost vsakega gospo
darja je, da sadi drevje za svoje potomce. Moji otroci • 
bodo uživali te hruške in jabolka in še vnuki, če jih bo 
bog^ dal« 

Tako zatopljena v svoje spomine je pozabila koliko je 
ura, pozabila je na vso hudobijo sveta. Prihsjala je od 
zgodnje maše; pri cerkvi so se ljudje ustavljali in govo
rili vse mogoče stvari. Ni se jim hotela pridružiti; vleklo 
jo je domov, čim prej je hotela biti doma. Zdaj se ji ni 
nikamor več mudilo: v hiši, v hlevu, vse je bilo postor-
jeno. Imela je malo časa tudi zase. Preletela je dogodke 
zadnjih dni in se z mislimi dotaknila prihodnosti. Zase ji 
ni bilo dosti mar, v življenju je tako malo lepega okusila 
in že dolgo ni več mislila nase in na ponovno možitev, 
akoravno je imela prilike. Razdajala se je družini, zem
lji... Na otroke je mislila; k^ jim bo čas prinesel. Pa 
tudi za Ivana jo je skrbelo. Tako nemočen je, pa tako 
bistre glave in upornega duha. Sorodniki ne marajo 
zanj; zatajila sta ga celo lastna brata. Občina bi se ga 
rada čimprej otresla; tisti dinarji gredo težko od njih, 
kot da bi plačevali iz svojih žepov. Ne, ne sme ga zavreči 

še ona, čeprav slabo vpliva njegovo brezbožno govorje
nje na njene odraščajoče hčerke. Toda Ivan pravi, da se 
svobodno izraža in nas smatra za zavrte kmečke buče. 

Koprivčevka se je pogledala vase in nehote se je je 
dotaknilo spoznanje, da ima Ivan po svoje tudi prav, 
čeravno mu tega ni hotela nikoli priznati. Morda bi malo 
več svobode tudi njenim otrokom ne škodovalo? Misli 
so se zaletavale druga v drugo. Po telesu se ji je preta
kala mlada kri, srce pa, kot da bi jo obtoževalo, ker mu 
ni hotela prisluhniti in je zaprla vse poti do njega. 

Vsa dremotna seje podala na stezo, kije vodila k hiši. 
... takrat pa je v zraku zagodrnjalo... nebo so prekrile 
črne ptice... grmelo je... zemlja je drhtela. Ptičji zbor je 
utihnil, ljudje so onemeli. 

Vojna! Kratka beseda, ki pove vse: strah, obup, nasi-
lje,smrt. 

Bilo je na velikonočni petek. Po hribu je prihajala 
skupina vojakov in se namenila naravnost h Koprivče-
vim. Krilili so z rokami in veselo vzklikali: »Vojne je 
konec! Vojne je konec!« 

Ivan ki gaje toplo pomladansko sonce izvabilo iz hiše 
in je po stari navadi posedal pri kozolcu, je v vojakih 
prepoznal fante in može iz bližnjih zaselkov in vasi. 
Spomnil se je tudi, kaj so govorili pred mobilizacijo in 
se hvalili z junaštvom. Namuznil se je in jih vprašal: »Ali 
ste že opravili z Nemci in jih pognali nazaj čez mejo, 
kaj?« 

»Ne, kje pa! Nemci so nas nagnali domov. Kralj je 
pobegnil - kapitulacija je podpisana,« so hiteli pripove
dovati vsi vprek. 

Cajzlov Lojz je segel v žep in ponudil: »Na, Ivan, 
lešnike; Nemci so nam jih dali za popotnico. Ti si ne 
moreš misliti, kako prijetni so ti fantje!« 

»Že mogoče, nič ne oporekam, toda... kaj, če se ne 
veselite prezgodaj in ti lešniki niso zadnji...?« je vrtal 
dlje Ivan. 

»Ti nič ne veš! Nisi jih še videl, zato tako govoriš! Tiso 
čisto nekaj drugega, kakor makaronarji. Sed^ se nam ni 
treba vač bati brezposelnosti in lakote.« 

Ivan je gledal vesele obraze, poraščene z dolgimi koci
nami. Na telesih so jim visele povaljane vojaške obleke. 
Tudi s čevlji se niso mogli postavljati, toda vse to jih ni 

motilo. Razigrano kot otroci so zaplesali po travi 
klicali dekleti; naj jim prineso pijače, češ velikonot 
petek ni vsak teden in srečno vrnitev iz vojske je trti 
proslaviti. 

Velikonočna nedelja: po dolini, proti mestu, se je vi 
procesija ljudi vseh starosti: kmečki ljudje iz obronki 
Kozjanskega so romali v mesto gledat slavno nemSi 
vojsko - okupatorjevo predhodnico. 

Marsikaj seje že tisti dan odkrivalo. Bistri opazovi 
so lahko v prenekaterih očeh videli solze, pa tudi prii 
jeni vzdihi niso bili redki. Pa ljubezni iz koristoljubjai 
osebnih simpatij? Seveda, tudi kot je bilo že opaziti 
prvih dneh okupacije. Zakaj pa ne, to je vendar čis 
človeško in odkar so vojske na svetu, seje to dogajal 
Ali bi res morali biti Slovenci izjema? 

Kdo je imel takrat pravico obsojati izkoriščane 
izmozgane kmete, ki so prišli v mesto, oči past na zase 
beni vojski! Pa vendar... 

Koprivčeva Angelca se je popoldan, na velikonoči 
nedeljo vračala proti domu v družbi svojih sošolk, 
torbici je nosila pomaranče, kijih je dobila od nemšk 
vojakov. Pomaranče so bile takrat redkost za kmeH 
ljudi. Veselje je bilo toliko večje, kjer jih je dobila v d 
od vojakov. Čebljala je, in domačim pripovedovi 
svoje vtise. Med drugim je omenila tudi to: »Sram me. 
bilo, ker nisem znala z vojaki govoriti. Videl sem drui 
dekleta, ki so se pogovarjala kar z rokami in očmi.' 
govorico verjetno poznajo ljudje po celem svetu...?* 

»Kaj pa govoriš,« jo je okregala mati. »Nič me!' 
briga, kako so se druga dekleta pogovarjala z voja!^ 
danes in se bodo še jutri, toda povem vama hčerin 
vojake pustite pri miru! Danes so tu? kaj, jutri tam-
Nemško se bomo pa seveda morali učiti, če bodo Neif^ 
tu ostali? No, nekaj malega še znam iz osnovne šole, k 
dosti mi pa ni ostalo v glavi. Kdo bi si pa mislil, da t 
Nemec segel tako daleč?« 

Ivan je poslušal žensko čvekanje, pa je 5e sam vtaki 
svoj jezik zraven: »Mogoče se motim,« je dejal, »tod 
slutnje imam takšne, da jih bomo imeli kmalu priB 
videti v teh hribih. Zakaj vendar takšna naglica, da} 
hodite gledat v mesto? In kaj bo poslej z mano? Ali J 
nova okupatorska oblast še hotela zame plačevati? Taf, 
čudno mije pri srcu... Kaj če bodo naredili čistko^ 
bodo takšne kot sem jaz, iztrebili? Veliko sem o te0' 
slišal in bral. Italijani so me poslali v Jugoslavijo, da^ 
se rešili stroškov z mano, kam mislite, bi me 
Nemci, če ne v kakšno taborišče?« 

Koprivčevi še niso pomislili na to možnost. Sploh^ 
je bilo drugega dela in skrbi. Pomlad seje razbohotila^, 
zemlja je klicala... Zemlja pa ne vprašuje po vojni, t^/ 
mar okupacije, ona hoče svoje in nagradi tiste, ki' 
strežejo, ji dajejo hrane, ji rahljajo prst in v njeno ned^. 
polagajo seme. Drugače ostane gluha za vse prošnje'' 
molitve; stiske in lakote v sveti ji ni mar. Zemlja 
svoje zakone, treba jih je spoštovati in se ravnati po A/̂ ' 
kajti tukaj goljufija ne užge. 
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T O V A R N A A R O M IN E T E R I Č N I H O L J 

Tovarna, ki diši 
Dobtf polletni rezultati In znova 
ugoden Izvoz 

»v p r v e m p o l l e t j u s m o dobro po
slovali«, j e p o v e d a l ing. Jože Bučer , 
direktor c e l j s k e g a Eto la , t o v a r n e 
arom in e t e r i č n i h o l j , al i , kot radi 
rečejo nekater i , t o v a r n e , ki d iš i . 

Tako so v prvih šestih mesecih do
segli 2,4 milijarde celotnega prihod-
jja, medtem ko je letni plan 3,5 mili
jarde. Za 210 zaposlenih v Etolu je to 
vsekakor velik uspeh. 

Dosegli so že tudi več kot 60% let
nega planiranega izvoza na konverti
bilno in klirinško področje v skupni 
vrednosti sedem milijonov dolarjev. 
Izvažajo v Italijo, Nizozemsko, Zvez
no republiko Nemčijo, Švico, Šved
sko, Francijo, Čehoslovaško in Nem
ško demokratično republiko. Tolik
šen izvoz jih uvršča tudi na visoko 94. 
mesto v Sloveniji. 

Trenutno realizacija proizvodnih 
načrtov poteka normalno, toda tudi v 
Etolu pričenjajo čutiti zmanjšanje 
kupne moči in to predvsem na po
dročju konditorske proizvodnje 
(bomboni oz. sladki izdelki) in seveda 
tudi alkoholnih pijač. Zato so realna 
pričakovanja, da bo to imelo svoj 
odraz na jesenskih rezultatih, vendar 
brez kakršne koli bojazni za letni 
plan. 

Za prihodnje leto pripravjajo nov 
investicijski program za naslednje 
petletno obdobje. 

Tri osnovne postavke so: 
• razširitev proizvodnje in moder

nizacija proizvodnje koncentratov 
• skladiščenje koncentratov 
• modernizacija notranjega tran

sporta 
Program pomeni odločno širitev 

proizvodnih in skladiščnih kapacitet 
v ŠkoQi vasi in pohvale je vredna nji
hova vizija prostorske urejenosti tja 
do leta 2000. 

Osebni dohodki v Etolu so solidni 
in tudi drugače je za zaposlene dobro 
poskrbljeno. Kako? Vsi, ki so vložili 
prošnjo, so imeh možnost pridobiti 
stanovanjski kredit. V Etolu namreč 
ne poznajo stanovanjske problemati
ke, saj izdvajajo deset odstotkov od 
bruto osebnih dohodkov v te namene. 
Vsakdo, ki se je prijavil, je imel mož
nost letovati v lastnih počitniških 
zmogljivostih, saj razpolaga Etol s tre
mi prikolicami in osmimi garsonjera
mi oziroma hiškami ob morju. 

Ob takšnih pogojih in razmerah za
to tudi ni čudno, da produktivnost v 
Etolu ni vprašanje in da njihove izdel
ke cenijo zaradi visoke kvalitete tako 
doma kot v tujini. 



V Petrolu se trudijo za varnost 
PosoilabUanje bencinskih servisov 
v Petrolovi temeljni organi
zaciji Trgovina Celje, ki zdru
žuje dve poslovni enoti, trgo
vino na debelo in drobno, bo
do letos prodali približno 120 
tisoč ton naftnih derivatov. 
Količinsko se prodaja iz leta 
v leto povečuje, v celjskem 
tozdu pa se je z letošnjim 1. 
januarjem, ko se je v tozd pri
ključila tudi trgovina na de
belo, sploh povečala. 
Sicer pa ima tozd Trgovina Ce
lje dve skladišči naftnih deri
vatov v Celju in Dravogradu in 
38 benzinskih servisov. S pro
dajo naftnih derivatov oskrbu
jejo osem občin našega ob-
m.očja in štiri koroške občine. 
Celjsko skladišče naftnih deri
vatov je eno najsodobneje 
opremljenih v državi, vendar 
se Petrolovi delavci trudijo, da 
bi varnost še povečah. Pri tem 
imajo nekaj težav, s ^ jugoslo
vanski proizvajalci ne izdeluje
jo 100 odstotno varne opreme 
za skladišča naftnih derivatov 
in benzinske servise. 

V Sloveniji imamo sedaj dve 
delovni organizaciji za oskrbo 
tržišča z naftnimi derivati. Ta
ko je zagotovljen enoten na

stop na trgu. Sicer pa je v ben
zinskih servisih Trgovine Celje 
moč kupiti vse naftne derivate. 
Prodajajo kurilno olje, plinske 
in motorne benzine, maziva ter 
dodatni prodajni program, ki 
zajema predvsem izdelke iz 
gume in ostali potrošni mate
rial. 

Posodabljanje 
benzinsklb servisov 

Trenutno potekajo rekon-
strukcijska 5ela na benzinskih 
servisih Titovo Velenje I, v 
Šempetru in pri posodabljanju 
skladišča naftnih derivatov v 
Dravogradu. Petrol pa sodelu
je tudi pri gradnji benzinskih 
servisov v Solčavi in na Plani
ni pri Sevnici, ter seveda skrbi 
za manjša popravila na vseh 
ostalih benzinskih serv^isih. 

Ob skladišču naftnih deriva
tov v Dravogradu nameravajo 
urediti novo deponijo za mazi
va. V Petrol u pa so začeh tudi z 
gradnjo montažnih kontejner-
skih skladišč ob benzinskih 
servisih, ki so namenjena skla

diščenju dodatnega prodajne
ga programa. Tako so doslej že 
postavili dodatne skladiščne 
prostore v Prevaljah, Sloven
skih Konjicah, Vitranju in 
Ravnah na Koroškem. 

Kako z oskrbo do 
konca leta? 

v Petrolu menijo, da oskrba 
z benzinskimi derivati v letoš
njem letu ne bo motena. To 
velja predvsem za benzin in 
srednje destilate, kot sta plin
sko olje in kurilno olje EL, ter 
za vsa maziva. 

Nekoliko drugače pa bo z 
oskrbo, predvsem v zadnjem 
kvartalu letošnjega leta, z ma-
zuti. Največji uporabniki ma
zuta so sedaj večinoma brez za
log, rafinerije pa ob koncu leta 
ne bodo uspele zagotoviti do
volj velikih kohčin mazuta. Si
cer ponujajo kupcem namesto 
mazuta enakovredne nadome
stke, \ T t i n s k e destilate, vendar 
pa so le-ti veliko dražji in se 
kupci praviloma r 3 odločajo 
zanje. 

Zbiranje odpadnih surovin 
v celjsld Surovini slirbijo tudi za čistejše okolje 

Skrb za zbiranje in prede
lavo odpadnih surovin, 
predvsem kovin, plast ike , 
stekla, papirja, barvnih ko
vin, tekst i la in gume, je os
novna naloga tozda Surovi
na Celje. S tem', ko zbirajo 
in pripravljajo sekundarne 
surovine za ponovno prede
lavo, pa delavci Surovine 
skrbijo tudi za lepše in či
stejše okolje. 

V letošnjem letu načrtuje
jo pr ibhžno 4 ods to tn i poras t 
fizičnega obsega proizvod
nje, ka r š tevi lčno pomen i , da 
bodo lanskih 18 t isoč ton 
zbranega o d p a d n e g a mater i 
ala letos povečal i za približ
no tisoč ton. To sicer ni veli
ko, saj se v Surovin i v zad-

Poslovne enote: 

PE CELJE 063 26-565 
PE BRESTANICA 068 79-103 
PE ŽALEC 063 710-536 
PE LAŠKO 063 730-510 
PE ŠMARJE 063 828-172 

njih letih srečujejo pri svo
j e m delu z nekaj težavami . 
Delovne organizacije se veh
ko bolj t rudijo, da bi svoje 
surovine čimbolj izrabile in 
se industr i jski o d p a d v e d n o 
bolj zmanjšuje. P r av zato so 
se v Surovini odločili, da več 
skrbi nameni jo širjenju pro
stora za svojo dejavnost . Ta
ko imajo sedaj že štiri po
slovne eno te v žalski, laški, 
šmarski in kršk i občini . 

S tem, da odpirajo nove 
pos lovne enote v d rug ih ob
činah, zmanšujejo prevozne 
s t roške za o d p a d n e surovi
ne, sprost i pa se tud i nekaj 
novih delovnih mes t . Seveda 
pa imajo v Surovini zaradi 
tega tudi nekaj težav. Po t eb -
no je n a m r e č obnavljat i in 
širiti lastni vozni park , ki tre
n u t n o vključuje 15 special

nih vozil. Delovna organiza
cija Surov ina j e tud i registri
rana ko t specialni prevoznik 
v ces tnem p rome tu . 

Obseg dejavnosti 
Kot s m o že zapish, v Suro 

vini namenjajo največ skrb i 
zbiranju in predelavi odpad
nih surovin. Tako sedaj v po
slovni enot i v Celju zaenkra t 
še opravljajo prede lavo ko
vinskih odpadkov , v e n d a r 
pa bodo to dejavnost k m a l u 
preseliU v Žalec. V Celju 
i m ^ o n a m r e č vel ike težave s 
pros torom. Kovinske , pred
vsem železne, o d p a d k e pa j e 
po t rebno pred prodajo naj
prej razvrstit i po vel ikost i in 

debel ini . Vse zb rane sur 
n e j e po t r ebno p red odc: 
predelovalni industr i j i k 

V zadnjih let ih se je sk 
vseh občanov za čistejše 
lepše okolje močno povei 
la. Pripravljajo razne o( 
čevalne in zbiralne akc 
odpadnih surovin. V to i 
javnost se vse bolj aktiM 
vključujejo tudi delavci S 
rovine, saj poskrbijo za« 
voz in nadaljno obdela 
odpadnih mater ia lov . 

prej pripravit i za nadalji 
obdelavo. Tako morajo ( 
lavci Surov ine vse suroV' 
še stisniti oziroma razreza: 

Predelava kovinskih odpadnih surovin se bo posi« 
Celja preselila v poslovno enoto Žalec, kije sodobno oP 
mljena. Poleg tega pa. imajo v Žalcu tudi več prostori* 
pa v Celju. 
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Zahtevni programi za 55 let 
^^ični Celle vse boli spodbujajo tehnološko Izredno zahtevno proizvodnjo 

X£tos bodo v celjski Žični skromno 
de lovno proslavi l i jubilej - 55-let-

^ipo obstoja, saj je bil zametek da-
in\e uspešne organizacije združe-

J ^ a dela ustanovljen 1930. leta. 
nelovni pogovor z dr. Rajkom LIVI-

vodjo razvojno organizacijske 
^ '^be in inž. Ivanom HRASTNIKOM, 
%dio proizvodnega sektorja pa se ni 
^^el okrog jubileja, t emveč p redvsem 
I treh osnovnih usmer i tvah bodočega Lvoia tega majhnega, venda r po-
piembnega clej.skega delovnega ko
lektiva. 

Kot prva usmeritev nastopa poso-
j(,j)ljanje obstoječe proizvodnje z na
menom višje stopnje predelave. 

O drugi nekol iko več besed. Gre za 
gubstitut^Uo ali zamenjlj ivost progra
mov, ki v perspektivi tržno ne bodo 
zanimivi ali pa j im je c iklus življenj
ske rasti v upadanju. 

Tu omenjajo p redvsem pletiva in 
vzmetenje. Pr i pletivih narekuje to 
spreminjanje navad ljudi in tržni seg
ment, odmerjen Žični, ne dopušča šir
jenja programa. Pri vzmetenj ih j e 
izredno huda konkurenca . Sicer pa sta 
oba programa mater ia lno zelo inten
zivna, tako predstavl ja Žičnina proiz
vodnja pletiva kar pet ino vse jugoslo-
v3Jiske. vzmetenja pa petnajs t ino naše 
proizvodnje. Seveda pa je t akšna odlo
čitev pogojena z znan im stanjem suro-
vin.ske baze. 

Enako usodo pričakujejo tud i pri 
gradbenih varjenih mrežah zaradi raz
polovitve s tanovanjskega dinarja. 

Obstojajo pa programi , ki,so sicer že 
dolgo v redni proizvodnji Žične, ven
dar so za jugos lovanski in tuj p ros tor 
toliko atraktivni, da bodo n j ihovemu 
razvoju dali poseben poudarek . Ome
njajo predvsem program sit (za rudar
stvo, metalurgijo itd.), kjer zasegajo tri 

čet r t ine vse jugos lovanske proizvod
nje in p rogram t ranspor tn ih t rakov in 
žice. Kjer nastopajo pravzaprav kot 
edini p ro izv^a lec . Prav tu j e še dovolj 
odpr tega prostora, ki ga bo mogoče še 
dopolni t i . 

Tretja usmeritev so programi, ki so 
sicer delno blizu žični proizvodnji in 
predstavljajo navezovanje na obsto
ječo programsko usmeritev. 

Konkre tne je so to stroji za ravnanje 
žice, za e lektro st ično varjenje, varilni 
stroji za varjenje t ank ih žič in razne 
d ruge obl ikovalne naprave pri prede
lavi žice. Vse te naprave in stroji pred-
staljajo popoln nadomes t ek za uvože
no opremo. 

Tu je še proizvodnja gospodinjskih 
p r ipomočkov , p r edvsem manjkajočih 
proizvodov, kater ih po t rebo smo do 
nedavnega zadovoljevali izključno z 
uvozom, od lani pa ih delajo doma, 
npr . košar ice za peko in predelavo 
hrane . 

P o m e m b e n je tudi zeleni p rogram 
(bivalne enote za vzrejo kuncev) , ki j e 
prilagojen za individualno vzrejo, mini 
farmsko in za večje farme, torej večna
mensk i . To j e pravzaprav navezovanje 
že razvitega p rograma za vzrejo praši
čev in kokošji p rogram, kjer j e Žična 
dosegla v sodelovanju z E m o n a inžine-
r ingom zavidljive rezultate. 

P o s e b n o izstopa tako imenovani bo
bi p rogram pod i m e n o m »Sestavi si 
sam«, ki j e že v fazi uvajanje zabeležil 
vel iko povpraševanje . 

Bis tven premik pa naj bi Žična do
segla v okviru lastnega prestrukturi
ranja in v okviru P programa Celja in 
z njim dosegla prednostno mesto. 

To so kroglični ležaji, ki p rog ramsko 
predstavljajo tol ikšen premik , da se 
stopnja predelavnost i dvigne s seda
njega povprečja 1 : 2,5 do 1 : 8, kar se

veda pomeni , da gre za izjemno tehno
loško zahtevno proizvodnjo, ki Žični 
gotovo ni t ako oddal jena kot še neka
teri mislijo. 

Morda bo k d o ocenil te ambicije kot 
previsoke, vendar t emu ni tako. V Žič
ni so izvedbo tega p rograma razdelili 
na dva dela in sicer v fazo sestave leža-
jev (kar fizično že tik pred uresničitvi
jo) in fazo celotne projektne naloge 
zaokrožene v proizvodnjo treh milijo
nov kosov specialnih ležajev, manjših 
in srednjih dimenzij . 

To je izključno n a d o m e s t n a uvozna 
proizvodnja, ki v procesu proizvodnje 
izdelkov zopet za izvoz predstavlja naj
pomembne j š i e lement . 

Projekt j e kapi ta lno izredno intenzi
ven, po sedanji oceni približno 1,5 mi
lijarde din, j e pa zaradi posebne zani
mivost i že t ako dalač, da se zaključuje 
finančni krog. 

Žična si je svoje izhodišče v t em pro
g ramu pre težno pripravila sama, brez 
širše pomoči družbe , torej z las tnimi 
sredstvi , s tem, da so objekti in del 
op reme že povsem pripravjeni za zače
tek osvajanja nove, tehnologi je . Tudi 
temel jne raziskave Žični niso neznane 
in s področja, kjer j e prisotna, se širo
ko vključuje v snovanje p rogramov 
po t rebn ih naši družbi in takšnih , ki 
predstavljajo resnično velik tehnolo
ški p remik . 

Delovni kolekt iv Žične je š i roko 
vkl jučen v različne znans tvene in razi
skovalne insti tucije (npr. t ehnološka 
fakulteta Maribor) in v tehnološko naj
bolj razvite de lovne organizacije 
(TAM, Iskra) in j e tud i pogosti iskalec 
informacij iz medna rodnega prostora 
p reko informativnega centra v Lju
bljani, zato ni čudno , če beležijo uspe
he in sedanja p rogramska usmer i tev 
zagotavlja, da bo t ako tudi v bodoče . 

mM 
Hobi garnitura. 



HORTIKULTURNI KOTIČEK 

Rododendroni v vrtu 
K d a j r o d o d e n d r o n e s a d i m o ! R o d o d e n d r o n i imajo 

t a n k e a izredno goste korenine . Vso zemljo okoli sebe 
povsem preplete jo in jo držijo skupaj . Ko rast l ino 
odkopl jemo, se ni bati , da bi zemlja od koren in 
odpadla . Iz tega sledi, da rododendron i niso preveč 
občutlj ivi na presajanje in tud i ne na čas presajanja, i 
Boljše pa je , če j ih t ik p r ed zimo (oktober, november ) , 
ali m e d bujno rastjo (junij, julij) ne presajamo. Važno j 
je , da ras t l ino p red presajanjem temelj i to zalijemo. Če j 
d o b i m o ras t l ino od d rugod , jo najprej za nekaj u r ' 
n a m o č i m o v vodo in šele na to posad imo na svoje' 
mes to . Med t r a n s p o r t o m se rado zgodi, da se korenin
ska g ruda m o č n o osuši . Če tako osušeno g rudo posa
d imo, bo rast l ina skoraj gotovo propadla . 

Pr i presajanju j e važno še nekaj . Moreb i tne p o p k e j e 
t r eba ods t rani t i , p u s t i m o m o r d a le enega ali dva, d a 
v id imo, če s m o dobil i p ravo sorto, oziroma barvo. S 
t em b o m o ras t l ino za prvo leto nekol iko razbremeni l i . 
O s k r b a r o d o d e n d r o n o v . Ko smo r o d o d e n d r o n e posa
dili, j im d a h pravo m e s t o in zemljo, m o r a m o najprej 
skrbet i , da ne b o d o nikoli t rpeli sušo. Zalivati s m e m o 
samo z m e h k o vodo , z deževnico. P red zimo j ih, vsaj 
dok le r so manjši , zašči t imo s smrečjem, ko so večji 
n a p r a v i m o ogrodje iz kolov, d a j ih t ako lažje zavaru
j e m o p red z imsk imi vetrovi in soncem. J e sen i ne poza
b imo n a d o d a t e k listja in h levskega gnoja. Oboje nasu-
jejo ok rog rast l in. 

U p a m o , da s m o s t e m ses t avkom dali l jubiteljem 
r o d o d e n d r o n o v nekaj napo tkov , ki j im bodo v p o m o č 
pri gojenju teh čudovi t ih rastl in. 

H O R T I K U L T U R N O D R U Š T V O C E L J E . 

RECiPT TEDNA 

V testu pečena gnjat 
P o t r e b u j e m o : eno gnjat brez kosti , moko, vodo in kvas . 

Gnjat o p e r e m o in jo čez noč p u s t i m o v vodi, da se razsoli. 
Na to j o obr i šemo; n a p r a v i m o nekol iko gosto k ru šno testo in 
ga zvaljamo na p o m o k a n i deski . Vanj zavijemo šunko , tako 
da jo tes to obdaja z vseh strani . Zavito š u n k o d a m o v pekač 
in jo p e č e m o pribl ižno uro in pol. P e č e n o gnjat oh lad imo v 
tes tu . Nato p r e r ežemo pečeno tes teno oblogo po dolgem, da 
lahko v z a m e m o gnjat ven. Gnjat na režemo na p r i m e r n e 
koščke , j ih zložimo v polovico tes tenice in zraven d a m o še 
jajčni h ren ter kisle n e p e k o č e feferone. 

ZDRAVILNE RASTLINE 

Krvomočnica 
Krvomočnovke so razširjene po vseh zmerno 

topl ih in tudi po tropskih pobočjih severne in južne 
poloble . Obsegajo 11 rodov s približno 850 vrstami. 
Najštevi lnejše so krvomočnice , nekol iko manj pa je 
pelargonij , ki tudi spadajo v to družino. Krvomoč
novke so zel išča, včas ih pa so tudi grmi. 

Ki-vomočnica (Geranium R o b e r t i a n u m L.) j e do pol 
me t r a v isoka rastl ina, z enole tno koren ino , s krvavor-
deč im, p o k o n č n i m in m o č n o vejnat im s teblom. To j e 
poraslo z žlezast imi dlačicami, v ka ter ih nastaja nepri
j e tno d išeče e ter ično olje. Ima do 2 cm velike rožnate 
cvetove, listi pa so sestavljei iz 3 do 5 pecljatih lističev. 
Cveti od juni ja do s ep t embra ter raste po vlažnih in 
senčn ih k r ^ i h , o b zidoviu, p lot ih itd. Nab i ramo vso 
jas t l ino , ko cveti . 

Vsebuje precej smrdl j ivega e ter ičnega olja, g renč ino , 
gerani in , precej č res lovme, nekaj sluzi, ter r u d n i n s k i h ! 
soli. Vse te snovi delujejo kot ads t r ingens , to j e da 
kagulirajo be l jakovine celic, koagl i fane plasti celic pa 
varujejo tkiva pod seboj pred dražljaji. Ker sesirijoi 
tudi kri, ustavljajo krvavenje . Imajo tud i ant isept ični j 
uč inek, ker zaradi nj ihovega uč inka skrknejo tud i 
pa togeni mikrob i . Učinkujejo t ud i proti č revesn im 
bakte r i j am ter skrčijo s luznico črevesja ter jo varujejo 
pred dražljaji. Krvomočn ico uporabl ja danes le še ljud
sko zdravi ls tvo in sicer prot i krvavenju (iz nosu, pri: 
hemero id ih ) pri p r eh l adu in vnet ju črevesja, pljuč, tud i 
pri griži, k r v a v e m u blatu, koliki itd. 

Učinkovi ta j e t ako posušena rast l ina, kot a lkoholni 
izvleček ali t ud i sveži sok. Za čaj v z a m e m o žlico posu
šene ras t l ine in jo popa r imo ter z ohlajeno tekoč ino 
izpi ramo k rvaveč nos , ali pa posušeno rast l ino eno
s tavno n a m o č i m o čez noč in zjutraj popi jemo tekoč ino 
pr i p r e b a v n i h motnjah . Krvomočn ico lahko m e š a m o 
še z d rug imi ras t l inami , ki imajo p o d o b e n uč inek in 
sicer s č rno me to , s kokov ičn ikom, lapuhom., ognjičem 
in r m a n o m . 

Krvomočn ico l ahko uporab l jamo tud i za o b k l a d k e 
pri čirih, kožn ih spuščaj ih, pa t ud i za umivanje pri 
k rvaveč ih ranah , gnojn ih ranah, lišajih. Lahko upora
bl jamo kar svežo zmečkano rast l ino, pa tudi t ink tu ro 
in k u h a n o rast l ino. S pr ipravki l ahko tud i izpiramo 
justno vot l ino pri različnih vnetj ih in imajo p o d o b n e 
u č i n k e k o t ostale č res lov inske droge . 

B O R I S J A G O D I C 

Lestvici Radia Celje 
Zabavne melodije: 

1. T O G E T H E R IN E L E C T R I C D R E A M S - G I O R G I O 
M O R O D E R W I T H P H I L I P O A K E Y 

2. N A V A L I N A R O D N A G O S T I L N E - J A N E Z B O N Č I N A 
B E N Č 

3. Z A M I L I O N G O D I N A - Y U R O Č K M I S I J A 
4. E V E R Y T I M E Y O U G O A W A Y - P A U L Y O U N G 
5. W E A R E THE WORLD - USA F O R A F R I K A 
6. P A R A D N I T A N G O - A G R O P O P 
7. I L O V E Y O U - Č U D E Ž N A P O L J A 
8. K A M I O N - O K 
9. G U G U P L A Y FOR YOU - G U GU 

10. D O N ' T YOU F O R G E T A B O U T M E - S I M P L E M I N D S 
Lestv ica zabavnih meiodi j je na sporedu Radia Celje 
vsako soboto ob 17,15 ur i . 

DomaČe melodije: 
1. ČEZ P L O T - ŠIK 
2. Z A I G R A J H A R M O N I K A - OTAVlO B R A J K O 
3. S O N C E S I J E Z A VSE L J U D I - D O V Ž A N 
4. KJE H O D I Š O Č K A - K U M E R 
5. D E K L E P O V E J - S L A K 
6. S M E J O Č I MEH - K L A V Ž A R 
7. N A G E L J I N Z E L E N I R O Ž M A R I N - S A V I N J S K I H 7 
8. D O L G E C E S T E - O G L A R J I 
9. N A J I N S V E T Ž E U A - S L A V Č E K 

10. V S A K L E T N I ČAS IMA D O B E R G L A S - S T A R E 

Lestv ica domač ih melodi j je na sporedu Radia Celje 
vsak ponedel jek ob 17,15 u d . 

Nagrajenca: Valter Jelen, Grobelno 118 
OlgaZavašnik. Drešinja vas 12 d, Petrovče 

Pišite na naslov: Novi tednik-Radio Celje. 
Trg V. kongresa 3a, Celje 
Vsakič nagrada - velika plošča, kija izžrebanci izberejo 
v prodajalni MELODIJA v Celju. 

RADIO C E U E 
ČETRTEK, 18. 7.: 8.00 Poročila , 8.05 Dopo ldne z 

v m e s ob 8.30 Obvesti la, 9.00 Druga poročila, 9.30 Espera: 
10.00 Zakl juček sporeda , 15.00 Poročila, 15.10 Obves 
16.00 Čest i tke in pozdravi , 16.30 Kronika , 17.00 V živo, 1 
Zakl juček sporeda . 

PETEK, 19. 7.: 8.00 Poročila, 8.05 Pe tkov mozaik, vmes 
8.30 Obvesti la, 9.00 Druga poročila, 9.30 Žveplometer , 1 
Zakl juček sporeda , 15.00 Poročila, 15.10 Obvestila, 1 
Čest i tke in pozdravi , 16.30 Špor t ob k o n c u tedna, 1 
Kronika , 17.15 Mladi mlad im, 18.00 Zakl juček sporeda 

SOBOTA, 20. 7.: 8.00 Poročila, 8.05 Dopo ldne z va 
v m e s ob 8.30 Obvesti la, 9.00 Druga poročila, 9.05 Kuha 
kot iček, 9.15 Koledar pr iredi tev, 9.30 Fi lmski sprehodi,! ' 
Zakl juček sporeda , 15.00 Poročila, 15.10 Obvestila, Ij 
Čes t i tke in pozdravi , 17.00 Kronika , 17.15 Lestvica zabav 
melodi j , 17.45 Kul tu rn i feljton, 18.00 Zakl juček sporeda] 

NEDELJA, 21. 7.: 10.00 Poročila, 10.10 Obvestila, H 
Kekčevi prijatelji, 10.45 Vedno lepe melodije, 11.00 Zv^ 
me te r (ponovitev), 11.30 Kmet i jska oddaja, 12.00 Ppro* 
12.15 Li te ra rna oddaja, 12.30 z domač ih logov, 13.00 Česti 
in pozdravi , 15.00 Zakl juček sporeda. , 

PONEDELJEK, 22. 7.: NI S P O R E D A . 
TOREK, 23. 7.: 8.00 Poročila, 8.05 Iz sveta glasbe, vmei 

8.30 Obvesti la , 9.00 Druga poročila, 10.00 Zakl juček spoK 
15.00 Poročila , 15.10 Obvesti la, 16.00 Čest i tke in pozdf 
16.30 Srečanje z leti, 17.00 Kronika, 17.15 Iz arhiva re 
glasbe, 17.45 Iz de lovnih organizacij , 18.00 Zaključek 
reda. 

SREDA, 24. 7.: 8.00 Poročila, 8.05 Dopo ldne z vami, V" 
ob 8.30 Obvesti la, 9.00 Druga poročila, 9.30 Koledar priT 
tev, 10.00 Zakl juček sporeda, 15.00 Poročila, 15.10 ObveS 
16.00 Čest i tke in pozdravi , 16.30 Iz krajevnih skupaj, 
16.45 Iz zakladnice zborovske glasbe, 17.00 Kronika, 
G lasbene vzporednice , 17.45 Aktua lno , 18.00 Zaključek 
reda. 

Z NOVIM TEDNIKOM 
TUDI NA MORJU 

Novi tednik poiščite 
v Vjesnikovih kioskih 









Edina ženska Breda Horvat, ki seje pomerila v tekmova
nju z moškimi, je na Dobrno prišla izJSožic pri Kamniku. 

Kamil Zeličje bil najstarejši harmonikar na Dobrni. Prsti 
pa so kljub letom ostali urni. 

Na Dobrni so se pomeril i 
iiarmoniliarli vseli starosti 

v petek zvečer jej bi lo na 
Dobrni živo. Odvijalo se je 
namreč še zadnje izbirno 
tekmovanje za Zlato har
moniko, pred polf lnalnim, 
ki bo 31, avgusta na Franko-
lovem. Kljub temu, da je na 
Dobrni vse poletje dovolj 
prireditev, j im tudi ta ni bi
la odveč, zanimanje zanjo 
pa je bi lo tako med domači
ni kot med hotelskimi gosti , 
še večje, kot so pričakoval i 
organizatorji. 

Več kot 1200 sedežev, koli
kor so j ih pr ipravih, j e bilo 
p remalo za ljubitelje narod-
nozabavnih viž in zvokov 
frajtoneric, zato so m e d tek
movan jem organizatorji še 
dovažali stole. 

Poslušalci so z zanima
njem spremljali vsakega na
stopajočega, še posebej pa j e 
navduš i l komaj dvanajstlet
ni Marjan Lipovšek iz Vojni-
ka. Velik aplavz pa j e veljal 
tud i Kami lu Zeliču iz Celja, 
k i j e bil s svojimi dva inosem
dese t imi leti najstarejši tek
movalec . 

Kamilovi prsti so bih kl jub 
letom še v e d n o urn i kot ta
krat, ko j e igral še na poro
kah in veselicah. Tud i staro
sti se noče pust i t i ujeti! Bir
m e in tu in t am kakšna ohce t 
so še vedno priložnost, da se 

postavi s svojo ha rmoniko . 
Kamil razteguje m a h že od 
devetega leta, svoje glasbeno 
znanje pa j e prenesel tud i na 
družino. »Vsi, razen žene, 
igramo na ha rmon iko . No ja, 
pa kl jub t emu , da jo ostali 
igramo, žena nič n e tečnari,« 
je dejal na pol v šali, na pol 
zares. 

Dvanajst letni Marjan j e 
dokazal , da leta za igranje 
h a r m o n i k e niso p o m e m b n a . 
Kljub le tom se j e tekmova
nja za Zlato ha rmon iko letos 
udeležil že tretjič. V Begu
njah j e m e d mladinci do še
stnajst let zasedel prvo me
sto, enako je bilo v Slovenj 
Gradcu in v pe tek na Dobr
ni. Marjan ne obiskuje glas
bene šole, pač pa m u je v 
začetku pomaga l njegov bra
t ranec , danes pa že večino
m a zmore vse sam, d rugače 
pa: »Pomoč pr ide iz vseh ve
trov,« pravi navihano. 

Pr i redi tev je požela mnogo 
odobravanja med poslušalci . 
Vsi so se strinjali, da bi se 
t akšne pr i redi tve z veseljem 
udeležili tud i pr ihodnje leto. 

P o tekmovanju,-ki j e traja
lo skoraj dve uri, saj je tek
movalo 32 harmonikar jev, je 
za dobro vzdušje, k i j e trajalo 
pozno v noč, poskrbela Noč
n a izmena . 

V harmonikarskem 
polfinalu 

Letošnje t ekmovan je Zlata 
ha rmonika , je že peto , ki ga 
pripravlja Ku l tu rnoumetn i -
ško druš tvo L jubečna pri 
Celju. Letos so prireditelji 
pripravil i osem izbirnih tek
movanj v sodelovanju z lo
kaln imi radi jskimi postaja
mi . Izbirna tekmovanja- so 
b i l a v Domju pri Trs tu , v Be
gunjah, Podljubel ju, Kosta
nj eku pri Kr škem, Sevnici , 
Moravskih Tophcah , Slovenj 
Gradcu in na Dobrn i . Skupaj 
je sodelovalo 237 tekmoval
cev z d ia toničnimi harmoni 
kami . V polfinale, ki bo 31. 
avgusta na Franko lovem, se 
je uvrsti lo 55 harmonikar jev . 
Sk lepna pr i redi tev pa bo 1. 
s ep t embra na Ljubečni . 

Na polfinalno tekmovanje 
se j e izmed 32 harmonikar 
jev iz celjske regije in neka
terih drugih krajev Slovenije 
uvrsti lo 16 harmonikar jev . 

I. kategorija ( tekmovalci 
stari do 16 let): 
Marjan Lipovšek 76 točk 
Zvone Lipovšek 72 točk 
S t anko Mikula 64 točk 
Miro Lipičnik 53 točk 
Marko Kovačič 51 točk 

II. kategorija ( tekmovalci 
od 16 do 45 let) 
Viki Ašič 74 točk 
Sand i Majcen 71 točk 
Jože Bohorč 62 točk 
Franc Kropej 60 točk 
Breda Horvat 56 točk 
S t anko Vrčovnik 56 točk 
Slavko Štingl 52 točk 

III. kategorija ( tekmovalci 
od 45 do 65 let) 
Tone Bučan 68 točk 
Edi Goršič 63 točk 
Ivan Komple t 55 točk 

Veteran: 
Kamil Zehč 61 točk 
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Kako visoko nagrado za režijo bi šel^ 
dobili Jugoslovani, če bi na filmske festi 
vale pošiljali posnetke naših nogometnii^ 
tekem. 

Kdo pije, se ne ve - kdo plača pa j, 
razvidno iz uvrstitve na koncu prveu. 
stva. 

Mnogo se govori, da prvenstva niso vei 
regularna - nič čudnega, ko pa imanm 
tudi gospodarstvo neregularno. 

Na transformatorskih postajah bi st 
lahko pojavil napis: pozor, visoka vet 
kratna podražitev - za plitve žepe finaa. 
čno nevarno. 

MARJAN BRADAt 

IZPRED 
PULTA 

Med kupci je vse več 
imetnikov Diners in dru
gačnih kreditnih kartic (sa
mo v Celju je, na primer, že 
27 trgovin poleg hotela 
Evrope, kjer je mogoče ku
povati in plačevati z Diners 
kartico) in brezgotovinsko 
plačevanje s takšnimi kar
ticami seje že močno razši
rilo. Tudi vse manj proda
jalk te »zabodeno« pogle
da, ko pokažeš Diners kar
tico, pa čeprav je Dinerso-
va značilna nalepka na vid
nem mestu že ob vhodu v 
trgovino. 

Nekatere trgovine (Tka-
ninin tozd maloprodaja) se 
pohvalijo, da naredijo kar 
precej prometa s kreditni
mi karticami in imajo z nji
hovimi lastniki večinoma 
najboljše izkušnje. Toda ni 

je trgovine v Celju, kjerkni 
pec, lastnik Diners ali dru\ 
ge kreditne kartice ne bi ( 
nakupih tekal kakor not 
med pulti oziroma od pulii 
do pisarne in nazsj ter /con. 
čno odnesel kupljeno bk 
go. Ni je namreč trgovini, 
kjer bi prodajalke ali bk 
gajničarke to tekanje in ad. 
ministriranje namesto k]i. 
pca opravile same, kup« 
pa bi si med tem časom raji 
ogledoval blago in se na\-
dušil še za kakšen naJfup 
Da je še večji hec, imajo 
prodajalke v teh časih prav 
pisan čas, da bi to lahko 
naredile, ampak... N^bii 
jim nihče ne reče, da to lah
ko naredijo! 

Pa še pripis: v ljubljan
skem Maximarketu tako 
kot se spodobi za spodob
no in sodobno prodajo to 
znajo narediti. Ne bi bilo 
napak zgledovat se pri fr 
stih, ki znajo bolje in prijet-
neje prodajati. Zlasti v hu
dih časih za prodajo, kijih 
ne bo tako kmalu konec, . 

MITJA UMNlKl 

Čudežna poila spet zvonijo j 
Nova plošča In kaseta popularne skupine J 

Res je naslov nove plošče 
Čudežnih polj »Bye, bye Bar
bara«, vendar Barbara ne od
haja, ampak šele prihaja. Nov 
hit z istim naslovom, ki se je 
uvrstil tudi med Z4 najlepših 
melodij Splita 85, je že osvojil 
slovenske poslušalce, še več 
pa Čudežna polja stavijo na 
skladbo z iste plošče »I love 
you, dokler si tu«, za katero 
pravijo, da je »čistokrvni po
tomec Poštarja« tistega, seve
da, ki zvoni dvakrat in ga zna 
zapeti malodane vsak Slo
venec. 

Čudežna polja so ena naših 
n^starejših skupin, saj se po
našajo z več kot desetimi leti 
igranja v skoraj nespremenjeni 
zasedbi (natančneje: v tem ča
su so zamenjali le enega člana) 
vendar to svojo (za pop skupi
no res častitljivo letnico) dobro 
skrivajo. Še več: vedno so mla
dostni, sveži, vedri in aktualni. 
Na novi plošči poleg omenje
nih uspešnic predstavljajo se
veda še 10 skladb, za vsakogar 
nekaj- Ljubitelji ročk and rolla 

bodo še posebej veseh imenit
ne slovenske priredbe Pat 
Boonovega Speedy Gonzalesa 
in skladbice Judi, na plošči je 
celo primerek brake dance-Lili 
pa še nekaj nežnejših melodij 
kot so Sanja, Narkomanka in 
Popotnik in potepuh. Poleg 
melodij, ki - kot smo pri Ču
dežnih poljih vajeni - gredo ra
da v uho, so zanimiva tudi be
sedila, ki so deloma angažira
na, deloma hudomušna pa tudi 
lirična. 

Skupina pa ima na zalogi še 
en hit, ki pa ga bo mogoče sli
šati šele jeseni. Spet ima na
mreč prste vmes festivalsko 
pravilo, da skladbe pred tek
movanjem ne smejo biti pred
vajane, gre pa prav za skladbo, 
ki se je*uvrstila na festival ZA
GREB 85. 

Slavko Kovačič, pevec Ču
dežnih polj pravi, da so se uvr
stili bolj po naključju. »Pesmi
co smo posneli za kaseto otro
ških pesmic različnih izvajal
cev. Bolj za štos kot zafes smo 
jo poslali v Zagreb in glej ču

do! V pred tekmo vanju za ii* 
smo gladko zmagali« ' 

Sicer pa, vse kar se doga.̂ * 
skupini in okrog nje je »̂ ^̂  
tako zatrjujejo sami. In l^i 
jim veijamemo, saj bi brez^ 
selja, ljubezni in entuzija^j 
(kot mnogi pred njimi) žê ĵ 
no razpadli. Čudežna pom 
nasprotno, obljubljajo, daj 
do skupaj vsaj še enkrat ^ 
dolgo kot doslej. 

Čudežna polja so nas ž« 
sebej prosila za tole sporo; 
n^mlajšim poslušalcem, ̂ , 
bili na letošnjem Pisanem 
Ionu v Laškem: »Zelo naî  
žal, da nam je deževje pol̂ '̂ 
lo vzdušje na tej prirediti^' 
to se bomo potrudili, da 
času jesenskih promoci)=' 
koncertov spet srečamo« 

Če ne prej, bomo 
Čud«; 

polja »v živo« lahko videli' 
tembra ali oktobra, dotl̂ -
nas bo njihov zven razve-' 
val z nove plošče in kaset' 
je že v prodaji. 

Uredništvo Novega 
tednika in Radia Celje 
je, kot soorganizator tek
movanja za Zlato har
moniko Ljubečne, letos 
prvič izdalo tudi kaseto 
s posnetki nekaterih har
monikarjev, ki so se na 
dosedanjih tekmovanj ih 
uvrst i l i med najboljše. 
Na kaseti je 16 skladb ra
zl ičnih avtorjev. Ob zna
nih s lovenskih glasbeni-

Kaseta s 
posnetki 
»frajtonarjev« 
kih Slavka Avsenika, 
Franca Miheliča, Franca 
Flereta, in drugih, so na 
kaseti tudi skladbe ne
katerih izvajalcev, kot 
so Miro Kline, Brane 
Klavžar, Viki Ašič ml. in 
drugi. Na kaseti pa je tu
di nekaj skladb neznanih 
avtorjev, s ponarodelimi 
skladbami. 

Kaseta je posneta v 
stereo tehniki v studiu 
Radia Celja in jo bodo 
ljubitelji te glasbe lahko 
zaenkrat kupili samo v 
oglasnem oddelku Nove
ga tednika in Radia Ce
lje, ali pa jo naročili po 
povzetju na naslov: Novi 
tednik-Radio Celje, Trg 
V. kongresa 3 a, Celje. 
Cena kasete je 448 din. 


